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Van de redactie 
Vrije tijd. Tijd die je niet hoeft te besteden aan verplichte of nood-
zakelijke activiteiten zoals (huishoudelijk) werk, zorg en studie. 
De gewenste vrijetijdsbesteding verschilt per persoon. We mogen 
graag sporten beoefenen, hobby’s hebben en vrijwilligerswerk 
uitvoeren. We besteden onze vrije tijd het liefst zoals we zèlf graag 
willen. We houden het hierbij lang niet altijd vrijblijvend, want we 
gaan vaak verplichtingen aan. Denk maar aan de inzet voor een 
(sport)vereniging, afspraak met een club gelijkgestemde hobby-
isten of hulpbehoevende mensen die rekenen op jouw komst. In 
dit nummer leest u onder andere over hoe mensen in onze buurt 
hun vrije tijd invullen. 
Op sportgebied, met een verhaal over jong voetballend enthou-
siasme en het 50-jarig bestaan van de tennisclub. We duiken in 
een aantal hobby’s zoals weven, barbecueën, het bouwen van een 
kermiswagen of het organiseren van een openluchtspel. En we 
spreken vrijwilligers die palliatieve en terminale zorg verlenen aan 
mensen in hun laatste levensfase.

We staan ook stil bij de zoogdieren in onze bijzondere natuur en 
kijken mee hoe drones ingezet kunnen worden in de agrarische 
sector om natuur en dier te beschermen. Onze gebiedsambte-
naren komen aan het woord. We hebben ons verdiept in de 
elektrische auto’s en de beschikbare laadpalen hiervoor in onze 
gemeenschap. In onze rubrieken kletsen we weer ‘ff’ bij en praten 
we met krasse knarren.

Onze columnisten hebben in hun vrije tijd opnieuw hun gedach-
ten voor u op papier gezet. De dorpsraden vertellen waar zij zich 
in hun vrije tijd voor inzetten momenteel. En de puzzelmaker 
heeft zijn vrije tijd opnieuw goed besteed voor de grote schare 
puzzelfans. Voor ons magazine hebben we een nieuw redactielid 
mogen verwelkomen. Zij stelt zichzelf verderop voor. Fijn dat haar 
gewenste vrijetijdsbesteding bij ons in de redactie is.

Dit alles kunt u rustig lezen. Tenminste als u besluit in uw vrije tijd 
ons magazine in de hand te nemen en er even voor te gaan zitten. 
Hopelijk in een lekkere zomerzon, schaduwplek met zomers bries-
je of liggend in de hangmat. We wensen u fijne zomermaanden!
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Dit is een andere column dan jullie van mij gewend zijn. Dit keer geen filosofie, maar een oproep. Het 
jaar 2026 is een kroonjaar voor onze vereniging. De founding fathers van onze vereniging vieren dan een 
jubileum. 

Omstreeks 1926 werd in de gemeente Hummelo en Keppel een voetbalclub opgericht. De eerste jaren 
werd vriendschappelijk en tijdens seriewedstrijden gespeeld. In 1928 vond aansluiting bij de KNVB 
afdeling Gelderland plaats onder de naam ‘Laag Keppel’. Deze naam werd in 1931 gewijzigd in H en K. 
H en K groeide uit tot een ‘brede’ vereniging. Naast jeugd- en seniorenvoetbal kende de vereniging een 
damesafdeling (al vanaf 1971) en een zaalafdeling. Voor de fusie met Drempt Vooruit speelde H en K in 
de 5e klasse KNVB.
Drempt Vooruit bestaat sinds 1 mei 1956. Bij aanvang kende de club 33 senioren en 27 junioren. De 
trainingen en wedstrijden vonden plaats op een tot veld omgeturnd weiland en de deel van een naast-
gelegen boerderij deed dienst als kleedlokaal. In de jaren daarna werden vele successen behaald op 
voetbalgebied, bekijk maar het tableau in ’t Hessenhuus.

Kortom: in 2026 bestaat Drempt Vooruit 70 jaar en H & K 100 jaar! Ik vind dat we dit niet zomaar voor-
bij kunnen laten gaan en hier een mooi en indrukwekkend jubileum van moeten maken. Maar het gaat 
niet om wat ik vind, maar wat jullie daarvan vinden. Dus vind je dit een goed idee, laat dat ons weten. 
En wil je ons helpen, neem dan contact met ons op. 

Kroonjaar in aantocht

Column

‘De founding

fathers van 

onze vereniging 

vieren in 2026 

een jubileum’
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Mart de Kruif

verzorgt onder andere:
 •  aanschaf waterontharders
 •  warmtepomp
 •  hybride cv ketel
 •  vloerverwarming 
 •  gas
 •  water
 •  electra
 •  zinken of koperen goten
 •  dakbedekking

Zomerweg 36
6996 DR Drempt
06 - 83 33 61 57 (afspraken)
info@dimmendaalinstallatietechniek.nl

Waterluxe waterontharder

Rijksweg 88  Laag-Keppel
0314 380050
www.deoldeschole.nl

Dinsdag t/m Zondag geopend 
1200u -2100u  

Zomervakantie maandag geopend

DUURZAME 
(H)EERLIJKE BEEFBURGERS 

 UIT DE STREEK 

Loenhorsterweg 7E - 6999 DT Hummelo
T: 06- 22 21 78 13 E: info@bohyl.nl I: www.bohyl.nl

Grondwerk | Gazon Aanleg | Zaag- en snoeiwerk
| Snipperen | Machinaal knotten | Stobbenvrezen |

Klepelwerk | Machinaal hagen scheren
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Tekst: Henk ten Zijthoff
Foto’s: Floris Hazemeijer

De fase van vonkend botsautootje rijden 
op de kermis is voorbij!
Het wagenpark in Nederland werd tot voor kort geheel fossiel in beweging gehouden met benzine, diesel en lpg. Maar 
elektrische auto’s komen in rap tempo en steeds betaalbaarder op de markt. Er zijn meer vormen van alternatieve 
aandrijving maar we richten ons eerst op de Battery Electric Vehicle ofwel in jargon: de B EV dan wel de stekkerauto.  
Dit type EV rijdt in Nederland momenteel het meest rond. Ook in onze dorpen rukt de elektrische auto gestaag op.  
We spreken met enkele ervaringsdeskundigen. 

Esther en Ruben van Rijswijk uit Hummelo 

Ze kunnen elektrisch rijden of toch maar fossiel, goed tegen elkaar 
afwegen. Esther heeft een EV Skoda Enyaq en Ruben heeft een Skoda 
Kodiaq die op benzine rijdt. Esther gebruikt haar EV voor woon-
werkverkeer en voor privé. Ze schatten dat met de Skoda EV circa 
20.000 kilometers per jaar wordt gereden. Esther zou niet snel meer 
anders willen dan een EV. Ze rijdt daar zelfs veel liever in dan in de 
fossiele Skoda van echtgenoot Ruben. Ongeveer twee jaar geleden 
schakelde Esther over naar elektrisch rijden. ‘Mijn dorstige auto was 
aan vervanging toe. De brandstofprijzen werden steeds hoger en we 
hadden al zonnepanelen. Deze combi maakte de keuze voor een 
elektrische auto logisch.’ Het plaatsen van een laadunit was geen 
enkel probleem, want de meterkast zat precies op de goede plek voor 
de aansluiting van de lader op de buitenmuur. Wel moest er een extra 
groepenkast bij, maar dat was geen ingewikkelde klus. De auto staat 
buiten. De actieradius van de Skoda EV is circa 420 kilometer, een 

van Ionity. Hun ervaring met de app ABRP is positief. Deze app doet zijn naam eer aan. (ABRP staat voor A Better Route Planning). Ruben: ‘Wat 
we op onze Italiaanse reis met de EV merkten, was dat als je ’s nachts rijdt, een vrij groot deel van de snellaadpunten bezet blijkt te zijn. Omdat 
elektrisch rijden nog steeds behoorlijk toeneemt in Europa is het even de vraag hoe snel het laadpuntennetwerk meegroeit.’ Ruben maakt nog 
een kleine kanttekening bij het enthousiasme van Esther. ‘Als je heel veel kilometers per jaar rijdt of vaak lange afstanden moet afleggen, dan 
zou ik toch de rekenmachine erbij pakken en nagaan of een EV dan het beste bij je past.’ 

André Evers uit Laag-Keppel 

Hij stapte op 13 april 2020 in zijn nieuwe leaseauto omdat zijn werkge-
ver het wagenpark elektrificeerde. André kreeg een Tesla model 3 en hij 
rijdt daar nog steeds met heel veel plezier in. Dat André de datum nog 
precies weet, heeft ermee te maken dat het moment van de overstap 
op hetzelfde moment was als de aankondiging van de lockdown en 
hij noodgedwongen vanuit huis moest gaan werken met de vrijwel 
werkloze Tesla voor de deur, extreem duurzaam dus. De kilometers die 
hij normaal reed, werden bij lange na niet gehaald. We zijn nu 4 jaar 
verder en André schat dat hij inmiddels weer zo’n 30.000 kilometer 
per jaar rijdt. De Tesla wordt vooral zakelijk, maar ook privé gereden. 
Hoe het met de actieradius gaat? ‘Nou, deze Tesla zit bij koud weer op 
ongeveer 300 kilometer. Voor mij is dat prima te doen als ik de route 
goed uitstippel. Maar inderdaad: de eerste keer dat ik met de Tesla in 
de kou voor mijn werk op pad ging over een langere afstand, heb ik 

me finaal verkeken. Op de terugweg kwam ik in de problemen omdat de accu leger en leger raakte. Via kruip-door-sluip-door weggetjes en de 
lichten zoveel mogelijk uit heb ik het toen net gered om in de winterschemering thuis te komen. Dat was een hele goede les. Sinds die tocht 
zorg ik er voor dat de accu voldoende wordt opgeladen en plan ik bijladen vaak op de heenreis. Dat geeft een gerust gevoel voor de terugreis. 
Vooral in Nederland kan dat prima want het netwerk van snelle laders langs de autowegen is inmiddels echt heel goed. Bovendien heeft de 
Tesla een eigen infosysteem waarmee je prima de snellaadstations onderweg kunt vinden. Onderweg ben ik dan ongeveer een kwartier bezig 
aan de snellader. We hebben bij de verbouwing van ons huis 29 zonnepanelen laten aanbrengen. En dat is een prima investering geweest, 
want het opladen van de accu van de Tesla vraagt best wat capaciteit: ik schat dat 7 panelen de benodigde energie voor de auto opwekken. 
Als ik de auto ’s avonds thuis aan de lader zet, dan is de accu na ongeveer 3,5 uur weer volledig opgeladen. Om het gemak van een fietsdrager 
te hebben heb ik ook gekozen voor een trekhaak. Dit kwam tijdens onze grote verbouwing in Laag-Keppel goed van pas. Moet je wel rekening 
houden dat als de aanhanger zwaar beladen is met bouwmateriaal, je de capaciteitsmeter in de auto best snel terug ziet lopen!’ André merkt 
op dat het accupakket van de Tesla laag in de auto is gebouwd. Dat zorgt voor een uitstekende wegligging. En het plaatsen van een laadstation 
bij huis? Dat bleek geen enkel probleem. De auto staat buiten. Eneco installeerde het station en de verrekening van de energiekosten met de 
leasemaatschappij verloopt uitstekend.
Tips? ‘Jazeker! Hou rekening met lage temperaturen. Een fossiele auto geeft warmte via de motor. Dat doet een EV niet want een elektromotor 
geeft geen warmte. Daar heeft de auto een aparte warmtebron voor, maar die vraagt ook stroom. Hoe kouder, hoe meer stroom er nodig is. 
Wat ik probeer te vermijden, is om de auto de hele nacht aan de oplader te zetten, want ook het opladen kost energie. Als de accu vol is, dan 
koppel ik af. Denk je na over een EV? Volg de markt en je zult zien dat er binnenkort een golf aan tweedehands EV’s op de markt gaat komen. 
De oorzaak is dat veel leasecontracten vanuit de gunstige bijtellingsperiode aflopen. Ik denk dat je daar een slag kunt slaan voor een tweede-
hands EV. Ik zou mijn eigen Tesla te zijner tijd best privé willen overnemen als dat financieel aantrekkelijk zou zijn. Het is een prima auto waar 
ik erg tevreden over ben.’ 

beetje afhankelijk van wat voor weer het is. Hoe het gaat met het opladen? Esther taxeert dat het ’s nachts opladen van de accu op een niveau 
van circa 30% naar 80% thuis ongeveer in drie uur gepiept is. Hun ervaring bij een vakantie naar Italië is dat je de reis goed moet plannen op 
laadpunten. Dan is zo’n afstand prima te doen met een EV. Duitsland kent veel snellaadpunten langs de Autobahnen, zoals bijvoorbeeld die 

Mick Booltink en Lisette Broers uit Achter-Drempt 

Ze kunnen ook goed vergelijken. Mick rijdt in een Peugeot 208 EV die 
door zijn werkgever wordt geleased. Hij rijdt nu een jaar in deze auto. 
Vooral zakelijk. Lisette rijdt de andere auto die op benzine rijdt. Met 
de Peugeot wordt ongeveer 33.000 kilometer per jaar afgelegd. Mick 
is werkzaam in de branche die laders installeert. Het dak van hun 
huis heeft wel zonnepanelen, maar Mick laadt de Peugeot op via de 
publieke voorziening in Achter-Drempt. Tot nu toe gaat dat prima. 
Mick en Lisette schatten dat er zo’n vijf auto’s in het dorp EV’s zijn. 
Met zo’n aantal zitten de elektrische rijders elkaar niet in de weg bij 
de publieke laadpaal. Mick schat in dat er ooit wel eens een laadvoor-
ziening aan hun huisgevel zal komen, maar nu is dat nog niet nodig. 
De vuistregel is dat het ongeveer twee uur duurt om de Peugeot van 
30% naar 80% op te laden. Dat is geen belemmering. Onderweg gaat 
het opladen bij een snellaadstation een stuk rapper: met 20 minuten 
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Tekst: Henk ten Zijthoff
Foto’s: Floris Hazemeijer

De fase van vonkend botsautootje rijden 
op de kermis is voorbij!
Het wagenpark in Nederland werd tot voor kort geheel fossiel in beweging gehouden met benzine, diesel en lpg. Maar 
elektrische auto’s komen in rap tempo en steeds betaalbaarder op de markt. Er zijn meer vormen van alternatieve 
aandrijving maar we richten ons eerst op de Battery Electric Vehicle ofwel in jargon: de B EV dan wel de stekkerauto.  
Dit type EV rijdt in Nederland momenteel het meest rond. Ook in onze dorpen rukt de elektrische auto gestaag op.  
We spreken met enkele ervaringsdeskundigen. 

Esther en Ruben van Rijswijk uit Hummelo 

Ze kunnen elektrisch rijden of toch maar fossiel, goed tegen elkaar 
afwegen. Esther heeft een EV Skoda Enyaq en Ruben heeft een Skoda 
Kodiaq die op benzine rijdt. Esther gebruikt haar EV voor woon-
werkverkeer en voor privé. Ze schatten dat met de Skoda EV circa 
20.000 kilometers per jaar wordt gereden. Esther zou niet snel meer 
anders willen dan een EV. Ze rijdt daar zelfs veel liever in dan in de 
fossiele Skoda van echtgenoot Ruben. Ongeveer twee jaar geleden 
schakelde Esther over naar elektrisch rijden. ‘Mijn dorstige auto was 
aan vervanging toe. De brandstofprijzen werden steeds hoger en we 
hadden al zonnepanelen. Deze combi maakte de keuze voor een 
elektrische auto logisch.’ Het plaatsen van een laadunit was geen 
enkel probleem, want de meterkast zat precies op de goede plek voor 
de aansluiting van de lader op de buitenmuur. Wel moest er een extra 
groepenkast bij, maar dat was geen ingewikkelde klus. De auto staat 
buiten. De actieradius van de Skoda EV is circa 420 kilometer, een 

van Ionity. Hun ervaring met de app ABRP is positief. Deze app doet zijn naam eer aan. (ABRP staat voor A Better Route Planning). Ruben: ‘Wat 
we op onze Italiaanse reis met de EV merkten, was dat als je ’s nachts rijdt, een vrij groot deel van de snellaadpunten bezet blijkt te zijn. Omdat 
elektrisch rijden nog steeds behoorlijk toeneemt in Europa is het even de vraag hoe snel het laadpuntennetwerk meegroeit.’ Ruben maakt nog 
een kleine kanttekening bij het enthousiasme van Esther. ‘Als je heel veel kilometers per jaar rijdt of vaak lange afstanden moet afleggen, dan 
zou ik toch de rekenmachine erbij pakken en nagaan of een EV dan het beste bij je past.’ 

André Evers uit Laag-Keppel 

Hij stapte op 13 april 2020 in zijn nieuwe leaseauto omdat zijn werkge-
ver het wagenpark elektrificeerde. André kreeg een Tesla model 3 en hij 
rijdt daar nog steeds met heel veel plezier in. Dat André de datum nog 
precies weet, heeft ermee te maken dat het moment van de overstap 
op hetzelfde moment was als de aankondiging van de lockdown en 
hij noodgedwongen vanuit huis moest gaan werken met de vrijwel 
werkloze Tesla voor de deur, extreem duurzaam dus. De kilometers die 
hij normaal reed, werden bij lange na niet gehaald. We zijn nu 4 jaar 
verder en André schat dat hij inmiddels weer zo’n 30.000 kilometer 
per jaar rijdt. De Tesla wordt vooral zakelijk, maar ook privé gereden. 
Hoe het met de actieradius gaat? ‘Nou, deze Tesla zit bij koud weer op 
ongeveer 300 kilometer. Voor mij is dat prima te doen als ik de route 
goed uitstippel. Maar inderdaad: de eerste keer dat ik met de Tesla in 
de kou voor mijn werk op pad ging over een langere afstand, heb ik 

me finaal verkeken. Op de terugweg kwam ik in de problemen omdat de accu leger en leger raakte. Via kruip-door-sluip-door weggetjes en de 
lichten zoveel mogelijk uit heb ik het toen net gered om in de winterschemering thuis te komen. Dat was een hele goede les. Sinds die tocht 
zorg ik er voor dat de accu voldoende wordt opgeladen en plan ik bijladen vaak op de heenreis. Dat geeft een gerust gevoel voor de terugreis. 
Vooral in Nederland kan dat prima want het netwerk van snelle laders langs de autowegen is inmiddels echt heel goed. Bovendien heeft de 
Tesla een eigen infosysteem waarmee je prima de snellaadstations onderweg kunt vinden. Onderweg ben ik dan ongeveer een kwartier bezig 
aan de snellader. We hebben bij de verbouwing van ons huis 29 zonnepanelen laten aanbrengen. En dat is een prima investering geweest, 
want het opladen van de accu van de Tesla vraagt best wat capaciteit: ik schat dat 7 panelen de benodigde energie voor de auto opwekken. 
Als ik de auto ’s avonds thuis aan de lader zet, dan is de accu na ongeveer 3,5 uur weer volledig opgeladen. Om het gemak van een fietsdrager 
te hebben heb ik ook gekozen voor een trekhaak. Dit kwam tijdens onze grote verbouwing in Laag-Keppel goed van pas. Moet je wel rekening 
houden dat als de aanhanger zwaar beladen is met bouwmateriaal, je de capaciteitsmeter in de auto best snel terug ziet lopen!’ André merkt 
op dat het accupakket van de Tesla laag in de auto is gebouwd. Dat zorgt voor een uitstekende wegligging. En het plaatsen van een laadstation 
bij huis? Dat bleek geen enkel probleem. De auto staat buiten. Eneco installeerde het station en de verrekening van de energiekosten met de 
leasemaatschappij verloopt uitstekend.
Tips? ‘Jazeker! Hou rekening met lage temperaturen. Een fossiele auto geeft warmte via de motor. Dat doet een EV niet want een elektromotor 
geeft geen warmte. Daar heeft de auto een aparte warmtebron voor, maar die vraagt ook stroom. Hoe kouder, hoe meer stroom er nodig is. 
Wat ik probeer te vermijden, is om de auto de hele nacht aan de oplader te zetten, want ook het opladen kost energie. Als de accu vol is, dan 
koppel ik af. Denk je na over een EV? Volg de markt en je zult zien dat er binnenkort een golf aan tweedehands EV’s op de markt gaat komen. 
De oorzaak is dat veel leasecontracten vanuit de gunstige bijtellingsperiode aflopen. Ik denk dat je daar een slag kunt slaan voor een tweede-
hands EV. Ik zou mijn eigen Tesla te zijner tijd best privé willen overnemen als dat financieel aantrekkelijk zou zijn. Het is een prima auto waar 
ik erg tevreden over ben.’ 

beetje afhankelijk van wat voor weer het is. Hoe het gaat met het opladen? Esther taxeert dat het ’s nachts opladen van de accu op een niveau 
van circa 30% naar 80% thuis ongeveer in drie uur gepiept is. Hun ervaring bij een vakantie naar Italië is dat je de reis goed moet plannen op 
laadpunten. Dan is zo’n afstand prima te doen met een EV. Duitsland kent veel snellaadpunten langs de Autobahnen, zoals bijvoorbeeld die 

Mick Booltink en Lisette Broers uit Achter-Drempt 

Ze kunnen ook goed vergelijken. Mick rijdt in een Peugeot 208 EV die 
door zijn werkgever wordt geleased. Hij rijdt nu een jaar in deze auto. 
Vooral zakelijk. Lisette rijdt de andere auto die op benzine rijdt. Met 
de Peugeot wordt ongeveer 33.000 kilometer per jaar afgelegd. Mick 
is werkzaam in de branche die laders installeert. Het dak van hun 
huis heeft wel zonnepanelen, maar Mick laadt de Peugeot op via de 
publieke voorziening in Achter-Drempt. Tot nu toe gaat dat prima. 
Mick en Lisette schatten dat er zo’n vijf auto’s in het dorp EV’s zijn. 
Met zo’n aantal zitten de elektrische rijders elkaar niet in de weg bij 
de publieke laadpaal. Mick schat in dat er ooit wel eens een laadvoor-
ziening aan hun huisgevel zal komen, maar nu is dat nog niet nodig. 
De vuistregel is dat het ongeveer twee uur duurt om de Peugeot van 
30% naar 80% op te laden. Dat is geen belemmering. Onderweg gaat 
het opladen bij een snellaadstation een stuk rapper: met 20 minuten 
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zit je al wel weer op 80%, maar Mick hoeft niet vaak onderweg bij te laden. De actieradius van de Peugeot is ongeveer 250 kilometer, maar de 
rijstijl en het weer zorgen voor een ruimere, of een iets kleiner bereik. Ze zijn beiden erg blij met deze EV. Het rijdt super, vindt Mick. Lisette is 
dat helemaal met hem eens en als ze even de kans krijgt, dan gaat ze met de Peugeot op pad. Omdat Mick verstand van zaken heeft, hebben 
we het even over parkeergarages. Mag je daar inmiddels met een EV parkeren en laden? Mick: ‘Ja hoor. Dat is geen probleem want de laadpa-
len in parkeergarages zijn voorzien van een brandweerschakelaar. Maar ik sta zelf zelden in een parkeergarage te laden. De meeste bedrijven 
en instellingen hebben publieke laadpalen.’ 
Hebben zij tips? Mick schiet in de lach en vertelt dat hij in het begin weleens last had van laadstress. Ofwel: de angst om onderweg zonder 
stroom stil te komen staan. Daardoor dacht hij van te voren na over de afstand die afgelegd moest worden. Al snel verdween de laadstress en 
vertrouwde hij erop dat het laden altijd wel goedkomt. Er zijn inmiddels zoveel laadpunten beschikbaar, dat het geen problemen oplevert. 
Ook zegt Mick dat elektrisch rijden een beetje kan uitdagen qua rijstijl. Die EV’s trekken ongelooflijk snel op, dus waak voor een te uitbundig 
Max Verstappengevoel in je bolide! De laadpas is van ConnectNed en werkt uiterst gemakkelijk. Mick vindt vooral de brakevoorziening op de 
Peugeot een geweldige vondst. Laat het gaspedaal los en de auto remt zelf af zonder dat je achterlichten voortdurend aan en uit gaan. De 
remenergie wordt vervolgens weer gebruikt om de accu bij te laden. Mick en Lisette zijn met de Peugeot nog niet op pad gegaan naar verre 
buitenlanden. Ze houden het voor lange afstanden buiten Nederland vooralsnog liever nog even op benzine. 

Wim en Wanda Steintjes uit Voor-Drempt

Wim en Wanda hebben een rijschool. Ze rijden met benzineauto’s 
en voor cursisten die willen lessen in een automaat hebben ze een 
Hyundai Kona EV beschikbaar. EV’s zijn sowieso automaten. De Kona 
EV doet inmiddels 2,5 jaar dienst en bevalt uitstekend. De auto wordt 
vooral zakelijk gebruikt voor de cursisten van de rijschool, maar af en 
toe gaan Wim en Wanda er ook privé mee op pad. De teller staat nu op 
zo’n 125.000 kilometer dus per jaar gaat het om circa 50.000 kilometer. 
In de rijschoolwereld waren Wim en Wanda er vrij vroeg bij met een 
EV. Toen zij met de Kona aan de slag gingen voor de rijschool was elek-
trisch rijden nog redelijk uniek. Ze deden met de Kona bijvoorbeeld 
mee in Arnhem aan een manifestatie van Nederland Elektrisch als één 
van de eerste rijscholen met een EV als lesauto. Het installeren van de 

Roeland van der Velden en Hanneke Kruissink uit Hoog-Keppel 

Zij behoren tot de groep early adopters. In 2019 stapte Roeland over 
van een Renault Grand Scenic diesel naar een Hyundai Kona. Het ging 
om lease en het bedrijf waarvoor Roeland actief is, besloot om alle 
leaseauto’s die voor vervanging in aanmerking kwamen, te vervangen 
door elektrische auto’s. De omschakeling was vanaf 2020 verplicht, 
dus nadenken hoefde niet meer. Roeland: ‘Ik had daar geen enkel pro-
bleem mee en juichte de stap toe. De verplichting was duidelijk, maar 
voor mij gold nog een tweede prikkel omdat het financieel voordelig 
uitpakte door de fiscale stimuleringsregelingen. Voor mij was een derde 
prikkel dat ik het van harte eens ben met het principe dat we duurza-
mer en schoner moeten omgaan met mobiliteit.’ Waren er nadelen? 
Roeland: ‘Ik kan er eentje noemen. Die Scenic was een magistrale 
ruime auto en reed fantastisch.  

lader was geen ingewikkelde klus. De Kona EV staat bij hun huis. Of zij zonnepanelen hebben? ‘Ja’, zegt Wim, maar daar hebben we voor de 
Kona niet zoveel aan. De auto is normaliter de hele dag en een deel van de avond op de weg, dus dan is het effect voor het opladen niet echt 
uitbundig. Wij laden de Kona meestal op tot 90%. Dat is beter voor de accu en het scheelt iets in tijd, want dat laatste stukje gaat nooit snel.’ En 
Wanda: ‘Als je het over kosten hebt, dan zit er vooral winst in het onderhoud van de EV.’ Wim: ‘Ga maar na: geen olie verversen, geen smeer-
middelen, geen filters. De kosten van grote beurten voor de EV zijn echt stukken voordeliger dan fossiele auto’s. Omdat we al snel overstapten 
naar een EV kwamen er ook andere voordelen bij zoals bijvoorbeeld de speciale regelingen rond wegenbelasting. We hebben aan de Kona een 
heel plezierige EV beschikbaar.’ Nadelen? Wim: ‘We waren onlangs op bezoek in het noorden. Dan staat er in het Friese dorp wel een publieke 
voorziening, maar er stond al een auto aan de laadpaal. Dat is niet erg als die auto ook weer wordt weggehaald als de accu is opgeladen. Maar 
dat gebeurde niet, de eigenaar liet zijn auto aan de oplader staan. Dat gaf bij mij wel ergernis, want het is erg vervelend als jouw eigen accu 
bijna leeg is en je moet opladen om weer naar Drempt te kunnen rijden. Waar je ook rekening mee moet houden, is het weer. Is het koud dan 
gaat het bereik naar beneden. Er is best een verschil tussen de prestaties van de accu bij mooi warm zomers weer of de prestaties op een koude 
winterdag met sneeuw en ijs.’ Tip van Wim en Wanda: ‘Als je een EV overweegt dan kan de tweedehands markt een optie zijn want er komen 
veel occasion EV’s op de markt vanwege aflopende leasecontracten. Maar let op: een probleem bij tweedehands EV’s is dat de prijzen naar onze 
mening nog behoorlijk hoog zijn en de tranen springen je in de ogen als je hoort wat de handel aan restwaarde biedt voor een in te ruilen EV.’ 

Bagage meenemen was nooit een probleem. De laadruimte en de passagiersruimte bij de Kona is een stuk minder ruim.’ 
‘Toen ik de Kona kreeg was de laadinstallatie nog niet aangelegd vanwege de wachtlijst. De eerste drie weken waren dus lastig voor ons, maar 
nadat de lader was geplaatst, konden we gaan wennen aan de Kona. Dat wennen viel voor ons heel erg mee, ondanks het inboeten van ruimte. 
De auto rijdt fantastisch en wat ik heel erg goed vond, was dat de fabrieksspecificaties over de prestaties vrijwel overeenkwamen met mijn 
gebruikscijfers. Ik heb het dan over de WLTP-test waarbij het aantal haalbare kilometers wordt gemeten. WLTP staat voor Worldwide Harmo-
nized Light Vehicle Test Procedure, een verbruikstest die alle nieuwe elektrische auto’s verplicht moeten afleggen. De WLTP geeft inzicht in het 
energieverbruik en de reële actieradius van elektrische auto’s. Voor hoogzomer geldt voor de Kona een actieradius van rond de 500 kilometer. 
En dat voor een EV uit het bouwjaar 2019! Mijn ervaring bij winterse kou is dat de actieradius dan met een derde terug kan lopen. Daar moet 
je rekening mee houden als je op pad gaat. Ook de rijstijl is van invloed: net als bij een benzineauto neemt het verbruik toe bij hogere snel-
heden. En inderdaad ben ik nog altijd onder de indruk van de razendsnelle acceleratie van de Kona. Krijg je een blij-jongetjesgevoel van! Mee 
oppassen dus. Toen we de auto pas hadden, zijn we een keer naar Frankrijk gereden. In die periode bleek het Franse laadnetwerk nog beperkt. 
Daar kregen we wel een beetje laadstress van. En het opladen ging in die tijd nog heel traag: we deden toen 14 uur over 900 kilometer. 
Mijn ervaringen in Nederland zijn heel anders. Het netwerk is in ons land heel goed op orde. Je hoeft hier geen stress te krijgen als je de route 
een beetje plant. Daarnaast zijn er goede apps die je de weg kunnen wijzen naar een laadpunt. Omdat onze Kona van zo’n beetje de eerste 
generatie is, is de voorbereiding op sneller laden via 3 fasen wel aanwezig maar nog niet actief. Moeten we nu bij een lege accu laden tot hele-
maal vol, dan zit ik met de thuislader op 28 uur. Onderweg laden gaat gelukkig wel heel snel. Maar het is bekend dat de meeste EV-rijders bij 
langere ritten de accu leegrijden tot circa 20%. Dat biedt je nog wat flexibiliteit, bijvoorbeeld als het laadstation niet werkt of als er een lange 
wachtrij staat. Daarna kan de accu - relatief snel - worden opgeladen tot 80%. Dat is voldoende: het laatste stukje vanaf 80% naar 100% kost 
veel tijd. Wat ik echt heel mooi vind, is de regeneratiefunctie bij het afremmen. Remenergie die terugvloeit naar de accu! Een mooie techniek.’ 
Zijn er tips? Roeland: ‘Als je een EV overweegt, ga dan vooral een testrit maken. En wat mij betreft: ik vind onze Kona een hele fijne auto. Hij 
wordt dit jaar vervangen door een nieuwe EV. Ik ben en blijf fan!’ 

Overweegt u om qua mobiliteit mee te gaan in de omslag van fossiel naar alternatieve vormen van aandrijving, dan zijn er heel veel moge-
lijkheden. In het jargon heeft men het dan over F EV , een B EV, een FC EV een PH EV, een RE EV of een MH EV. EV staat daarbij voor Electric 
Vehicle en de andere letters staan voor de verschillende manieren waarop elektriciteit al dan niet in combinatie met brandstofcellen of fos-
siele brandstoffen wordt gebruikt voor aandrijving. Een grote doorbraak voor het gebruik van waterstof is nog niet gesignaleerd, maar ook 
deze energiebron is niet kansloos bij de transitie. 
Dan de laadpalen. Die zijn er in heel veel uitvoeringen. In onze beperkte rondgang onder ervaringsdeskundigen kwamen we de V2G nog 
niet tegen maar er zullen waarschijnlijk al wel mede-dorpsbewoners zijn die deze voorziening hebben. V2G staat voor Vehicle To Grid en 
betekent dat je met dit apparaat de accu kunt opladen maar ook de stroom vanuit de accu kunt terug leveren. De accu van de auto dient 
dan tevens als een batterij voor groene stroom. 
De gemeente Bronckhorst heeft nuttige info voor mensen die een publieke laadpaal willen aanvragen:  
https://www.bronckhorst.nl/openbare-laadpaal-elektrische-auto-aanvragen. Let er wel op dat deze laadpalen voor algemeen gebruik zijn. 
Wil je een lader op je eigen erf, dan heb je geen vergunning van de gemeente nodig. 

Overzicht van openbare laadpalen 
in DHK

-  Voor-Drempt, Kerkstraat 85 tegen-
over het dorpshuis

-  Achter-Drempt, Strengsche Veld 35
-  Hummelo, Dorpsplein Hummelo bij 

het standbeeld van Normaal aan de 
Dorpsstraat

-  Hummelo, J.D. Pennekampweg 39
-  Hoog-Keppel, Monumentenweg,  

bij de Hessenhal
 
Op twee locaties zijn er voorberei-
dende acties tot plaatsing:
-  Hoog-Keppel, Burg. Vrijlandweg 10
-  Laag-Keppel, Oude Zutphenseweg 4
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zit je al wel weer op 80%, maar Mick hoeft niet vaak onderweg bij te laden. De actieradius van de Peugeot is ongeveer 250 kilometer, maar de 
rijstijl en het weer zorgen voor een ruimere, of een iets kleiner bereik. Ze zijn beiden erg blij met deze EV. Het rijdt super, vindt Mick. Lisette is 
dat helemaal met hem eens en als ze even de kans krijgt, dan gaat ze met de Peugeot op pad. Omdat Mick verstand van zaken heeft, hebben 
we het even over parkeergarages. Mag je daar inmiddels met een EV parkeren en laden? Mick: ‘Ja hoor. Dat is geen probleem want de laadpa-
len in parkeergarages zijn voorzien van een brandweerschakelaar. Maar ik sta zelf zelden in een parkeergarage te laden. De meeste bedrijven 
en instellingen hebben publieke laadpalen.’ 
Hebben zij tips? Mick schiet in de lach en vertelt dat hij in het begin weleens last had van laadstress. Ofwel: de angst om onderweg zonder 
stroom stil te komen staan. Daardoor dacht hij van te voren na over de afstand die afgelegd moest worden. Al snel verdween de laadstress en 
vertrouwde hij erop dat het laden altijd wel goedkomt. Er zijn inmiddels zoveel laadpunten beschikbaar, dat het geen problemen oplevert. 
Ook zegt Mick dat elektrisch rijden een beetje kan uitdagen qua rijstijl. Die EV’s trekken ongelooflijk snel op, dus waak voor een te uitbundig 
Max Verstappengevoel in je bolide! De laadpas is van ConnectNed en werkt uiterst gemakkelijk. Mick vindt vooral de brakevoorziening op de 
Peugeot een geweldige vondst. Laat het gaspedaal los en de auto remt zelf af zonder dat je achterlichten voortdurend aan en uit gaan. De 
remenergie wordt vervolgens weer gebruikt om de accu bij te laden. Mick en Lisette zijn met de Peugeot nog niet op pad gegaan naar verre 
buitenlanden. Ze houden het voor lange afstanden buiten Nederland vooralsnog liever nog even op benzine. 

Wim en Wanda Steintjes uit Voor-Drempt

Wim en Wanda hebben een rijschool. Ze rijden met benzineauto’s 
en voor cursisten die willen lessen in een automaat hebben ze een 
Hyundai Kona EV beschikbaar. EV’s zijn sowieso automaten. De Kona 
EV doet inmiddels 2,5 jaar dienst en bevalt uitstekend. De auto wordt 
vooral zakelijk gebruikt voor de cursisten van de rijschool, maar af en 
toe gaan Wim en Wanda er ook privé mee op pad. De teller staat nu op 
zo’n 125.000 kilometer dus per jaar gaat het om circa 50.000 kilometer. 
In de rijschoolwereld waren Wim en Wanda er vrij vroeg bij met een 
EV. Toen zij met de Kona aan de slag gingen voor de rijschool was elek-
trisch rijden nog redelijk uniek. Ze deden met de Kona bijvoorbeeld 
mee in Arnhem aan een manifestatie van Nederland Elektrisch als één 
van de eerste rijscholen met een EV als lesauto. Het installeren van de 

Roeland van der Velden en Hanneke Kruissink uit Hoog-Keppel 

Zij behoren tot de groep early adopters. In 2019 stapte Roeland over 
van een Renault Grand Scenic diesel naar een Hyundai Kona. Het ging 
om lease en het bedrijf waarvoor Roeland actief is, besloot om alle 
leaseauto’s die voor vervanging in aanmerking kwamen, te vervangen 
door elektrische auto’s. De omschakeling was vanaf 2020 verplicht, 
dus nadenken hoefde niet meer. Roeland: ‘Ik had daar geen enkel pro-
bleem mee en juichte de stap toe. De verplichting was duidelijk, maar 
voor mij gold nog een tweede prikkel omdat het financieel voordelig 
uitpakte door de fiscale stimuleringsregelingen. Voor mij was een derde 
prikkel dat ik het van harte eens ben met het principe dat we duurza-
mer en schoner moeten omgaan met mobiliteit.’ Waren er nadelen? 
Roeland: ‘Ik kan er eentje noemen. Die Scenic was een magistrale 
ruime auto en reed fantastisch.  

lader was geen ingewikkelde klus. De Kona EV staat bij hun huis. Of zij zonnepanelen hebben? ‘Ja’, zegt Wim, maar daar hebben we voor de 
Kona niet zoveel aan. De auto is normaliter de hele dag en een deel van de avond op de weg, dus dan is het effect voor het opladen niet echt 
uitbundig. Wij laden de Kona meestal op tot 90%. Dat is beter voor de accu en het scheelt iets in tijd, want dat laatste stukje gaat nooit snel.’ En 
Wanda: ‘Als je het over kosten hebt, dan zit er vooral winst in het onderhoud van de EV.’ Wim: ‘Ga maar na: geen olie verversen, geen smeer-
middelen, geen filters. De kosten van grote beurten voor de EV zijn echt stukken voordeliger dan fossiele auto’s. Omdat we al snel overstapten 
naar een EV kwamen er ook andere voordelen bij zoals bijvoorbeeld de speciale regelingen rond wegenbelasting. We hebben aan de Kona een 
heel plezierige EV beschikbaar.’ Nadelen? Wim: ‘We waren onlangs op bezoek in het noorden. Dan staat er in het Friese dorp wel een publieke 
voorziening, maar er stond al een auto aan de laadpaal. Dat is niet erg als die auto ook weer wordt weggehaald als de accu is opgeladen. Maar 
dat gebeurde niet, de eigenaar liet zijn auto aan de oplader staan. Dat gaf bij mij wel ergernis, want het is erg vervelend als jouw eigen accu 
bijna leeg is en je moet opladen om weer naar Drempt te kunnen rijden. Waar je ook rekening mee moet houden, is het weer. Is het koud dan 
gaat het bereik naar beneden. Er is best een verschil tussen de prestaties van de accu bij mooi warm zomers weer of de prestaties op een koude 
winterdag met sneeuw en ijs.’ Tip van Wim en Wanda: ‘Als je een EV overweegt dan kan de tweedehands markt een optie zijn want er komen 
veel occasion EV’s op de markt vanwege aflopende leasecontracten. Maar let op: een probleem bij tweedehands EV’s is dat de prijzen naar onze 
mening nog behoorlijk hoog zijn en de tranen springen je in de ogen als je hoort wat de handel aan restwaarde biedt voor een in te ruilen EV.’ 

Bagage meenemen was nooit een probleem. De laadruimte en de passagiersruimte bij de Kona is een stuk minder ruim.’ 
‘Toen ik de Kona kreeg was de laadinstallatie nog niet aangelegd vanwege de wachtlijst. De eerste drie weken waren dus lastig voor ons, maar 
nadat de lader was geplaatst, konden we gaan wennen aan de Kona. Dat wennen viel voor ons heel erg mee, ondanks het inboeten van ruimte. 
De auto rijdt fantastisch en wat ik heel erg goed vond, was dat de fabrieksspecificaties over de prestaties vrijwel overeenkwamen met mijn 
gebruikscijfers. Ik heb het dan over de WLTP-test waarbij het aantal haalbare kilometers wordt gemeten. WLTP staat voor Worldwide Harmo-
nized Light Vehicle Test Procedure, een verbruikstest die alle nieuwe elektrische auto’s verplicht moeten afleggen. De WLTP geeft inzicht in het 
energieverbruik en de reële actieradius van elektrische auto’s. Voor hoogzomer geldt voor de Kona een actieradius van rond de 500 kilometer. 
En dat voor een EV uit het bouwjaar 2019! Mijn ervaring bij winterse kou is dat de actieradius dan met een derde terug kan lopen. Daar moet 
je rekening mee houden als je op pad gaat. Ook de rijstijl is van invloed: net als bij een benzineauto neemt het verbruik toe bij hogere snel-
heden. En inderdaad ben ik nog altijd onder de indruk van de razendsnelle acceleratie van de Kona. Krijg je een blij-jongetjesgevoel van! Mee 
oppassen dus. Toen we de auto pas hadden, zijn we een keer naar Frankrijk gereden. In die periode bleek het Franse laadnetwerk nog beperkt. 
Daar kregen we wel een beetje laadstress van. En het opladen ging in die tijd nog heel traag: we deden toen 14 uur over 900 kilometer. 
Mijn ervaringen in Nederland zijn heel anders. Het netwerk is in ons land heel goed op orde. Je hoeft hier geen stress te krijgen als je de route 
een beetje plant. Daarnaast zijn er goede apps die je de weg kunnen wijzen naar een laadpunt. Omdat onze Kona van zo’n beetje de eerste 
generatie is, is de voorbereiding op sneller laden via 3 fasen wel aanwezig maar nog niet actief. Moeten we nu bij een lege accu laden tot hele-
maal vol, dan zit ik met de thuislader op 28 uur. Onderweg laden gaat gelukkig wel heel snel. Maar het is bekend dat de meeste EV-rijders bij 
langere ritten de accu leegrijden tot circa 20%. Dat biedt je nog wat flexibiliteit, bijvoorbeeld als het laadstation niet werkt of als er een lange 
wachtrij staat. Daarna kan de accu - relatief snel - worden opgeladen tot 80%. Dat is voldoende: het laatste stukje vanaf 80% naar 100% kost 
veel tijd. Wat ik echt heel mooi vind, is de regeneratiefunctie bij het afremmen. Remenergie die terugvloeit naar de accu! Een mooie techniek.’ 
Zijn er tips? Roeland: ‘Als je een EV overweegt, ga dan vooral een testrit maken. En wat mij betreft: ik vind onze Kona een hele fijne auto. Hij 
wordt dit jaar vervangen door een nieuwe EV. Ik ben en blijf fan!’ 

Overweegt u om qua mobiliteit mee te gaan in de omslag van fossiel naar alternatieve vormen van aandrijving, dan zijn er heel veel moge-
lijkheden. In het jargon heeft men het dan over F EV , een B EV, een FC EV een PH EV, een RE EV of een MH EV. EV staat daarbij voor Electric 
Vehicle en de andere letters staan voor de verschillende manieren waarop elektriciteit al dan niet in combinatie met brandstofcellen of fos-
siele brandstoffen wordt gebruikt voor aandrijving. Een grote doorbraak voor het gebruik van waterstof is nog niet gesignaleerd, maar ook 
deze energiebron is niet kansloos bij de transitie. 
Dan de laadpalen. Die zijn er in heel veel uitvoeringen. In onze beperkte rondgang onder ervaringsdeskundigen kwamen we de V2G nog 
niet tegen maar er zullen waarschijnlijk al wel mede-dorpsbewoners zijn die deze voorziening hebben. V2G staat voor Vehicle To Grid en 
betekent dat je met dit apparaat de accu kunt opladen maar ook de stroom vanuit de accu kunt terug leveren. De accu van de auto dient 
dan tevens als een batterij voor groene stroom. 
De gemeente Bronckhorst heeft nuttige info voor mensen die een publieke laadpaal willen aanvragen:  
https://www.bronckhorst.nl/openbare-laadpaal-elektrische-auto-aanvragen. Let er wel op dat deze laadpalen voor algemeen gebruik zijn. 
Wil je een lader op je eigen erf, dan heb je geen vergunning van de gemeente nodig. 

Overzicht van openbare laadpalen 
in DHK

-  Voor-Drempt, Kerkstraat 85 tegen-
over het dorpshuis

-  Achter-Drempt, Strengsche Veld 35
-  Hummelo, Dorpsplein Hummelo bij 

het standbeeld van Normaal aan de 
Dorpsstraat

-  Hummelo, J.D. Pennekampweg 39
-  Hoog-Keppel, Monumentenweg,  

bij de Hessenhal
 
Op twee locaties zijn er voorberei-
dende acties tot plaatsing:
-  Hoog-Keppel, Burg. Vrijlandweg 10
-  Laag-Keppel, Oude Zutphenseweg 4
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Tekst: Pierre Seegers
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Eind vorige eeuw werden onder de vlag van 
de Evenementcommissie Hummelo zes suc-
cesvolle producties gehouden. In 2010 is een 
eigen Stichting Openluchtspel Hummelo ‘Het 
Enghuizen’ opgericht. Het huidige bestuur 
bestaat uit 5 bestuursleden; twee vijftigers en 
drie twintigers. 
In de openlucht wordt elke twee jaar, dit jaar 

Openluchtspel Hummelo: 
een begrip in de regio
Al maanden zijn de voorbereidingen in volle gang en eind augustus is het weer zover. Dan wordt het weer gezellig druk 
in Hummelo en is het weer tijd voor een nieuw Openluchtspel in Hummelo. 

op 5 speelavonden, een toneelstuk gespeeld, 
met als belangrijkste doel de bezoekers een 
leuke avond te bezorgen. 

Historie

Tot op heden zijn er elf voorstellingen, in 
ongeveer 50 avonden, gespeeld. De zes  
voorstellingen waren in 2011 Strijd op De 

Zuylenkamp, in 2013 Pas op: ni-je buren, in 
2015 Indiëgangers, in 2017 De jongens van 
de Spalderkamp, 2019 Niks is wat ut lik en in 
2022: Ajuu, ik vertrek. De opgevoerde stuk-
ken zijn regionaal (vaak wat agrarisch) getint 
en regelmatig worden de scripts aanvullend 
voorzien van een lokaal (Hummels) tintje. 
In 2022 is met de voorstelling Ajuu, ik vertrek 

De spelers en bouwgroep van het openluchtspel 2024.

gekozen voor een wat moderner stuk, waarbij tijdens vijf speelavon-
den ongeveer 3.000 mensen de voorstellingen hebben bezocht.
Heel Hummelo is betrokken. Het Openluchtspel verbindt! Het bestuur 
is trots op de vrijwilligers. De groep vrijwilligers bestaan uit vijf of zes 
bestuursleden, de schrijfploeg van vier à vijf personen, de bouwploeg 
van dertien personen, de spelersgroep van 25 spelers en ruim 20 
(horeca-)vrijwilligers. 
Een flink aantal sponsoren is bereid om (financieel) te ondersteunen 
of door het beschikbaar stellen van materiaal of apparatuur. 

Het stuk van 2024 
Voor het spel van 2024 gaan we (helemaal) terug naar de periode van 
kort vóór de Tweedee Wereldoorlog. Het toneelstuk van dit jaar (met 
het thema smokkelen) wordt geheel in het dialect gespeeld. De basis 
van het stuk komt voort uit een bestaand stuk genaamd Heisa an de 
grenze. De schrijfploeg heeft het stuk herschreven. Hummeloër en 
ex-speler Gerrit Luesink is dit jaar de regisseur. 

Eind maart 2024 zijn de eerste bijeenkomsten voor de spelers met 
een grote rol begonnen. Zij vormen de ‘kapstok’ van de nieuwe voor-
stelling. De eerste keren dat de groep bij elkaar komt, één keer per 
week, wordt er ‘gelezen’. Richting de zomervakantie wordt het lezen 
langzaam steeds meer zeker ‘spelen’. 

Vanaf begin juli gaat de oefenfrequentie omhoog. Rond de zomerva-
kantie van 2024 worden er zo’n 15 à 20 figuranten toegevoegd aan de 
spelersgroep. De generale repetitie, met tribune, licht en geluid staat 
gepland voor woensdag 14 augustus 2024.

Bouwploeg en locatie

De meeste aandacht gaat altijd naar de spelers; zij staan immers 
letterlijk in de spotlights. De mannen met de handige handjes, de 
bouwploeg, maken elk jaar een fantastisch decor en - niet te vergeten 
- een prachtige entree om de bezoekers alvast in de sfeer laten te 
komen. Ook de bouwploeg levert elke keer een topprestatie. 
De locatie is ongewijzigd; aan het einde van de Greffelinkallee in 
Hummelo. Voor de bekenden onder ons, dat is de weg vanuit het 
dorp langs Garage Bergsma, richting de houtloods. 

Speeldata en kaartverkoop

De geplande speeldata zijn 16, 17, 21, 23 en 24 augustus 2024. De 
twee zondagen 18 en 25 augustus 2024 zijn de reserve- / uitloopda-
gen; het is immers een buitenactiviteit. 
Zorg ervoor dat je er ook dit jaar weer snel bij bent. De kaartverkoop 
start rond 1 juli 2024. De kaarten kunnen uitsluitend digitaal worden 
gekocht. Indien u nog vragen heeft, kijkt u gerust op:  
www.openluchtspelhummelo.nl.

Spel: Heisa an de grenze
Regie: Gerrit Luesink
Speeldata: 16, 17, 21, 23 en 24 augustus 2024
Aanvang: 19:30 uur 
Locatie: Greffelinkallee Hummelo
Kaartverkoop: uitsluitend digitaal via www.openluchtspelhummelo.nl

In Nederland is het openluchtspel 
vooral populair in de provincies Friesland, 
Drenthe en Overijssel. In Gelderland zijn 
o.a. Baak, Borculo, Hummelo en Markelo 
bekende openluchtspelplaatsen.
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bestaat uit 5 bestuursleden; twee vijftigers en 
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Al maanden zijn de voorbereidingen in volle gang en eind augustus is het weer zover. Dan wordt het weer gezellig druk 
in Hummelo en is het weer tijd voor een nieuw Openluchtspel in Hummelo. 

op 5 speelavonden, een toneelstuk gespeeld, 
met als belangrijkste doel de bezoekers een 
leuke avond te bezorgen. 
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Tot op heden zijn er elf voorstellingen, in 
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In 2022 is met de voorstelling Ajuu, ik vertrek 

De spelers en bouwgroep van het openluchtspel 2024.

gekozen voor een wat moderner stuk, waarbij tijdens vijf speelavon-
den ongeveer 3.000 mensen de voorstellingen hebben bezocht.
Heel Hummelo is betrokken. Het Openluchtspel verbindt! Het bestuur 
is trots op de vrijwilligers. De groep vrijwilligers bestaan uit vijf of zes 
bestuursleden, de schrijfploeg van vier à vijf personen, de bouwploeg 
van dertien personen, de spelersgroep van 25 spelers en ruim 20 
(horeca-)vrijwilligers. 
Een flink aantal sponsoren is bereid om (financieel) te ondersteunen 
of door het beschikbaar stellen van materiaal of apparatuur. 

Het stuk van 2024 
Voor het spel van 2024 gaan we (helemaal) terug naar de periode van 
kort vóór de Tweedee Wereldoorlog. Het toneelstuk van dit jaar (met 
het thema smokkelen) wordt geheel in het dialect gespeeld. De basis 
van het stuk komt voort uit een bestaand stuk genaamd Heisa an de 
grenze. De schrijfploeg heeft het stuk herschreven. Hummeloër en 
ex-speler Gerrit Luesink is dit jaar de regisseur. 

Eind maart 2024 zijn de eerste bijeenkomsten voor de spelers met 
een grote rol begonnen. Zij vormen de ‘kapstok’ van de nieuwe voor-
stelling. De eerste keren dat de groep bij elkaar komt, één keer per 
week, wordt er ‘gelezen’. Richting de zomervakantie wordt het lezen 
langzaam steeds meer zeker ‘spelen’. 

Vanaf begin juli gaat de oefenfrequentie omhoog. Rond de zomerva-
kantie van 2024 worden er zo’n 15 à 20 figuranten toegevoegd aan de 
spelersgroep. De generale repetitie, met tribune, licht en geluid staat 
gepland voor woensdag 14 augustus 2024.

Bouwploeg en locatie

De meeste aandacht gaat altijd naar de spelers; zij staan immers 
letterlijk in de spotlights. De mannen met de handige handjes, de 
bouwploeg, maken elk jaar een fantastisch decor en - niet te vergeten 
- een prachtige entree om de bezoekers alvast in de sfeer laten te 
komen. Ook de bouwploeg levert elke keer een topprestatie. 
De locatie is ongewijzigd; aan het einde van de Greffelinkallee in 
Hummelo. Voor de bekenden onder ons, dat is de weg vanuit het 
dorp langs Garage Bergsma, richting de houtloods. 

Speeldata en kaartverkoop

De geplande speeldata zijn 16, 17, 21, 23 en 24 augustus 2024. De 
twee zondagen 18 en 25 augustus 2024 zijn de reserve- / uitloopda-
gen; het is immers een buitenactiviteit. 
Zorg ervoor dat je er ook dit jaar weer snel bij bent. De kaartverkoop 
start rond 1 juli 2024. De kaarten kunnen uitsluitend digitaal worden 
gekocht. Indien u nog vragen heeft, kijkt u gerust op:  
www.openluchtspelhummelo.nl.

Spel: Heisa an de grenze
Regie: Gerrit Luesink
Speeldata: 16, 17, 21, 23 en 24 augustus 2024
Aanvang: 19:30 uur 
Locatie: Greffelinkallee Hummelo
Kaartverkoop: uitsluitend digitaal via www.openluchtspelhummelo.nl
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vooral populair in de provincies Friesland, 
Drenthe en Overijssel. In Gelderland zijn 
o.a. Baak, Borculo, Hummelo en Markelo 
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Patrice vervolgt: ‘Ik ben de wereldbol niet 
overgetrokken zoals Arie.’ Ze lacht: ‘Ik ben een 
paardenliefhebster en had op jonge leeftijd 
zelf een paard. Dan kom je niet aan verre rei-
zen toe. Ik begon bij de toenmalige gemeente 
Hummelo en Keppel op de afdeling Financi-
en. Ik had een zuiver administratieve baan en 
daar werd ik niet gelukkig van. Toen ik binnen 
twee maanden de overstap kon maken naar 
bureau Sociale Zaken was dat voor mij een 
verademing. Ik voelde mij helemaal op mijn 
plek op de kleine secretarie. Toen kwam de 
gemeentelijke herindeling. Van allrounder 
bij een kleine gemeente, moest ik bij de 
grote organisatie een keuze maken voor een 
vakgebied. Ik vond de Wet Maatschappelijke 
Ondersteuning (WMO) het meest menselijk 
en vooral na de inwerkingtreding van de 
Wet Inburgering Nieuwkomers (WIN)) vond 
ik een werkveld met veel nieuwe contacten 
en uitdagingen. Ik kon als WMO-consulent 
bij de gemeente Bronckhorst aan de slag. De 
eerste jaren vlogen we als het ware de hele 
gemeente Bronckhorst door. In 2015 werden 
de Sociale Teams gevormd: laagdrempelig en 
dicht bij de mensen. Dat vond ik natuurlijk 
een geweldige ontwikkeling. Soms moet je 
een beetje geduld hebben bij de gemeente. 
Ik combineer de rol van gebiedsambtenaar nu 
vier jaar en doe dat net als Arie met heel veel 
plezier, omdat ik in Hummelo en Keppel altijd 
heel betrokken ben geweest. Je kunt in die rol 
een verschil maken en ik hou ervan om met 
de voeten in de klei te staan.’

Is de rol van gebiedsambtenaar een 
moeilijke rol? 

Arie: ‘Ik vind het woord moeilijk niet 
helemaal passen als we het hebben over 
de rol van een gebiedsambtenaar. Er wordt 
wel eens vergeten dat de gemeentelijke 
organisatie politiek wordt gestuurd. Dat kan 
schuren met de beleving van mensen die 
een bepaalde verwachting hebben van het 
handelen van de gemeente.’
Patrice en Arie vinden beiden dat de ge-
meente Bronckhorst behoorlijk wat vraagt 
van haar inwoners. Zij merken ook dat het 
soms leidt tot een vertekend beeld van 
overheidshandelen: zowel politiek als de 
ambtelijke organisatie. 
In dat spanningsveld kunnen gebiedsamb-
tenaren een positieve rol spelen. Arie: ‘We 
hanteren grofweg drie doelstellingen. We wil-
len als gebiedsambtenaren zichtbaar zijn als 
aanspreekpunt en daarmee de laagdrempe-
ligheid van de overheid bevorderen. Tweede 
doel is om zelfredzaamheid te stimuleren 
en als derde proberen we vooral te zorgen 

Oog en oor voor onze gebiedsambtenaren 

Gebiedsambtenaar: een functie of een rol? 

Arie en Patrice leggen uit dat het zijn van gebiedsambtenaar geen 
functie is in het functiehuis van de gemeente. Het is een rol die een 
ambtenaar kan vervullen naast zijn of haar normale functie binnen 
de gemeentelijke organisatie. Zo is Patrice bijvoorbeeld als parti-
cipatieconsulent verbonden aan één van de Sociale Teams van de 
gemeente Bronckhorst en is zij voor een aantal uren ingezet in de rol 
van gebiedsambtenaar. Arie is in de gemeentelijke organisatie op veel 
terreinen actief geweest en combineert de rol van gebiedsambtenaar 
tegenwoordig met zijn ambtelijke taken rond de opvang van Oekra-
iense vluchtelingen in de gemeente Bronckhorst. Ook houdt Arie zich 
namens de gemeente bezig met het thema herdenkingen rondom 
de Tweede Wereldoorlog. Het werk van een gebiedsambtenaar laat 
zich het best omschrijven als de man of vrouw met het oliekannetje. 
Zij bevorderen de contacten tussen de gemeentelijke organisatie 
en de inwoners van die gemeente. Ze spelen een belangrijke rol in 
de wederzijdse communicatie. Deze extra taak is niet uniek voor de 

gemeente Bronckhorst. In veel gemeenten zijn gebiedsambtenaren 
actief, ook al is de benaming voor deze rol niet overal hetzelfde. 

Wat is jullie achtergrond? 

Arie breekt het spits af. Hij deed de opleiding bos- en natuurbeheer 
op Larenstein in Velp en ging na afronding van de studie aan de slag 
bij de Heidemij (nu bekend als Arcadis), om er al vrij snel achter te 
komen dat het werk hem niet echt goed beviel. Maar ja: wat dan? 
Arie en zijn toenmalige echtgenote besloten om een wereldreis te 
maken en onderweg na te denken over de toekomst. Na terugkomst 
in Nederland belandde hij bij een bedrijf in Wageningen dat zich 
bezighield met het opleiden van mensen in de groene sector en dan 
vooral mensen met afstand tot de arbeidsmarkt. Hij werkte voor dit 
bedrijf onder andere in Rotterdam, Amsterdam en Den Haag. Uitein-
delijk trok het oosten hem toch uit het westen en belandde hij bij het 
toenmalige Recreatieschap Veluwe als manager voor het recreatiege-
bied Bussloo. 

Arie: ‘Dat was een mooie tijd. Naast het beheer van een prachtig 
natuurgebied organiseerden we evenementen voor een ruim publiek. 
Maar reorganisaties volgden in de leisure-branche en ik kon een baan 
krijgen in de buitendienst bij de nieuwe gemeente Bronckhorst. In 
die baan had ik heel veel contacten met inwoners en dat vond ik een 
prachtig aspect van mijn werk. Toen de mogelijkheid ontstond om 
ambtelijke taken te combineren met de rol van gebiedsambtenaar 
was dat voor mij een gouden kans. Ik doe het werk nu 10 jaar en vind 
het nog altijd heel erg leuk om te doen.’

Patrice Zweers en Arie Vries zijn naast hun reguliere werk 
voor de gemeente Bronckhorst ook gebiedsambtenaar 
voor Drempt, Hummelo, Keppel en Eldrik. Veel 
dorpsbewoners zullen hen kennen, maar er zijn ook 
inwoners voor wie dat niet geldt. De redactie spreekt 
Patrice en Arie ’s avonds in het café van de Hessenhal in 
Hoog-Keppel.

voor soepele verbindingen van buiten de 
gemeentelijke organisatie naar binnen en 
van binnen naar buiten.’

Hoe gaat dat in de praktijk? 

Patrice: ‘Op de site van de gemeente Bron-
ckhorst is te vinden wat een gebiedsambte-
naar voor je kan betekenen.’ Zoeken we op! 
Gebiedsambtenaren zijn een schakel tussen 
inwoners, maatschappelijke organisaties, be-
drijven en de gemeente. Gebiedsambtenaren 
kunnen als sparringpartners de weg wijzen 
naar geschikte locaties, mogelijke samenwer-
kingspartners, financieringsmogelijkheden 
als u plannen heeft waarbij u denkt dat de 
gemeente misschien kan ondersteunen. 
Arie: ‘Het eerste contact is meestal tele-
fonisch en kan overal over gaan. Als het 
gewenst is om verder door te spreken en mee 
te denken over een onderwerp dan maken 
we een vervolgafspraak. Het vervolg kan op 
elke geschikte locatie plaatsvinden. Als de 
voorkeur is dat we als gebiedsambtenaar thuis 
langskomen dan doen we dat, maar in een 
café, zoals nu voor dit interview, kan ook. Zo 
proberen we een mogelijke drempel om naar 
het gemeentehuis in Hengelo te komen te 
verlagen. We komen graag naar u toe.’

Lukt het om mensen te motiveren 
om contact op te nemen met 
gebiedsambtenaren? 

De dagelijkse praktijk voor Arie en Patrice is 
dat inwoners de weg uiteindelijk wel vinden. 
Maar het kan beter volgens beiden. Belang-
rijk is dat je moet durven vragen en moet 
weten dat de gebiedsambtenaren er voor 
jong en oud zijn. We komen even te spreken 
over een radio-interview (Radio 1, Villa VDB) 
met mensen van het Huis voor Actief Burger-

schap in Utrecht. In deze uitzending werd 
aangestipt dat veel maatschappelijke proble-
men niet kunnen worden opgelost zonder de 
betrokkenheid van actieve burgers. Mensen 
die zich ook voor anderen inzetten en 
daarmee bijdragen aan onderlinge verbon-
denheid in tijden van individualisering en 
polarisatie. Thema’s die ook in de gemeente 
Bronckhorst spelen. 
 

Kunnen jullie voorbeelden noemen 
van projecten in de kernen Drempt, 
Hummelo, Keppel & Eldrik waar 
gebiedsambtenaren de hoofdrol 
vervulden? 

Arie: ‘Dat ga ik echt niet doen hoor! Ik vind 
het niet passen om voorbeelden te noemen. 
Dat komt omdat we als gebiedsambtenaren 
bij projecten die zijn uitgevoerd of nog op 
stapel staan echt niet kunnen stellen dat 
het ‘onze’ projecten zijn of zijn geweest. Je 
moet het zo zien: veel van ons werk speelt 
zich onder de oppervlakte af.’ Patrice sluit 
zich volmondig bij de woorden van Arie aan: 
‘We willen vooral benadrukken dat als je 
een idee hebt, een plan of je zit ergens mee: 
benader ons en dan kijken we samen wat we 
voor je kunnen doen. Want we zijn er voor 
de inwoners!’ 

Het gesprek zit erop. We brengen de kof-
fiekopjes terug naar de bar in ‘t café. Arie en 
Patrice hebben deze avond aansluitend een 
bijeenkomst in de Hessenhal. Ik kijk stiekem 
toch nog even op de site van de gemeente: 
www.bronckhorst.nl/gebiedsambtenaren. 
Aha, ik vind toch voorbeelden van lokale 
initiatieven, waarbij gebiedsambtenaren ef-
fectief konden ondersteunen. Hulde aan de 
stille krachten van de gemeente Bronckhorst! 

Het werk van een gebiedsambtenaar laat zich het best omschrijven als de man of  vrouw met het oliekannetje.
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Patrice vervolgt: ‘Ik ben de wereldbol niet 
overgetrokken zoals Arie.’ Ze lacht: ‘Ik ben een 
paardenliefhebster en had op jonge leeftijd 
zelf een paard. Dan kom je niet aan verre rei-
zen toe. Ik begon bij de toenmalige gemeente 
Hummelo en Keppel op de afdeling Financi-
en. Ik had een zuiver administratieve baan en 
daar werd ik niet gelukkig van. Toen ik binnen 
twee maanden de overstap kon maken naar 
bureau Sociale Zaken was dat voor mij een 
verademing. Ik voelde mij helemaal op mijn 
plek op de kleine secretarie. Toen kwam de 
gemeentelijke herindeling. Van allrounder 
bij een kleine gemeente, moest ik bij de 
grote organisatie een keuze maken voor een 
vakgebied. Ik vond de Wet Maatschappelijke 
Ondersteuning (WMO) het meest menselijk 
en vooral na de inwerkingtreding van de 
Wet Inburgering Nieuwkomers (WIN)) vond 
ik een werkveld met veel nieuwe contacten 
en uitdagingen. Ik kon als WMO-consulent 
bij de gemeente Bronckhorst aan de slag. De 
eerste jaren vlogen we als het ware de hele 
gemeente Bronckhorst door. In 2015 werden 
de Sociale Teams gevormd: laagdrempelig en 
dicht bij de mensen. Dat vond ik natuurlijk 
een geweldige ontwikkeling. Soms moet je 
een beetje geduld hebben bij de gemeente. 
Ik combineer de rol van gebiedsambtenaar nu 
vier jaar en doe dat net als Arie met heel veel 
plezier, omdat ik in Hummelo en Keppel altijd 
heel betrokken ben geweest. Je kunt in die rol 
een verschil maken en ik hou ervan om met 
de voeten in de klei te staan.’

Is de rol van gebiedsambtenaar een 
moeilijke rol? 

Arie: ‘Ik vind het woord moeilijk niet 
helemaal passen als we het hebben over 
de rol van een gebiedsambtenaar. Er wordt 
wel eens vergeten dat de gemeentelijke 
organisatie politiek wordt gestuurd. Dat kan 
schuren met de beleving van mensen die 
een bepaalde verwachting hebben van het 
handelen van de gemeente.’
Patrice en Arie vinden beiden dat de ge-
meente Bronckhorst behoorlijk wat vraagt 
van haar inwoners. Zij merken ook dat het 
soms leidt tot een vertekend beeld van 
overheidshandelen: zowel politiek als de 
ambtelijke organisatie. 
In dat spanningsveld kunnen gebiedsamb-
tenaren een positieve rol spelen. Arie: ‘We 
hanteren grofweg drie doelstellingen. We wil-
len als gebiedsambtenaren zichtbaar zijn als 
aanspreekpunt en daarmee de laagdrempe-
ligheid van de overheid bevorderen. Tweede 
doel is om zelfredzaamheid te stimuleren 
en als derde proberen we vooral te zorgen 

Oog en oor voor onze gebiedsambtenaren 

Gebiedsambtenaar: een functie of een rol? 

Arie en Patrice leggen uit dat het zijn van gebiedsambtenaar geen 
functie is in het functiehuis van de gemeente. Het is een rol die een 
ambtenaar kan vervullen naast zijn of haar normale functie binnen 
de gemeentelijke organisatie. Zo is Patrice bijvoorbeeld als parti-
cipatieconsulent verbonden aan één van de Sociale Teams van de 
gemeente Bronckhorst en is zij voor een aantal uren ingezet in de rol 
van gebiedsambtenaar. Arie is in de gemeentelijke organisatie op veel 
terreinen actief geweest en combineert de rol van gebiedsambtenaar 
tegenwoordig met zijn ambtelijke taken rond de opvang van Oekra-
iense vluchtelingen in de gemeente Bronckhorst. Ook houdt Arie zich 
namens de gemeente bezig met het thema herdenkingen rondom 
de Tweede Wereldoorlog. Het werk van een gebiedsambtenaar laat 
zich het best omschrijven als de man of vrouw met het oliekannetje. 
Zij bevorderen de contacten tussen de gemeentelijke organisatie 
en de inwoners van die gemeente. Ze spelen een belangrijke rol in 
de wederzijdse communicatie. Deze extra taak is niet uniek voor de 

gemeente Bronckhorst. In veel gemeenten zijn gebiedsambtenaren 
actief, ook al is de benaming voor deze rol niet overal hetzelfde. 

Wat is jullie achtergrond? 

Arie breekt het spits af. Hij deed de opleiding bos- en natuurbeheer 
op Larenstein in Velp en ging na afronding van de studie aan de slag 
bij de Heidemij (nu bekend als Arcadis), om er al vrij snel achter te 
komen dat het werk hem niet echt goed beviel. Maar ja: wat dan? 
Arie en zijn toenmalige echtgenote besloten om een wereldreis te 
maken en onderweg na te denken over de toekomst. Na terugkomst 
in Nederland belandde hij bij een bedrijf in Wageningen dat zich 
bezighield met het opleiden van mensen in de groene sector en dan 
vooral mensen met afstand tot de arbeidsmarkt. Hij werkte voor dit 
bedrijf onder andere in Rotterdam, Amsterdam en Den Haag. Uitein-
delijk trok het oosten hem toch uit het westen en belandde hij bij het 
toenmalige Recreatieschap Veluwe als manager voor het recreatiege-
bied Bussloo. 

Arie: ‘Dat was een mooie tijd. Naast het beheer van een prachtig 
natuurgebied organiseerden we evenementen voor een ruim publiek. 
Maar reorganisaties volgden in de leisure-branche en ik kon een baan 
krijgen in de buitendienst bij de nieuwe gemeente Bronckhorst. In 
die baan had ik heel veel contacten met inwoners en dat vond ik een 
prachtig aspect van mijn werk. Toen de mogelijkheid ontstond om 
ambtelijke taken te combineren met de rol van gebiedsambtenaar 
was dat voor mij een gouden kans. Ik doe het werk nu 10 jaar en vind 
het nog altijd heel erg leuk om te doen.’

Patrice Zweers en Arie Vries zijn naast hun reguliere werk 
voor de gemeente Bronckhorst ook gebiedsambtenaar 
voor Drempt, Hummelo, Keppel en Eldrik. Veel 
dorpsbewoners zullen hen kennen, maar er zijn ook 
inwoners voor wie dat niet geldt. De redactie spreekt 
Patrice en Arie ’s avonds in het café van de Hessenhal in 
Hoog-Keppel.

voor soepele verbindingen van buiten de 
gemeentelijke organisatie naar binnen en 
van binnen naar buiten.’

Hoe gaat dat in de praktijk? 

Patrice: ‘Op de site van de gemeente Bron-
ckhorst is te vinden wat een gebiedsambte-
naar voor je kan betekenen.’ Zoeken we op! 
Gebiedsambtenaren zijn een schakel tussen 
inwoners, maatschappelijke organisaties, be-
drijven en de gemeente. Gebiedsambtenaren 
kunnen als sparringpartners de weg wijzen 
naar geschikte locaties, mogelijke samenwer-
kingspartners, financieringsmogelijkheden 
als u plannen heeft waarbij u denkt dat de 
gemeente misschien kan ondersteunen. 
Arie: ‘Het eerste contact is meestal tele-
fonisch en kan overal over gaan. Als het 
gewenst is om verder door te spreken en mee 
te denken over een onderwerp dan maken 
we een vervolgafspraak. Het vervolg kan op 
elke geschikte locatie plaatsvinden. Als de 
voorkeur is dat we als gebiedsambtenaar thuis 
langskomen dan doen we dat, maar in een 
café, zoals nu voor dit interview, kan ook. Zo 
proberen we een mogelijke drempel om naar 
het gemeentehuis in Hengelo te komen te 
verlagen. We komen graag naar u toe.’

Lukt het om mensen te motiveren 
om contact op te nemen met 
gebiedsambtenaren? 

De dagelijkse praktijk voor Arie en Patrice is 
dat inwoners de weg uiteindelijk wel vinden. 
Maar het kan beter volgens beiden. Belang-
rijk is dat je moet durven vragen en moet 
weten dat de gebiedsambtenaren er voor 
jong en oud zijn. We komen even te spreken 
over een radio-interview (Radio 1, Villa VDB) 
met mensen van het Huis voor Actief Burger-

schap in Utrecht. In deze uitzending werd 
aangestipt dat veel maatschappelijke proble-
men niet kunnen worden opgelost zonder de 
betrokkenheid van actieve burgers. Mensen 
die zich ook voor anderen inzetten en 
daarmee bijdragen aan onderlinge verbon-
denheid in tijden van individualisering en 
polarisatie. Thema’s die ook in de gemeente 
Bronckhorst spelen. 
 

Kunnen jullie voorbeelden noemen 
van projecten in de kernen Drempt, 
Hummelo, Keppel & Eldrik waar 
gebiedsambtenaren de hoofdrol 
vervulden? 

Arie: ‘Dat ga ik echt niet doen hoor! Ik vind 
het niet passen om voorbeelden te noemen. 
Dat komt omdat we als gebiedsambtenaren 
bij projecten die zijn uitgevoerd of nog op 
stapel staan echt niet kunnen stellen dat 
het ‘onze’ projecten zijn of zijn geweest. Je 
moet het zo zien: veel van ons werk speelt 
zich onder de oppervlakte af.’ Patrice sluit 
zich volmondig bij de woorden van Arie aan: 
‘We willen vooral benadrukken dat als je 
een idee hebt, een plan of je zit ergens mee: 
benader ons en dan kijken we samen wat we 
voor je kunnen doen. Want we zijn er voor 
de inwoners!’ 

Het gesprek zit erop. We brengen de kof-
fiekopjes terug naar de bar in ‘t café. Arie en 
Patrice hebben deze avond aansluitend een 
bijeenkomst in de Hessenhal. Ik kijk stiekem 
toch nog even op de site van de gemeente: 
www.bronckhorst.nl/gebiedsambtenaren. 
Aha, ik vind toch voorbeelden van lokale 
initiatieven, waarbij gebiedsambtenaren ef-
fectief konden ondersteunen. Hulde aan de 
stille krachten van de gemeente Bronckhorst! 

Het werk van een gebiedsambtenaar laat zich het best omschrijven als de man of  vrouw met het oliekannetje.
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fulltime dagbesteding te hebben. Denk dan 
aan terreinbeheer en Silvia helpen in de tuin. 
De tuin is van Silvia, maar wanneer ik meer 
tijd heb, zou ik hier graag willen helpen. Ik 
heb wel eens geroepen dat ik op mijn 65e 
een appartement in Doesburg wil kopen, 
maar zolang ik nog fit genoeg ben, ga ik me 
daar vervelen. Dat is dus niks voor mij. Laat 
mij maar lekker bezig zijn in de buitenlucht.’

Boot of camper?
‘Camper. Ik heb helemaal niks met een 
boot. Naar een boot moet je toe gaan, een 
camper staat op het erf of in de schuur. De 
vrijheid van het reizen en per dag bekijken 
waar je naartoe gaat, maken de keuze voor 
een camper aantrekkelijk. Als ik een camper 
zou hebben, zou ik ermee naar het noorden 
trekken: Noorwegen, Zweden en Finland 
staan hoog op mijn lijstje. Tien jaar geleden 
hebben we met het gezin een rondreis door 
Zweden gemaakt, dit deden we met de auto. 
We hebben daar onder andere Frederiksberg 
bezocht. We zijn tijdens deze reis verliefd 
geworden op de rust en ruimte in Zweden. 
Als je daar ingehaald wordt door een auto 
zie je die auto nooit meer terug. Als je in 
Nederland wordt ingehaald, sta je bij het 
volgende kruispunt weer achter die auto. Ik 
vraag mij dan af waar diegene zich druk om 
maakt, die haast is nergens voor nodig? In 
Zweden kun je zo twee uur rijden zonder een 
auto tegen te komen. Afgelopen kerst zijn 
we weer in Zweden geweest. Stein studeerde 
daar een half jaar, dus we zijn bij hem op 
bezoek geweest. We hebben ook wel ervaren 
dat de dagen daar heel kort zijn. Ik zou er 
niet willen wonen vanwege de donkere korte 
dagen, maar voor een korte periode ga ik er 
graag naartoe.’

Voor welk land kies je als je moet 
emigreren?

‘Canada maakt een hele grote kans. Ik heb 
daar tijdens mijn opleiding aan de land-
bouwschool stage gelopen. De ruimte is daar, 
net als in Zweden, hetgeen wat mij trekt. 
Noorwegen en Zweden vallen als woon-
gebied af, want daar is het te lang donker. 
Zuidelijke landen zoals Spanje en Portugal 
zijn mij te rommelig af, ik houd meer van 
structuur.’

Nooit meer een spelletje spelen of nooit 
meer een spelletje winnen?

‘Nooit meer winnen. Ik ben niet zo competi-
tief en hoef niet per se te winnen. Sommige 
mensen hebben het liefst alles zo snel mo-
gelijk af en maken overal een wedstrijd van, 

Ff kletsen met…Freek Frederiks

Hoe ziet jouw droomauto eruit?
‘Ik ben nogal van het praktische. Het zou dan een praktische auto 
zijn, maar dan wel een grote. Ik moet zeggen dat een Amerikaanse 
pick-up met een V8 ook niet verkeerd is. Dat lijkt me wel wat. Daar-
naast hebben we een MGA uit 1964 geërfd van mijn schoonvader. 
Het lijkt me prachtig om hierin rond te rijden. Deze auto moet nog 

helemaal gerestaureerd worden, maar hier heb ik op dit moment 
geen tijd voor. Dit zou een mooi projectje zijn voor mijn pensioen.’

Hoe zie jij je leven voor je op je oude dag?
‘Mijn droombeeld is dan toch wel het rommelen op de camping. Voor 
nu doen we de camping erbij, maar het lijkt me heerlijk om dat als 

Freek Frederiks (52) woont samen met zijn vrouw Silvia en zonen Stein en Sjoerd in Eldrik. Freek werkt als voorman 
monteur speeltoestellen bij Speelmaatje in Angerlo. Daarnaast runt hij samen met Silvia al 20 jaar camping 
Siebieverden.

maar ik doe het liever goed. Als niemand 
kijkt, gooi ik tijdens het pesten soms wel 
stiekem twee kaarten weg, maar ik ben een 
open boek dus mijn tegenspelers hebben dit 
snel genoeg door. Een pokerface heb ik dus 
niet, ik ben te eerlijk. Ik kies dus voor nooit 
meer een spelletje winnen.’

Wat is het leukste feest dat je ooit hebt 
meegemaakt?

‘Dat was onze bruiloft. Deze was op 27 april 
2000, en dat is niet zomaar een datum. Het 
was de laatste 27e dat we allebei nog 27 
jaar oud waren. We hebben elkaar op een 
27e leren kennen en we schelen 27 dagen 
in leeftijd. We hebben deze datum ooit 
eens geroepen, en dat is toen werkelijkheid 
geworden. Het feest vond hier thuis plaats 
in de schuur. De hele voorbereiding was wel 
spannend met de catering en alles wat erbij 
komt kijken. Er moest een hoop gebeuren, 
want er zaten nog aardappels in de schuur. 
Uiteindelijk valt alles op zijn plek: het weer 
zat mee en het was een hartstikke mooi feest 
met familie en vrienden.’

Waar ben je dankbaar voor?
‘Dat ik nog steeds op deze plek woon. Als 
je er door derden telkens weer op gewezen 
wordt hoe mooi je woont, ga je het zelf ook 
beseffen. Ik ben hier geboren en ben twee 
jaar weggeweest. We hebben ook een tijdje 
in Drempt gewoond. Het huis was prima, 
maar je weet dat dat niet voor altijd is. Onze 
droom was om hier naartoe te gaan. Ik 
ben erg dankbaar voor de beslissing die we 
genomen hebben. Je bent hier zo verweven 
met je huis en de buurt. Ik weet veel over de 
historie van het gebied, dat maakt het voor 
mij echt een thuis.’

Beschrijf jezelf in drie woorden
‘Ik ben eerlijk. Mensen noemen mij eigenwijs 
en daar kan ik me soms wel in vinden. Als de 
navigatie mij zegt dat ik links moet, maar ik 
denk dat rechts korter is, ga ik rechtsaf. Soms 
maak je niet altijd de goede beslissingen. Ik 
heb geleerd dat het niet gaat om de bestem-
ming, maar om de reis er naartoe. Daarnaast 
ben ik ook wel ondernemend, dat uit zich in 
de camping. Ik heb altijd plannen. Soms heb 
je er zoveel dat ze niet altijd uitvoerbaar zijn, 
maar er is altijd wel iets mogelijk.’

Wat staat er op jouw bucketlist?
‘Ik zou graag het noorderlicht willen zien. Dit 
is afgelopen winter in Zweden helaas niet ge-
lukt, omdat we niet noordelijk genoeg zaten. 
Ook heb ik mezelf ooit voorgenomen dat ik 

naar Santiago de Compostella wil fietsen. Ik 
ben geen wandelaar, dus vandaar de keuze 
voor de fiets. Het lijkt me een hele mooie 
ervaring om naar dit bedevaartsoord te fiet-
sen. Ik vind het wel lastig om weg te gaan, 
omdat ik het gevoel heb dat ik hier thuis van 
alles moet. Hier heb ik mijn gezin, mijn werk 
en de camping. Het is een uitdaging om aan 
deze tocht te beginnen.’

Welk moment van jouw leven heeft het 
meeste indruk gemaakt?

‘Dat was Hemelvaartsdag 2018. Ik was druk 
met het opknappen van de skelters op de 
camping en dacht: dat doe ik effe. Ik pakte 
mijn nieuwe slijptol en begon buisjes te 
slijpen. De eerste ging goed, maar bij de 
tweede liep tot mijn schrik de slijptol vast. 
Er zit enorm veel kracht achter. Het was net 
alsof er twee zakken cement van de zolder 
werden gegooid waar je niet op voorbereid 
was. Uit reactie wil je dit tegenhouden, dus 
deed ik mijn armen omhoog. De slijptol 
kwam weer los en gooide zich in mijn arm. 
Er flitsten veel gedachten door mijn hoofd 
terwijl ik naar de wond in mijn arm keek. 
Er waren mensen op de camping dus ik 
schreeuwde om hulp. Silvia, Sjoerd en Stein 
schoten samen met andere campinggasten te 
hulp. Het was heftig, maar ik ben ontzettend 
goed geholpen. Inmiddels gaat het prima. 
Fijne bewegingen met mijn vingers lukken 
niet, maar ik weet hier steeds beter mee om 
te gaan. Het mooie was dat iedereen in deze 
situatie gelijk klaarstond om te helpen. Dat 
is ook het voordeel van in Eldrik wonen: op 
een moment van paniek staat iedereen voor 
elkaar klaar.’

Wat vind je het vervelendste klusje in en 
rondom huis?

‘Er is niet specifiek één klus waar ik een hekel 
aan heb. De noodklusjes op de camping vind 
ik minder leuk om te doen. Als er iets fout 
gaat, zoals een stroomuitval, moet dit direct 
opgelost worden. Dit gebeurt altijd op een 
ongelegen moment, bijvoorbeeld als ik op 
mijn werk zit, of als ik aan het klussen ben. 
Toch moet ik het wel oplossen. Ook klusjes 
zoals een wc ontstoppen zijn niet de mooiste 
klusjes. Maar op het moment dat het klaar is, 
zie je dat iemand dankbaar is voor je hulp. 
Mijn gedachte is dan: dat hebben we wel 
weer mooi gefixt!’

Van welke muziek, films en series hou 
je?

‘Meat Loaf heeft een aantal mooie num-
mers. Ook houd ik van countrymuziek. Voor 
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Tekst: Sanne Hetterscheid
Foto’s: Wim van Hof

fulltime dagbesteding te hebben. Denk dan 
aan terreinbeheer en Silvia helpen in de tuin. 
De tuin is van Silvia, maar wanneer ik meer 
tijd heb, zou ik hier graag willen helpen. Ik 
heb wel eens geroepen dat ik op mijn 65e 
een appartement in Doesburg wil kopen, 
maar zolang ik nog fit genoeg ben, ga ik me 
daar vervelen. Dat is dus niks voor mij. Laat 
mij maar lekker bezig zijn in de buitenlucht.’

Boot of camper?
‘Camper. Ik heb helemaal niks met een 
boot. Naar een boot moet je toe gaan, een 
camper staat op het erf of in de schuur. De 
vrijheid van het reizen en per dag bekijken 
waar je naartoe gaat, maken de keuze voor 
een camper aantrekkelijk. Als ik een camper 
zou hebben, zou ik ermee naar het noorden 
trekken: Noorwegen, Zweden en Finland 
staan hoog op mijn lijstje. Tien jaar geleden 
hebben we met het gezin een rondreis door 
Zweden gemaakt, dit deden we met de auto. 
We hebben daar onder andere Frederiksberg 
bezocht. We zijn tijdens deze reis verliefd 
geworden op de rust en ruimte in Zweden. 
Als je daar ingehaald wordt door een auto 
zie je die auto nooit meer terug. Als je in 
Nederland wordt ingehaald, sta je bij het 
volgende kruispunt weer achter die auto. Ik 
vraag mij dan af waar diegene zich druk om 
maakt, die haast is nergens voor nodig? In 
Zweden kun je zo twee uur rijden zonder een 
auto tegen te komen. Afgelopen kerst zijn 
we weer in Zweden geweest. Stein studeerde 
daar een half jaar, dus we zijn bij hem op 
bezoek geweest. We hebben ook wel ervaren 
dat de dagen daar heel kort zijn. Ik zou er 
niet willen wonen vanwege de donkere korte 
dagen, maar voor een korte periode ga ik er 
graag naartoe.’

Voor welk land kies je als je moet 
emigreren?

‘Canada maakt een hele grote kans. Ik heb 
daar tijdens mijn opleiding aan de land-
bouwschool stage gelopen. De ruimte is daar, 
net als in Zweden, hetgeen wat mij trekt. 
Noorwegen en Zweden vallen als woon-
gebied af, want daar is het te lang donker. 
Zuidelijke landen zoals Spanje en Portugal 
zijn mij te rommelig af, ik houd meer van 
structuur.’

Nooit meer een spelletje spelen of nooit 
meer een spelletje winnen?

‘Nooit meer winnen. Ik ben niet zo competi-
tief en hoef niet per se te winnen. Sommige 
mensen hebben het liefst alles zo snel mo-
gelijk af en maken overal een wedstrijd van, 

Ff kletsen met…Freek Frederiks

Hoe ziet jouw droomauto eruit?
‘Ik ben nogal van het praktische. Het zou dan een praktische auto 
zijn, maar dan wel een grote. Ik moet zeggen dat een Amerikaanse 
pick-up met een V8 ook niet verkeerd is. Dat lijkt me wel wat. Daar-
naast hebben we een MGA uit 1964 geërfd van mijn schoonvader. 
Het lijkt me prachtig om hierin rond te rijden. Deze auto moet nog 

helemaal gerestaureerd worden, maar hier heb ik op dit moment 
geen tijd voor. Dit zou een mooi projectje zijn voor mijn pensioen.’

Hoe zie jij je leven voor je op je oude dag?
‘Mijn droombeeld is dan toch wel het rommelen op de camping. Voor 
nu doen we de camping erbij, maar het lijkt me heerlijk om dat als 

Freek Frederiks (52) woont samen met zijn vrouw Silvia en zonen Stein en Sjoerd in Eldrik. Freek werkt als voorman 
monteur speeltoestellen bij Speelmaatje in Angerlo. Daarnaast runt hij samen met Silvia al 20 jaar camping 
Siebieverden.

maar ik doe het liever goed. Als niemand 
kijkt, gooi ik tijdens het pesten soms wel 
stiekem twee kaarten weg, maar ik ben een 
open boek dus mijn tegenspelers hebben dit 
snel genoeg door. Een pokerface heb ik dus 
niet, ik ben te eerlijk. Ik kies dus voor nooit 
meer een spelletje winnen.’

Wat is het leukste feest dat je ooit hebt 
meegemaakt?

‘Dat was onze bruiloft. Deze was op 27 april 
2000, en dat is niet zomaar een datum. Het 
was de laatste 27e dat we allebei nog 27 
jaar oud waren. We hebben elkaar op een 
27e leren kennen en we schelen 27 dagen 
in leeftijd. We hebben deze datum ooit 
eens geroepen, en dat is toen werkelijkheid 
geworden. Het feest vond hier thuis plaats 
in de schuur. De hele voorbereiding was wel 
spannend met de catering en alles wat erbij 
komt kijken. Er moest een hoop gebeuren, 
want er zaten nog aardappels in de schuur. 
Uiteindelijk valt alles op zijn plek: het weer 
zat mee en het was een hartstikke mooi feest 
met familie en vrienden.’

Waar ben je dankbaar voor?
‘Dat ik nog steeds op deze plek woon. Als 
je er door derden telkens weer op gewezen 
wordt hoe mooi je woont, ga je het zelf ook 
beseffen. Ik ben hier geboren en ben twee 
jaar weggeweest. We hebben ook een tijdje 
in Drempt gewoond. Het huis was prima, 
maar je weet dat dat niet voor altijd is. Onze 
droom was om hier naartoe te gaan. Ik 
ben erg dankbaar voor de beslissing die we 
genomen hebben. Je bent hier zo verweven 
met je huis en de buurt. Ik weet veel over de 
historie van het gebied, dat maakt het voor 
mij echt een thuis.’

Beschrijf jezelf in drie woorden
‘Ik ben eerlijk. Mensen noemen mij eigenwijs 
en daar kan ik me soms wel in vinden. Als de 
navigatie mij zegt dat ik links moet, maar ik 
denk dat rechts korter is, ga ik rechtsaf. Soms 
maak je niet altijd de goede beslissingen. Ik 
heb geleerd dat het niet gaat om de bestem-
ming, maar om de reis er naartoe. Daarnaast 
ben ik ook wel ondernemend, dat uit zich in 
de camping. Ik heb altijd plannen. Soms heb 
je er zoveel dat ze niet altijd uitvoerbaar zijn, 
maar er is altijd wel iets mogelijk.’

Wat staat er op jouw bucketlist?
‘Ik zou graag het noorderlicht willen zien. Dit 
is afgelopen winter in Zweden helaas niet ge-
lukt, omdat we niet noordelijk genoeg zaten. 
Ook heb ik mezelf ooit voorgenomen dat ik 

naar Santiago de Compostella wil fietsen. Ik 
ben geen wandelaar, dus vandaar de keuze 
voor de fiets. Het lijkt me een hele mooie 
ervaring om naar dit bedevaartsoord te fiet-
sen. Ik vind het wel lastig om weg te gaan, 
omdat ik het gevoel heb dat ik hier thuis van 
alles moet. Hier heb ik mijn gezin, mijn werk 
en de camping. Het is een uitdaging om aan 
deze tocht te beginnen.’

Welk moment van jouw leven heeft het 
meeste indruk gemaakt?

‘Dat was Hemelvaartsdag 2018. Ik was druk 
met het opknappen van de skelters op de 
camping en dacht: dat doe ik effe. Ik pakte 
mijn nieuwe slijptol en begon buisjes te 
slijpen. De eerste ging goed, maar bij de 
tweede liep tot mijn schrik de slijptol vast. 
Er zit enorm veel kracht achter. Het was net 
alsof er twee zakken cement van de zolder 
werden gegooid waar je niet op voorbereid 
was. Uit reactie wil je dit tegenhouden, dus 
deed ik mijn armen omhoog. De slijptol 
kwam weer los en gooide zich in mijn arm. 
Er flitsten veel gedachten door mijn hoofd 
terwijl ik naar de wond in mijn arm keek. 
Er waren mensen op de camping dus ik 
schreeuwde om hulp. Silvia, Sjoerd en Stein 
schoten samen met andere campinggasten te 
hulp. Het was heftig, maar ik ben ontzettend 
goed geholpen. Inmiddels gaat het prima. 
Fijne bewegingen met mijn vingers lukken 
niet, maar ik weet hier steeds beter mee om 
te gaan. Het mooie was dat iedereen in deze 
situatie gelijk klaarstond om te helpen. Dat 
is ook het voordeel van in Eldrik wonen: op 
een moment van paniek staat iedereen voor 
elkaar klaar.’

Wat vind je het vervelendste klusje in en 
rondom huis?

‘Er is niet specifiek één klus waar ik een hekel 
aan heb. De noodklusjes op de camping vind 
ik minder leuk om te doen. Als er iets fout 
gaat, zoals een stroomuitval, moet dit direct 
opgelost worden. Dit gebeurt altijd op een 
ongelegen moment, bijvoorbeeld als ik op 
mijn werk zit, of als ik aan het klussen ben. 
Toch moet ik het wel oplossen. Ook klusjes 
zoals een wc ontstoppen zijn niet de mooiste 
klusjes. Maar op het moment dat het klaar is, 
zie je dat iemand dankbaar is voor je hulp. 
Mijn gedachte is dan: dat hebben we wel 
weer mooi gefixt!’

Van welke muziek, films en series hou 
je?

‘Meat Loaf heeft een aantal mooie num-
mers. Ook houd ik van countrymuziek. Voor 
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piratenmuziek moet je niet bij mij zijn, maar 
sommige Nederlandse nummers zijn wel 
goed. Tijdens het werken luister ik naar de 
radio. De laatste tijd staat Joe vaak aan, de 
radiozender met hits uit de jaren 70, 80 en 
90. Op Netflix vind ik Lupin een mooie serie. 
We zijn nu ook bezig met de film Ford VS Fer-
rari. Horrorfilms vind ik helemaal niks, ik kijk 
liever naar detectives. Daarnaast lees ik ook 
graag boeken, het liefst ook weer detectives. 
Maar soms lees ik ook gewoon een ordinaire 
roman. De boeken die ik lees, krijg ik op 
mijn verjaardag of ik lees wat Silvia heeft 
liggen. We hebben ook een bibliotheekje op 
de camping. Soms kijk ik even in de kast of 
er iets voor mij bij ligt.’

Wanneer was je trots op jezelf?
‘Ik ben trots op alles wat Silvia en ik samen 
met de jongens hebben opgebouwd. Soms 
moeten de jongens ook helpen en dingen 
laten schieten omdat wij de camping heb-
ben. Door de camping hebben we in de 
afgelopen 20 jaar veel mensen leren kennen 
die ook voor ons klaarstaan als het nodig is. 
Ook voel ik me trots wanneer ik na een lange 
werkdag met vrienden een biertje drink aan 
de picknicktafel. Ik word er enthousiast van 
als de camping strak in orde is en het mooie 
weer eraan komt. Een paar jaar terug hoorde 
ik op de radio dat het met Pasen mooi weer 

zou worden. Als je de camping er dan strak 
bij hebt liggen denk je: laat maar komen! 
Het is dan prachtig als je de camping vol 
hebt staan. De uitspraak ‘I love it when a plan 
comes together’ uit The A-team is er een die 
goed bij mij past. Ik word er gelukkig van als 
alles klopt, net als tijdens onze bruiloft. Dit 
geeft me een voldaan gevoel.’

Wat was jouw grappigste moment van 
het afgelopen jaar?

‘We hebben hier thuis vaak grappige mo-
mentjes. Silvia heeft wat dat betreft wel eens 
een moeilijk leven, ze woont tenslotte met 
drie mannen in huis. Onze humor wijkt nog 
wel eens van elkaar af. Als ik met de jongens 
een onderonsje heb, is Silvia daar soms de 
dupe van, maar we kunnen ook heel goed 
met zijn vieren lachen.’

Je moet je een week lang inzetten voor 
een goed doel, voor welk doel ga je dan?

‘Dan zou ik als begeleider met gehandicap-
ten mee willen. Dit heb ik nog nooit eerder 
gedaan, maar het lijkt me een interessante 
baan. Met dit werk maak je mensen blij door 
ze te helpen. Je moet je goed kunnen inleven 
in de ander: wat kunnen ze wel en wat kun-
nen ze niet? Toen mijn vader dementerend 
was, ging ik iedere week een rondje met hem 
fietsen op de duofiets. Dit soort activiteiten 

zou ik ook wel vaker met gehandicapten 
willen doen, maar ik heb er helaas de tijd 
niet voor.’

Welke apps op je telefoon gebruik je het 
meest?

‘Ik ben bang dat dit toch Facebook is met alle 
filmpjes die voorbijkomen. Het is erg versla-
vend. Ik sta ’s morgens op tijd op, maar soms 
moet ik toch haasten omdat ik te lang op 
mijn telefoon heb gekeken. WhatsApp is ook 
een app die ik veel gebruik. Daarnaast stijgt 
mijn schermtijd ook door het gebruik van 
Google Maps en Flitsmeister. Voor mijn werk 
ben ik veel onderweg naar plekken waar ik 
de weg niet ken. Ik schrik wel eens van mijn 
schermtijd, maar praat het vaak goed door te 
zeggen dat het aan Google Maps ligt.’

Koffie of thee?
‘Koffie. Elke dag drink ik liters, het kan niet 
genoeg zun. Ik drink ’s morgens thuis geen 
koffie, dit begint pas op het werk. Onderweg 
naar de klus drink ik mijn thermosbeker 
leeg. Wanneer ik bij een klus aankom, staat 
er alweer een volgend kopje klaar. Als ik 
nooit meer koffie zou mogen drinken, zou ik 
dat heel erg vinden. Ik zou niet weten wat ik 
anders moet drinken. Dan wordt het water, 
want bier kun je niet de hele dag drinken’, 
zegt Freek met een glimlach.
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TE HUUR: 

Luxe 5-sterren villa aan zee bij
Lovina, Noord-Bali

Selamat Datang/Welkom in onze luxe 5-sterren villa Terang 
Bulan in Bali voor een onvergetelijke vakantie met maximaal 
7 personen met veel privacy. 

De villa ligt aan het strand in Lokapaksa in het rustige noorden 
van Bali, zo’n 12 km ten westen van het toeristengebied Lovina. 

Onze villa ligt in een grote tropische tuin met wuivende 
palmbomen, exotische planten, Boeddha beelden en 
lotusvijvers, met een 18 meter lang infinity zwembad en 
een jacuzzi. Naast het zwembad is een heerlijke loungeplek 
(Balé Bengong). In ons zitje aan de Bali zee geniet u van de 
zonsondergang. 

Er zijn 3 slaapkamers met airconditioning en elk een eigen 
badkamer. De villa heeft kabel, satelliet tv en gratis WiFi. 
Onze staf kan uw maaltijden bereiden en zorgt dat het u aan 
niets ontbreekt.

Op onze site www.villaterangbulan.nl vindt u tarieven, 
beschikbaarheid en meer informatie. Of bel ons even voor een 
afspraak op 0313 - 47 91 79.

Erna Janssen-Eker, Regina van Geunshof 8, 6955 AA Ellecom 

Geen verkoop aan 
particulieren!

Zomerweg 11, 6996 DD  Drempt  
T  +31 (0)314 39 09 99 | M  +31 (0)6 102 654 97

E info@hogenkampverpakkingen.nl  
I www.hogenkampverpakkingen.nl

vertrouwd in verpakkingen

DOZEN, FOAM, REKWIKKELFOLIE, PAPIER, 
ENVELOPPEN, PLASTIC, NOPPENFOLIE, 

TAPE, OMSNOERINGSBAND
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piratenmuziek moet je niet bij mij zijn, maar 
sommige Nederlandse nummers zijn wel 
goed. Tijdens het werken luister ik naar de 
radio. De laatste tijd staat Joe vaak aan, de 
radiozender met hits uit de jaren 70, 80 en 
90. Op Netflix vind ik Lupin een mooie serie. 
We zijn nu ook bezig met de film Ford VS Fer-
rari. Horrorfilms vind ik helemaal niks, ik kijk 
liever naar detectives. Daarnaast lees ik ook 
graag boeken, het liefst ook weer detectives. 
Maar soms lees ik ook gewoon een ordinaire 
roman. De boeken die ik lees, krijg ik op 
mijn verjaardag of ik lees wat Silvia heeft 
liggen. We hebben ook een bibliotheekje op 
de camping. Soms kijk ik even in de kast of 
er iets voor mij bij ligt.’

Wanneer was je trots op jezelf?
‘Ik ben trots op alles wat Silvia en ik samen 
met de jongens hebben opgebouwd. Soms 
moeten de jongens ook helpen en dingen 
laten schieten omdat wij de camping heb-
ben. Door de camping hebben we in de 
afgelopen 20 jaar veel mensen leren kennen 
die ook voor ons klaarstaan als het nodig is. 
Ook voel ik me trots wanneer ik na een lange 
werkdag met vrienden een biertje drink aan 
de picknicktafel. Ik word er enthousiast van 
als de camping strak in orde is en het mooie 
weer eraan komt. Een paar jaar terug hoorde 
ik op de radio dat het met Pasen mooi weer 

zou worden. Als je de camping er dan strak 
bij hebt liggen denk je: laat maar komen! 
Het is dan prachtig als je de camping vol 
hebt staan. De uitspraak ‘I love it when a plan 
comes together’ uit The A-team is er een die 
goed bij mij past. Ik word er gelukkig van als 
alles klopt, net als tijdens onze bruiloft. Dit 
geeft me een voldaan gevoel.’

Wat was jouw grappigste moment van 
het afgelopen jaar?

‘We hebben hier thuis vaak grappige mo-
mentjes. Silvia heeft wat dat betreft wel eens 
een moeilijk leven, ze woont tenslotte met 
drie mannen in huis. Onze humor wijkt nog 
wel eens van elkaar af. Als ik met de jongens 
een onderonsje heb, is Silvia daar soms de 
dupe van, maar we kunnen ook heel goed 
met zijn vieren lachen.’

Je moet je een week lang inzetten voor 
een goed doel, voor welk doel ga je dan?

‘Dan zou ik als begeleider met gehandicap-
ten mee willen. Dit heb ik nog nooit eerder 
gedaan, maar het lijkt me een interessante 
baan. Met dit werk maak je mensen blij door 
ze te helpen. Je moet je goed kunnen inleven 
in de ander: wat kunnen ze wel en wat kun-
nen ze niet? Toen mijn vader dementerend 
was, ging ik iedere week een rondje met hem 
fietsen op de duofiets. Dit soort activiteiten 

zou ik ook wel vaker met gehandicapten 
willen doen, maar ik heb er helaas de tijd 
niet voor.’

Welke apps op je telefoon gebruik je het 
meest?

‘Ik ben bang dat dit toch Facebook is met alle 
filmpjes die voorbijkomen. Het is erg versla-
vend. Ik sta ’s morgens op tijd op, maar soms 
moet ik toch haasten omdat ik te lang op 
mijn telefoon heb gekeken. WhatsApp is ook 
een app die ik veel gebruik. Daarnaast stijgt 
mijn schermtijd ook door het gebruik van 
Google Maps en Flitsmeister. Voor mijn werk 
ben ik veel onderweg naar plekken waar ik 
de weg niet ken. Ik schrik wel eens van mijn 
schermtijd, maar praat het vaak goed door te 
zeggen dat het aan Google Maps ligt.’

Koffie of thee?
‘Koffie. Elke dag drink ik liters, het kan niet 
genoeg zun. Ik drink ’s morgens thuis geen 
koffie, dit begint pas op het werk. Onderweg 
naar de klus drink ik mijn thermosbeker 
leeg. Wanneer ik bij een klus aankom, staat 
er alweer een volgend kopje klaar. Als ik 
nooit meer koffie zou mogen drinken, zou ik 
dat heel erg vinden. Ik zou niet weten wat ik 
anders moet drinken. Dan wordt het water, 
want bier kun je niet de hele dag drinken’, 
zegt Freek met een glimlach.
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Tekst: Ine Snelder 
Foto’s: Floris Hazemeijer

was, werd dat geruild of verkocht. Vooral 
in Twente en Noord-Brabant werd op deze 
manier thuis geweven. In Leiden weefde 
men ‘laken’, een kostbare wollen stof. In de 
veertiende en vijftiende eeuw werd Leiden 
een belangrijk centrum van de lakenhandel. 
De wereldbevolking groeide explosief tus-
sen 1750 en 1850, waardoor de vraag naar 
kleding enorm toenam. Zo veel kon er op de 
aloude manier niet geweven worden en er 
kwam een geweldige omwenteling toen er in 
fabrieken grote hoeveelheden stof konden 
worden geweven op mechanische weefge-
touwen.

Met de komst van de stoommachine ging het 
proces veel sneller en werd het goedkoper 
om stof te weven. Er werden steeds grotere 
en snellere industriële weefgetouwen ontwik-
keld, maar deze manier van textielproductie 
is in de jaren zeventig van de vorige eeuw 
door de concurrentie van lagelonenlanden 
uit Nederland verdwenen. Het (ambach-
telijk) weven zelf bleef. Op kleuterscholen 
leerden kinderen al ‘matjes weven’ en wat 
later werd dit weven op een raampje. De 
meeste mensen die tegenwoordig weven, 
doen dat als hobby. De nadruk is nu gaan 
liggen op kunstzinnig weven. Op de site van 
het Weefnetwerk staan interessante filmpjes 
waarin een aantal leden aan het woord 
komen die allerlei technieken en materialen 
gebruiken voor hun werken. Daarbij wordt 
ook ‘vreemd’ materiaal gebruikt, zoals koper- 
en ijzerdraad, rubber en papiergaren. In dé 
textielstad Enschede wordt op één plek nog 
fabrieksmatig geweven. 

Weefkring Oude IJssel

Marijke: ‘We komen maandelijks bij elkaar. 
Afwisselend bij iemand thuis. We bespreken 
dan de werken die we de afgelopen periode 
hebben gemaakt. Soms gaan we ook aan de 
slag met een nieuwe techniek. Dat kan op 
het gebied van weven zijn, maar we hebben 
ook gevilt en geverfd bijvoorbeeld. Voor 
dat laatste gebruikten we vaak natuurlijke 
verfstoffen. Marijke laat de armband zien die 
ze tijdens een van die ochtenden hebben ge-
maakt. De andere dames zijn hier nog steeds 
enthousiast over en willen hier nog eens 
mee verder. Er worden meteen afspraken 
gemaakt. Hoe leuk is dat. 
Gerrie: ‘Als er iets af is, zijn we altijd blij dat 
we weer iets moois gemaakt hebben’. Er 
wordt instemmend geknikt. ‘Maar we vinden 
het ook weer fijn om aan iets nieuws te 
beginnen. Er is altijd een creatieve uitdaging. 
Als we bezig zijn met het onderhanden werk, 

Schering en inslag

Marijke vertelt dat de Weefkring Oude IJssel is ontstaan op 29 augus-
tus 1972. Marijke en Henny stonden samen aan de wieg van de kring. 
Ze ontmoetten elkaar in 1972 in Enschede op een landelijke bijeen-
komst van het Weef Kontakt. Beide dames hadden al enkele jaren 
weefervaring. Henny: ‘Ik heb het weven geleerd op de zolder van de 
pastorie op Schokland. Een bijzondere locatie in de Noordoostpolder, 
ooit een eiland. Nu is het Unesco Werelderfgoed met archeologische 
rijksmonumenten. Ik woonde daar toen in de buurt. Ik was meteen 
enthousiast over het weven.’ Marijke vult aan: ‘Ik ben ook al jong 
begonnen met het weven. En heb mijn weefgetouwen ‘door het hele 
land met me meegesleept’.’ Gerrie maakte begin jaren 70 kennis met 
het weven door de vraag van haar schoonmoeder, een ervaren weef-
ster: ‘Wil je me de draadjes aangeven?’ En niet veel later vroeg ze me 
of ik haar plek bij de weefkring over wilde nemen. Ik werd daardoor 
een echte ‘draadjesvrouw’. Betty werd enthousiast gemaakt door haar 
buurvrouw Henny. Haar vader maakte voor haar toen een weefge-
touw. ‘Daar heb ik veel jaren op gewerkt’, vertelt ze. Ze is sinds 1980 

lid. In de beginperiode bestond de kring uit acht tot tien leden, later 
werden dat er tussen de vijftien en twintig. Sinds enkele jaren zijn ze, 
door overlijden of vertrek van de medeleden, nog met z’n vieren, een 
hecht kwartet vertellen ze. Gelukkig heeft zich een nieuw lid gemeld 
bij ons, zegt Marijke. Theo Strijker uit Hummelo spint, verft en weeft. 
Hij maakt prachtige dingen. 

Weefnetwerk

In 1974 werd de Federatie Landelijk Weef Kontakt opgericht. Later 
werd de naam gewijzigd in Weefnetwerk. Zo’n vijftig regionale en 
plaatselijke weefkringen met tezamen ongeveer vijftienhonderd 
leden maken deel uit van het Weefnetwerk. De organisatie zet zich in 
voor de bevordering en vernieuwing van het ambacht weven. 
Het Weefnetwerk is de uitgever van het tijdschrift Weven, organiseert 
opleidingen en cursussen en geeft informatie over (historische) pa-
tronen en technieken. Gerry haalt de laatste uitgave van het blad en 
laat een aantal interessante voorbeelden van weefwerk zien. Jaarlijks 
wordt een (thema)bijeenkomst georganiseerd waar alle kringen hun 
mooiste en/of interessantste werk kunnen laten zien. 

Weven is bijgeschreven in het netwerk van immaterieel erfgoed in 
Nederland. Het is een zeer oude techniek. In Nederland zijn er resten 
van geweven kleding gevonden bij de opgraving van een veenlijk, ‘het 
meisje van Yde’, dat ca. 2.000 jaar geleden leefde. Vroeger werd in 
de wintermaanden op boerderijen met de wol van de eigen schapen 
geweven. Huishoudtextiel werd door de boerinnen geweven met de 
linnen garens van het op de landerijen verbouwde vlas. Aanvankelijk 
was de stof bestemd voor eigen gebruik, maar als er materiaal over 

We zijn te gast bij Gerrie van Ingen in Laag-Keppel die 
samen met haar dorpsgenote Marijke Hesselink en de 
Hummelose Henny Bosman en Betty Eggink al vele 
jaren het kwartet dames van Weefkring Oude IJssel 
vormt. In de gezellige huiskamer van Gerrie staan twee 
weefgetouwen met kleurig werk in uitvoering. De vier 
dames zijn al sinds de jaren 70 en 80 lid van deze actieve 
en creatieve groep. 

zijn we in ons hoofd al weer bezig met het 
volgende. Wat ga ik maken, hoe groot wordt 
het, hoe dik, welke lengte en welk materiaal 
ga ik gebruiken? Vragen die wij onszelf altijd 
stellen. We worden er altijd vrolijk van. En, 
niet onbelangrijk, het is ook meditatief. Je 
moet je hoofd erbij houden, maar je kunt 
tijdens het weven ook heel goed relaxen.’ 

Welk materiaal gebruiken jullie bij jullie 
werken? Betty reageert hierop met: ‘Allerlei 
materialen, van wol tot katoen, van kunststof 
garens tot zelfs ijzerdraad. Er is dus een 
grote keuze.’ Marijke vult aan: ‘De sjaal die 
ik nu draag, is van wol bijvoorbeeld, maar 
de tas die ik bij me heb, is weer van katoen. 
De broche die Gerrie draagt, is geweven van 

borduurzijde. Het is mede afhankelijk van 
het product of voorwerp dat je wilt maken. 
Belangrijk om te vertellen is dat we niets 
weggooien. We hebben dan ook allemaal een 
grote voorraad ‘draadjes’ en ‘stofjes’. Henny: 
‘Ik heb genoeg materiaal, maar als ik een 
‘draadje’ zie, kan ik niet altijd de verleiding 
weerstaan om deze ook te kopen.’ De andere 
dames herkennen dit maar al te goed. 

Inspiratie en reizen

De dames halen hun inspiratie vaak uit de 
natuur. Kijk maar eens naar buiten zeggen 
ze in koor. Daar zie je zoveel mooie vormen 
en kleuren. En, zoals eerder gezegd: ‘We 
proberen ook te verven met verfstof uit de 
natuur. Dat is altijd weer spannend omdat 

De dames van Weefkring Oude IJssel, v.l.n.r.: Gerrie van Ingen, Henny Bosman, Marijke Hesselink en Betty Eggink.

Onlangs heeft zich Theo Strijker uit Hummelo als nieuw lid bij de groep aangesloten.



De Hessencombinatie juni 2024   21

Tekst: Ine Snelder 
Foto’s: Floris Hazemeijer

was, werd dat geruild of verkocht. Vooral 
in Twente en Noord-Brabant werd op deze 
manier thuis geweven. In Leiden weefde 
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je niet altijd weet hoe en wat er uitkomt. De 
maandelijkse bijeenkomsten zijn ook heel 
inspirerend. Van het een komt het ander. 
Doordat we zien wat er door de anderen is 
gemaakt, krijgen we zelf ook nieuwe ideeën. 
Op de website van het Weefnetwerk is ook 
veel te zien en te leren. Er staan bijvoorbeeld 
filmpjes over het weven, voorbeelden voor 
patronen, enzovoort. En dan de reizen… zo 
interessant en inspirerend.’ Die waren met 
name naar de Scandinavische landen. De 
dames waren in Finland, Zweden en Dene-
marken. Dit zijn de landen waar het weven 
verweven is in de cultuur. De lange, koude 
en vaak eenzame avonden nodigden uit tot 
het maken van prachtige werkstukken. ‘Wat 
je hier vindt, is zowel het traditionele werk 
als ook design. Een prachtige mix, van zo’n 
hoog niveau en zo inspirerend.’ 

Werken

Op de vraag waar de werken die de dames 
de afgelopen jaren hebben gemaakt blijven, 
reageert Gerrie met: ‘Een enkel stuk hangt 
hier in huis of is een gebruiksvoorwerp 
(onder andere sjaals). Hier lag ooit een op 
een weefgetouw geknoopt tapijt en er hingen 
geweven gordijnen.’ Betty vertelt dat er ook 
bij haar werken hangen. Bijzonder is ook 
dat ze twee jasjes heeft geweven. Een werd 
door iemand zo mooi gevonden dat die ‘per 
ongeluk’ werd meegenomen, de ander heeft 
ze, nadat ze deze gedragen heeft, vervol-
gens verkocht. Henny heeft onder andere 
antependiumkleden (kanselkleden) gewe-

ven voor de maandelijkse kerkdiensten die 
voorheen in Hyndendael werden gehouden. 
En tenslotte Marijke: ‘Ik heb nu geen ruimte 
meer om iets nieuws op te hangen, alle 
beschikbare plekken zijn vol.’ Maar ze weeft 
iedere dag nog bandjes en tasjes die weg-
geven worden. De dames geven aan dat er in 
het huis wordt geleefd rondom het weven. 
Je kunt er niet omheen als je bij hen thuis 
komt. Een gezegde: Creatieve mensen heb-
ben geen rommel, creatieve mensen hebben 
overal ideeën liggen. En, zoals een monteur 
bij het installeren van de screens bij een van 
hen eens zei: ‘Zal ik ze zo ophangen da-j de 
pröttel niet ziet?’ Hilarisch toch! 

Alle werken worden gedocumenteerd. Op 
tafel komen een aantal mappen vol met 
tekeningen, materiaal en foto’s. De kaft van 
de mappen is natuurlijk zelf geweven. Henny 
heeft vanaf de start van de Weefkring Oude 
IJssel een dagboek bijgehouden. Ook dit is 
‘kleurig’ verpakt in een map.

Toekomst

Gerrie: ‘Wij werken nog ‘ambachtelijk’. We 
bedenken wat we gaan doen en werken dit 
dan op papier of direct op het weefgetouw 
verder uit.’ Dat vraagt veel tijd en geduld, 
zegt ze lachend. Ook in dit vak maakte de 
computer zijn entree. Je kunt tegenwoordig 
al met behulp van diverse programma’s zelf 
ontwerpen maken. Verscheidene weefsters, 
van jong tot oud, doen dit al vaak zo. Het vak 
weven wordt ook gedoceerd op de kunstaca-

demie en bij het textielmuseum in Tilburg. 
In België is de Gentse Hogeschool voor Textiel 
wereldberoemd en trekt leerlingen uit de 
hele wereld. Het Weefnetwerk verzorgt, zoals 
gezegd zowel basisopleidingen als vervolg-
cursussen. Er is voor ieder wat wils. Marijke: 
‘Ik heb in het verleden in Zevenaar op de 
Vrije Academie zelf weeflessen gegeven. Na 
een tentoonstelling, gehouden vlak voor de 
vakantie en waarvan de werken nog hingen 
op de locatie, waren bij terugkomst een 
aantal werken van papier verdwenen… Wat 
bleek, de werkster dacht dat het papieren 
rotzooi was. Oei… dat was pijnlijk. Nu kan ik 
er gelukkig hartelijk om lachen.’

Weefgetouwen

Een belangrijke fabrikant van weefgetouwen 
zit in Lochem, de firma Louët. Dit bedrijf 
maakt al bijna vijftig jaar spinnenwielen, 
weefgetouwen en kaardemolens. In vele 
vormen en grootten. Ook in Scandinavië 
en Nieuw-Zeeland worden weefgetouwen 
geproduceerd. De dames hebben een Louët 
of een getouw uit een van de Scandinavische 
landen. Met name uit Finland komen goede 
getouwen. 

Sociaal leven

Is er nog een ander leven naast het weven? 
Jazeker zeggen de dames. Er wordt gewan-
deld, opgepast, gezwommen, gekookt en 
gebakken. En dorpsgenoten die wat extra 
aandacht kunnen gebruiken worden bezocht. 
Mooi en belangrijk om te doen. 

Gerrie van Ingen

sjaal
Henny Bosman

 jas
Marijke Hesselink

hoed
Betty Eggink

tas
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gemaakt, krijgen we zelf ook nieuwe ideeën. 
Op de website van het Weefnetwerk is ook 
veel te zien en te leren. Er staan bijvoorbeeld 
filmpjes over het weven, voorbeelden voor 
patronen, enzovoort. En dan de reizen… zo 
interessant en inspirerend.’ Die waren met 
name naar de Scandinavische landen. De 
dames waren in Finland, Zweden en Dene-
marken. Dit zijn de landen waar het weven 
verweven is in de cultuur. De lange, koude 
en vaak eenzame avonden nodigden uit tot 
het maken van prachtige werkstukken. ‘Wat 
je hier vindt, is zowel het traditionele werk 
als ook design. Een prachtige mix, van zo’n 
hoog niveau en zo inspirerend.’ 

Werken

Op de vraag waar de werken die de dames 
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bij haar werken hangen. Bijzonder is ook 
dat ze twee jasjes heeft geweven. Een werd 
door iemand zo mooi gevonden dat die ‘per 
ongeluk’ werd meegenomen, de ander heeft 
ze, nadat ze deze gedragen heeft, vervol-
gens verkocht. Henny heeft onder andere 
antependiumkleden (kanselkleden) gewe-

ven voor de maandelijkse kerkdiensten die 
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Toekomst
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demie en bij het textielmuseum in Tilburg. 
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gezegd zowel basisopleidingen als vervolg-
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Vrije Academie zelf weeflessen gegeven. Na 
een tentoonstelling, gehouden vlak voor de 
vakantie en waarvan de werken nog hingen 
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bleek, de werkster dacht dat het papieren 
rotzooi was. Oei… dat was pijnlijk. Nu kan ik 
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Weefgetouwen

Een belangrijke fabrikant van weefgetouwen 
zit in Lochem, de firma Louët. Dit bedrijf 
maakt al bijna vijftig jaar spinnenwielen, 
weefgetouwen en kaardemolens. In vele 
vormen en grootten. Ook in Scandinavië 
en Nieuw-Zeeland worden weefgetouwen 
geproduceerd. De dames hebben een Louët 
of een getouw uit een van de Scandinavische 
landen. Met name uit Finland komen goede 
getouwen. 

Sociaal leven

Is er nog een ander leven naast het weven? 
Jazeker zeggen de dames. Er wordt gewan-
deld, opgepast, gezwommen, gekookt en 
gebakken. En dorpsgenoten die wat extra 
aandacht kunnen gebruiken worden bezocht. 
Mooi en belangrijk om te doen. 

Gerrie van Ingen

sjaal
Henny Bosman

 jas
Marijke Hesselink

hoed
Betty Eggink

tas
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Struikrovers
Kleine en grote marterachtigen
Marters. Vroeger vond bijna niemand deze roofdieren leuk. Zag een boer, visser of jager een hermelijn, otter of 
steenmarter? Dan prikte, sloeg of schoot hij die direct dood. Die tijd is gelukkig voorbij. Nu doen mensen juist hun best 
om marters te beschermen. En met succes: de das is er weer bovenop en ook de otter is aan een comeback bezig.

In het verspreidingsgebied van De Hessencombinatie leven heel veel 
zoogdieren in de bossen, op landgoederen en in het plas-drasterrein 
van De Oude IJssel. Regelmatig kan je een ree, haas of konijn, 
eekhoorn of muis in het veld waarnemen. Zo niet de marters. Die 
zijn erg schuw, meestal actief in schemer en nacht. De kans er een 
te zien, is dan ook erg klein. Hun aanwezigheid is aan te tonen door 
sporen en in toenemende mate door het plaatsen van zogenaamde 
wildcamera’s. Een van die instrumenten is een ‘Struikrover’ specifiek 
voor de kleine marterachtigen: een buis met daarin een camera en 
lokmiddel, vaak een blokje sardines.

Kleine marterachtigen

Wezel, hermelijn en bunzing

De hermelijn (ongeveer 25-30 cm lang) is nauw verwant aan de wezel 
en de beide soorten lijken sterk op elkaar. Een felle jager op muizen, 
ratten en konijnen (zelfs in hun holen). In de noordelijke landen, en 
voorheen ook bij ons, kleurt de bruine vacht in de winter naar een 
mooie witte. Een echte schutkleur in de sneeuw. Maar door onze 
huidige zachte winters met weinig sneeuw wordt dit verschijnsel 
aanmerkelijk minder waargenomen.

Wezel - Mustela rivalis

Boommarter  -  Martes martes
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diverse otters bij Doesburg doodgereden ondanks de maatregelen die 
zijn genomen zoals rasters en faunapassages. In 2012 is er bij Eldrik 
één ottermannetje vrijgelaten om de populatie te versterken. Vanuit 
Duitsland trekken er weer otters naar ons land blijkt uit monitoring 
van de IVN-zoogdierenwerkgroep: langs De Oude IJssel tussen Ulft en 
Doesburg, in Het Waalse Water, de Aa-Strang en de Bielheimerbeek. 
In de Fraterwaard en de Hoge Linie bij Doesburg zijn op diverse loca-
ties uitwerpselen (spraints) en pootafdrukken van de visotter ontdekt. 
Een hoopvol teken dat daar meerdere otters leven.
De meeste otters jagen in zoet water en ’s nachts op vis en schaaldier-
tjes, soms ook watervogels en knaagdieren. Tussen zijn vingers heeft 
hij zwemvliezen. De vacht is zo dicht dat de huid ook onder water 
niet nat wordt. Boven water is de otter vaak bezig de vacht te verzor-
gen. ‘s Nachts worden vele kilometers lopend afgelegd, via beschutte 
oevers, hoog gras en bosschages. Onder bruggen en op vlonders mar-
keren de otters hun territorium met uitwerpselen die bij onderzoek 
belangrijke informatie opleveren over herkomst en gezondheid.

De das

Het gaat goed met de das. Hoewel ook zij vaak slachtoffer zijn van 
het verkeer is het aantal dassen inmiddels toegenomen tot ongeveer 
6.000. In 2023 waren ze kortstondig groot nieuws omdat er op enkele 
trajecten van het spoor in Noord-Brabant en Friesland flinke dassen-
burchten waren ontdekt die het spoortalud zouden kunnen onder-
mijnen. Daar hoeven we in onze omgeving niet bang voor te zijn.
De das leeft in allerlei soorten biotopen met een voorkeur voor het 
kleinschalig agrarisch landschap met bosjes, heggen en houtwallen. 
Het type landschap dat we veel vinden in en rondom Hummelo en 
Keppel. Een dassenburcht wordt zorgvuldig uitgekozen in hoog-

vos met veel kortere poten. Ze kunnen goed klimmen en grote spron-
gen maken. Hij beweegt zich voort alsof hij galoppeert of huppelt: de 
opvallende golvende martergang. Ze houden er soms wel tientallen 
schuilplaatsen op na en slapen in boomholtes, tussen houtstapels, op 
zolders, onder dakbedekking, in hooibergen, spouwmuren, schuurtjes, 
nestkastjes of holen.
De boom- en steenmarter lijken veel op elkaar. De oren van de 
boommarter zijn echter groter en ronder en staan meer naar het 
midden van zijn kop. De neus is spitser en zwart/bruin. Die van een 
steenmarter roze. De boommarter heeft meestal een gele bef, de 
steenmarter een witte die doorloopt tot bij de voorpoten. De boom-
marter is een bosdier, erg schuw en de kans dat je er een ziet, is vrij 
gering. Ze leven in hun eentje. Alleen ’s zomers in de paartijd zijn 
man en vrouw een paar dagen samen. De jongen beginnen pas na 
de winter in de moederbuik (uitgestelde zwangerschap) te groeien. 
In het voorjaar worden ze geboren, vaak in een oud spechtenhol. Tot 
het eind van de zomer verblijven ze bij moeder hoog in de kruinen 
van oude dennen-, sparren- of loofbossen. En in sommige periodes 
van het jaar zijn ze dan goed waar te nemen. Helaas worden ook 
boommarters en steenmarters vaak als verkeersslachtoffer waarge-
nomen.

De otter

Nadat de otter eind vorige eeuw was uitgestorven is er in 2002 een 
eerste groep otters uitgezet in Nationaal Park Weerribben-Wieden 
(Overijssel). Van daaruit verspreidde de otter zich langzaam over 
een groot deel van Nederland. Zo ook langs de IJssel, Oude IJssel en 
Rijnstrangen.
In ons gebied is het een verhaal van vallen en opstaan. Helaas zijn 

Otter - Lutra lutra

Otter - Lutra lutra 

Uitwerpselen van de otter

Ingang van een dassenburcht

Bunzing - Mustela putorius Hermelijn - Mustela erminea

Steenmarter - Martes foina

Boommarter - Martes martes

De ‘Struikrover’ specifiek voor de kleine marterachtigen: een buis met 
daarin een camera en lokmiddel.

De wezel is korter dan een potlood en dunner dan een bezemsteel. 
Kleiner dan de hermelijn en zonder zwarte staartpunt. Ze zijn 
razendsnel en altijd druk op zoek in alle hoeken en gaten naar het 
lievelingsmaal; de veld- en woelmuis. Een wezelpopulatie gaat dan 
ook erg op en neer met het muizenaanbod. 
De bunzing is weer groter dan hermelijn en wezel, heeft een lichte 
snuit met boevenmasker en een donkere keel. Hij leeft het liefst bij 
water (moerassen of meertjes) of aan de randen van bossen. Een 
bunzing eet vooral knaagdieren (bruine rat, konijnen), maar ook 
amfibieën. Ze rusten in holen onder de grond zoals burchten van ko-
nijnen, dassen of vossen. In de winterperiode trekken ze voor voedsel 
en beschutting naar schuren en boerderijen. Takkenhopen en andere 
‘rommelschuilplaatsen’ zijn dan ook meer dan welkom. Helaas wor-
den er nogal wat bunzingen slachtoffer van het verkeer.
De algemene indruk is dat het niet goed gaat met de wezel, her-
melijn en bunzing. Hoogstwaarschijnlijk komt dit voornamelijk 
doordat hun leefomgeving achteruitgaat. Te denken valt dan aan een 
veranderend landschap, het verlagen van het waterpeil in moerassen 
en sloten, het ontbreken van goede schuilplaatsen en het verdwijnen 
van verbindingen tussen de leefgebieden. Gelukkig worden er door 
de Waterschappen en gebiedseigenaren steeds meer maatregelen 
genomen die de teruggang van deze kleine roofdieren kunnen doen 
keren zoals natuurvriendelijke oevers, takkenmuren, droge begroeide 
greppels, sloten met ruige kanten, hagen met dichte ondergroei en 
dergelijke.

Grote marterachtigen

Boom- en steenmarter

In tegenstelling tot de kleine marterachtigen gaat het met deze twee 
soorten erg goed. Vooral de steenmarter leeft steeds meer in de buurt 
van de mens, dus vaker rond bebouwing: hij is een echte ‘cultuurvol-
ger’. In de Achterhoek en Zuid-Limburg is de steenmarter in de vorige 
eeuw nooit helemaal verdwenen en verspreidt zich langzaam over het 
noordoosten en zuidoosten van ons land. Nog weinig in het westen. 
Steenmarters kunnen zich makkelijk aanpassen aan verschillende 
omstandigheden. Soms komt hij zelfs in huizen, bijvoorbeeld op een 
rustige zolder. Overdag slaapt hij en ’s nachts gaat hij op pad. Ze eten 
van alles: wormen, insecten, vogels en muizen, maar ook rommel uit 
de vuilnisbak. De steenmarter heeft het formaat van een kat of kleine 
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De steenmarter en uw 
auto…

Wat voor schade richt een 
steenmarter in uw auto aan?
Voor mensen zijn steenmarters niet 
gevaarlijk, maar voor uw auto des 
te meer. Een steenmarter bakent 
zijn territorium af door zijn geur te 
verspreiden. Dat doet hij dus ook 
onder uw motorkap. Komt er daarna 
een andere steenmarter, dan ruikt hij 
die ‘concurrerende’ geur en gaat hij 
vervolgens als een wilde tekeer. Alles 
wat hij tegenkomt, knaagt hij kapot 
om de geur van de concurrent uit te 
wissen. Luchtslangen, waterslangen, 
elektronicakabels, rubbers: het gaat 
er allemaal aan. Het gevolg? Denk aan 
sensoren die niet meer werken, een 
lek in uw koelsysteem of een centrale 
computer-unit die kapot is. De schade 
kan in de duizenden euro’s lopen.

Wat te doen tegen steenmarters?
Er zijn diverse manieren om 
steenmarters te verjagen. Inderdaad: 
verjagen. Het doden van een 
steenmarter is niet toegestaan, want 

het is een bedreigde diersoort. Er zijn 
apparaatjes te koop die steenmarters 
verjagen. Zo’n apparaatje verjaagt 
steenmarters op een diervriendelijke 
manier door een geluidsfrequentie uit 
te zenden die marters onaangenaam 
vinden. Bij veel garagebedrijven 
heeft men goede ervaringen hiermee 
opgedaan.

Andere tips om steenmarters te 
verjagen uit uw auto
Naast het gebruik van de 
steenmarterverjager zijn er ook andere 
huis-tuin-en-keukentrucjes om deze 
beesten weg van uw auto te houden:
- Doe een flinke pluk hondenhaar in 
een panty en leg die onder de auto. 
Steenmarters zijn bang voor honden 
en zullen wegblijven als ze de geur van 
een hond ruiken.
- Leg kippengaas onder uw 
motorruimte: daar lopen steenmarters 
niet graag overheen.
- Steenmarters houden niet van 
stank. U kunt de banden van de auto 
bijvoorbeeld insmeren met ammoniak, 
of een wc-blokje onder de motorkap 
leggen. Dat houdt ze op afstand.

- Net zoals muizen volgen steenmarters 
vaste looproutes. Uw auto op een 
andere plek parkeren, kan dus helpen. 
Let op: ook als uw auto in de garage 
staat, is hij niet veilig. Een steenmarter 
heeft maar een gaatje van vijf 
centimeter nodig om naar binnen te 
sluipen.

Hoe weet u dat er een steenmarter 
onder de motorkap is geweest?
Als er kabels en dergelijke zijn 
doorgeknaagd, is het natuurlijk 
meteen duidelijk. Is er geen schade, 
maar vermoedt u toch dat u bezoek 
heeft gehad van een steenmarter? Zoek 
dan naar krabsporen, bijvoorbeeld in 
de isolatie aan de binnenzijde van de 
motorkap. Ook kunt u zoeken naar 
uitwerpselen van de steenmarter. Die 
zijn worstachtig van vorm en 3 tot 10 
centimeter groot. Aan de achterzijde zit 
een gedraaide, spitse punt (een beetje 
als de vorm van een vraagteken). 
Komt u krabsporen of uitwerpselen 
tegen, onderneem dan gelijk actie, 
want de steenmarter zal ongetwijfeld 
terugkomen.

Welke auto’s kiest een steenmarter 
uit?
Sommige mensen zeggen dat 
steenmarters vooral auto’s van Duitse 
makelij uitkiezen omdat de bekabeling 
ervan een bepaalde geur zou hebben. 
Dat is onzin, steenmarters maken geen 
enkel onderscheid. Staat uw auto in de 
looproute van een steenmarter, dan 
kan deze zomaar ten prooi vallen.

Ben ik verzekerd tegen schade die is 
ontstaan door een steenmarter?
Dat ligt eraan hoe u bent verzekerd. 
Het is goed mogelijk dat u tegen 
steenmarterschade bent verzekerd 
als u een all-risk verzekering hebt 
afgesloten. Kijk in de voorwaarden van 
uw polis.

Bron:
Koninklijke Nederlandse Toeristenbond 
ANWB
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gelegen terrein of op hellingen en altijd in de buurt van gras- of 
akkerland en water. De burcht wordt soms ook door andere dieren 
zoals konijnen en vossen gebruikt en kent vele toegangspijpen. Het 
ondergronds tunnelstelsel leidt naar rotondes en voert naar kamers 
(woonketels) verspreid over meerdere etages. Deze holen worden 
bekleed met droog gras, mos, bladeren varens en dennennaalden. 
Het materiaal moet vers en geurig zijn en wordt dan achterwaarts het 
hol in gesleept, geklemd tussen buik en voorpoten. 
Dassen zijn zeer schone dieren en het nestmateriaal wordt dan ook 
regelmatig verschoond. Ze leven in sociale groepen of ‘clans’ van 
gemiddeld drie tot vier beesten. De burcht wordt gedeeld door meer-

dere families. Vreemden worden geweerd.
Sporen rondom de burcht

De meest voorkomende observaties bij de burcht zijn de toegangs-
pijpen, de sporen of prenten, de mestputjes, wroetsporen, haren, 
krabplekken, nestmateriaal, en speelplekken. Behalve de duidelijk 
herkenbare toegangspijpen met mooie glijsporen vinden we hopen 
zand want de das is een echte graver. Tegen de schemering als de 
dassen naar buiten komen om te foerageren, wordt er eerst flink 
geschud zodat het zand alle kanten opvliegt. De jonge dieren spelen 
graag en rennen achter elkaar aan en houden schijngevechten.
Eveneens in de omgeving van de burcht vind je een krabboom: een 
boom die door de das wordt gebruikt om de klauwen aan te scherpen 
of schoon te krabben. Gemakkelijk te herkennen aan de vele krabspo-
ren op de bast. Ze doen dit rechtopstaand op hun achterpoten, zodat 
de modder- en klauwsporen tot een meter boven de grond zichtbaar 
zijn.
Zoals gezegd zijn dassen zeer schone dieren en hun uitwerpselen 
worden dan ook in met de neus gemaakte ondiepe kuiltjes in de 
omgeving van de burcht gelegd, de zogenaamde mestputjes. Dit soort 
putjes wordt ook gebruikt als markering van hun voedselterritorium 
langs bosranden, heggen en slootranden.

Bronnen:

‘Bunzing, hermelijn en wezel’, Edo van Uchelen, Zeist 2023; 
‘Struikrovers’, Geert-Jan Roebers e.a., Zeist 2007; 
Diverse edities tijdschrift ‘Zoogdier’ van de Zoogdiervereniging en 
Natuurpunt.
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De steenmarter en uw 
auto…
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onder uw motorkap. Komt er daarna 
een andere steenmarter, dan ruikt hij 
die ‘concurrerende’ geur en gaat hij 
vervolgens als een wilde tekeer. Alles 
wat hij tegenkomt, knaagt hij kapot 
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Jonge wagenbouwers fanatiek voor kermisoptocht
‘Zelfs in Doetinchem snappen ze dit niet’
Dat jongeren uit Drempt, Hummelo, Keppel en omstreken nog steeds trots zijn op de tradities rondom het volksfeest 
van het eigen én elkaars dorp laat de jaarlijkse optocht met zelfgebouwde wagens wel zien. We gaan in gesprek met drie 
groepen jeugdige wagenbouwers die ook dit jaar weer meedoen.

De Hummelse chicks zijn zeven enthousiaste meiden die zichzelf 
uitdagen om de mooiste wagen te maken. Nadat ze de jongens van 
De Keet een jaartje of twee hadden zien bouwen en meedoen met 
een kermiswagen in Hummelo, besloten ze het heft in eigen handen 
te nemen en zelf aan de slag te gaan. De meiden wonen echter 
allemaal binnen het dorp van Hummelo. Een plek vinden waar ze 
konden bouwen was lastig, maar ook dat is ze gelukt: Harm Veene-
man geeft de meiden de kans op ‘de Klevenhorst’.
Het meedoen met een wagen tijdens de optocht is er met de paplepel 
ingegoten bij Marnel Meulenbeek. ‘Het is echt een traditie. Vroeger 
deden we met de straten mee en bouwde papa de wagen voor ons. 
Tegenwoordig doe ik met de meiden mee. Zelfs in Doetinchem snap-
pen ze niet wat dat is, een kermis met optochtwagens!’ Dit jaar doen 
de meiden voor de vierde keer met een grote wagen mee. Aan inzet 
en creatieve ideeën is bij deze meiden geen gebrek. En met doorzet-
tingsvermogen en her en der wat hulp van vader Meulenbeek zijn 

deze jongedames steeds handiger en zelfstandiger gaan bouwen. Dat 
het soms ook stress oplevert, hoort bij het bouwproces, aldus 
Marnel. ‘Vorig jaar hadden we de wagen met Hummelse kermis 
op z’n kop. Pas een paar dagen voor de optocht lukte het om de 
draaimolen draaiend te maken. Toen zaten we wel even in de stress, 
maar dan bedenken we met elkaar oplossingen. Ook dat is mooi om 
te merken.’ En met resultaat. De meiden zijn in Hummelo eerste 
geworden! De energie die het vraagt om een wagen te bouwen en de 
kosten die erin gaan zitten, zijn geen bezwaar. Ze komen na aftrek 
van wat prijzengeld op ongeveer € 50,00 per persoon uit. Dat ze na 
al deze inspanning de wagen ook in de buurdorpen Drempt en Baak 
graag laten zien, is dan ook meer dan logisch. ‘We gaan misschien wat 
langzamer, maar we maken het wel mooi zelf. De kracht van onze 
wagens zit in de totale beleving en interactie.’ En zonder heftrucks 
of vanzelfsprekende handigheid bouwen deze meiden uit Hummelo 
handig voort.

Bij De Ploppers uit Drempt lijkt het omgekeerd te zijn. ‘Onze kwali-
teit ligt bij het bouwen’, vertelt Thijs Hammink. Het juryrapport laat 
dan soms ook zien dat er wat meer een show gegeven mag worden. 
Ze hebben zichzelf daarin afgelopen jaar met hun wagen De wolf 
niet langer heilig? Dremptse schaopen weer veilig goed overtroffen.
Het startte ooit met een wagen over Kabouter Plop en de verwijzing 
naar het openen van een flesje pils. De Ploppers doen sindsdien 

alweer tien jaar mee. Maar het grootste deel van deze groep jonge-
mannen kent elkaar al vanaf de basisschool in Drempt. Thijs zat zo’n 
drieëntwintig jaar geleden al samen met zijn vriendjes op de kermis-
wagen van de school. Vanaf groep vier trapten ze zelf op hun skelters 
met aanhangers mee. Ze groeiden op en de skelter werd ingeruild 
voor een auto met aanhanger. Inmiddels doen ze mee met het echte 
werk: een tractor en grote wagen.

De twaalf jongemannen hebben een bouwplek gevonden op het 
terrein bij Wim en Hennie Bilderbeek aan de Binnenweg in Drempt. 
Thijs weet zich nog goed te herinneren hoe hij vroeger daar bij zijn 
ouders in de kantine kwam, die vaak blauw stond van de frituur. Met 

zijn vrienden hadden ze een andere plek op hetzelfde terrein waar ze 
als jonge jongens met wat handzagen aan hun optochtwagen aan het 
timmeren waren en de koelbox al heel cool was. Sinds de generatie 
van hun ouders gestopt is, zitten nu de Ploppers in de kantine. En 



De Hessencombinatie juni 2024   31

Tekst: Jelien Muller Kobold
Foto’s: eigen collectie wagenbouwers, Achterhoek Foto

Jonge wagenbouwers fanatiek voor kermisoptocht
‘Zelfs in Doetinchem snappen ze dit niet’
Dat jongeren uit Drempt, Hummelo, Keppel en omstreken nog steeds trots zijn op de tradities rondom het volksfeest 
van het eigen én elkaars dorp laat de jaarlijkse optocht met zelfgebouwde wagens wel zien. We gaan in gesprek met drie 
groepen jeugdige wagenbouwers die ook dit jaar weer meedoen.

De Hummelse chicks zijn zeven enthousiaste meiden die zichzelf 
uitdagen om de mooiste wagen te maken. Nadat ze de jongens van 
De Keet een jaartje of twee hadden zien bouwen en meedoen met 
een kermiswagen in Hummelo, besloten ze het heft in eigen handen 
te nemen en zelf aan de slag te gaan. De meiden wonen echter 
allemaal binnen het dorp van Hummelo. Een plek vinden waar ze 
konden bouwen was lastig, maar ook dat is ze gelukt: Harm Veene-
man geeft de meiden de kans op ‘de Klevenhorst’.
Het meedoen met een wagen tijdens de optocht is er met de paplepel 
ingegoten bij Marnel Meulenbeek. ‘Het is echt een traditie. Vroeger 
deden we met de straten mee en bouwde papa de wagen voor ons. 
Tegenwoordig doe ik met de meiden mee. Zelfs in Doetinchem snap-
pen ze niet wat dat is, een kermis met optochtwagens!’ Dit jaar doen 
de meiden voor de vierde keer met een grote wagen mee. Aan inzet 
en creatieve ideeën is bij deze meiden geen gebrek. En met doorzet-
tingsvermogen en her en der wat hulp van vader Meulenbeek zijn 

deze jongedames steeds handiger en zelfstandiger gaan bouwen. Dat 
het soms ook stress oplevert, hoort bij het bouwproces, aldus 
Marnel. ‘Vorig jaar hadden we de wagen met Hummelse kermis 
op z’n kop. Pas een paar dagen voor de optocht lukte het om de 
draaimolen draaiend te maken. Toen zaten we wel even in de stress, 
maar dan bedenken we met elkaar oplossingen. Ook dat is mooi om 
te merken.’ En met resultaat. De meiden zijn in Hummelo eerste 
geworden! De energie die het vraagt om een wagen te bouwen en de 
kosten die erin gaan zitten, zijn geen bezwaar. Ze komen na aftrek 
van wat prijzengeld op ongeveer € 50,00 per persoon uit. Dat ze na 
al deze inspanning de wagen ook in de buurdorpen Drempt en Baak 
graag laten zien, is dan ook meer dan logisch. ‘We gaan misschien wat 
langzamer, maar we maken het wel mooi zelf. De kracht van onze 
wagens zit in de totale beleving en interactie.’ En zonder heftrucks 
of vanzelfsprekende handigheid bouwen deze meiden uit Hummelo 
handig voort.

Bij De Ploppers uit Drempt lijkt het omgekeerd te zijn. ‘Onze kwali-
teit ligt bij het bouwen’, vertelt Thijs Hammink. Het juryrapport laat 
dan soms ook zien dat er wat meer een show gegeven mag worden. 
Ze hebben zichzelf daarin afgelopen jaar met hun wagen De wolf 
niet langer heilig? Dremptse schaopen weer veilig goed overtroffen.
Het startte ooit met een wagen over Kabouter Plop en de verwijzing 
naar het openen van een flesje pils. De Ploppers doen sindsdien 

alweer tien jaar mee. Maar het grootste deel van deze groep jonge-
mannen kent elkaar al vanaf de basisschool in Drempt. Thijs zat zo’n 
drieëntwintig jaar geleden al samen met zijn vriendjes op de kermis-
wagen van de school. Vanaf groep vier trapten ze zelf op hun skelters 
met aanhangers mee. Ze groeiden op en de skelter werd ingeruild 
voor een auto met aanhanger. Inmiddels doen ze mee met het echte 
werk: een tractor en grote wagen.

De twaalf jongemannen hebben een bouwplek gevonden op het 
terrein bij Wim en Hennie Bilderbeek aan de Binnenweg in Drempt. 
Thijs weet zich nog goed te herinneren hoe hij vroeger daar bij zijn 
ouders in de kantine kwam, die vaak blauw stond van de frituur. Met 

zijn vrienden hadden ze een andere plek op hetzelfde terrein waar ze 
als jonge jongens met wat handzagen aan hun optochtwagen aan het 
timmeren waren en de koelbox al heel cool was. Sinds de generatie 
van hun ouders gestopt is, zitten nu de Ploppers in de kantine. En 



32

ook zij het stokje overgenomen en doen ze al een paar jaar mee met 
een grote wagen.

‘Er gaat heel veel tijd in zitten’, vertelt Nina. ‘het blijft goed afwegen 
hoeveel tijd iedereen heeft. Dat verandert ook per levensfase.’
In de jaren waarin ze opgroeiden, zijn ook andere vrienden aange-
haakt en breidt de groep zich uit met partners. Iedereen houdt zich 
aan een natuurlijke ongeschreven taakverdeling. ‘Met zo’n grote 
groep weet je dat je het niet overal met elkaar over eens kunt zijn, 
maar dat komt altijd weer goed’, deelt Nina nuchter. Het is uiteraard 
elk jaar strikt geheim wat het thema wordt. Maar bij de eigen ouders 
wordt het thema wel eens gedeeld. Dan kunnen zij er nog advies 
over geven of vertellen dat een thema vroeger al eens langsgekomen 
is. Ook de ervaring van de ouders wordt weleens ingeschakeld om 
delen van de wagen bewegend te maken. Dat levert immers extra 
punten op. ‘We kunnen heel veel leuks verzinnen, maar het moet 
ook verbeeld en gemaakt kunnen worden.’ Door hun wagen Hummel 
aan Zee aan te passen door bijvoorbeeld een bordje Drempt aan Zee 
ervan te maken, konden ook zij vaker meedoen met de wagen bij het 
volksfeest in de omliggende dorpen.

Een wagen bouwen: het verbindt vrienden, generaties, groepen en zelfs 
hele dorpen. Samen met, door en voor elkaar. De conclusie: het is een 
traditie om trots op te zijn!

terwijl zij hun handzaag vervangen hebben voor een afkortzaag, zien 
zij de jeugd uit het dorp nu naast hén bezig. ‘Dat er weer een nieuwe 
generatie bij komt, is mooi. Vooral dat wij ze weer bezig zien met 
hun handzagen’, lacht Thijs hartelijk bij zijn herinneringen.
‘In juli komen we bij elkaar om te overleggen wat we gaan doen. Soms 
is het idee er in één keer, soms hebben we wat meer overleg nodig. 
We kijken altijd naar de actualiteiten. En daarna is het acht weken 
lang knallen.’ De vraag wat nu de grootste kosten met zich meebrengt, 
wordt eerlijk beantwoord: dorstlessers en versnaperingen. ‘De gezel-
ligheid eromheen maakt het de moeite waard. Het geeft een goede 
reden om bij elkaar te komen en elkaar een periode wat vaker te zien. 
Zonder wagen voelt de kermis anders. De wagen geeft een knallende 
start en in de periode ervoor leven we er allemaal naartoe. Aan de 
optocht meedoen, is de kroon op het werk met elkaar.’

Dat gevoel is herkenbaar onder de wagenbouwers en maakt het 
alle energie en tijdsinvestering waard, vind ook Nina Luesink van 
Keet Holsen uit Hummelo. ‘Als je na alle tijd en energie je vrienden 
trots ziet zijn op wat er gemaakt is en van je dorpsgenoten hoort 
‘wow, daar is goed over nagedacht’, is dat wel heel tof.’ Keet Holsen 
vindt zijn oorsprong aan de Broekstraat, met als standplaats een 
keet in een deel van de schuur bij de familie Oosterink. Veel van de 
jeugdigen herinneren zich nog goed dat hun ouders de kermiswagen 
bouwden en ze als kinderen er al bij op stonden. Inmiddels hebben 
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‘In juli komen we bij elkaar om te overleggen wat we gaan doen. Soms 
is het idee er in één keer, soms hebben we wat meer overleg nodig. 
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Mr. Jeroen te Lindert (51) is notaris te Doesburg. In zijn vrije 
tijd is hij zanger/pianist in een jaren 50 rock-’n-rollband.

Albert had ingewikkelde tijden beleefd met twee van zijn vier 
kinderen. Daarom was er in het verleden een testament ge-
maakt waarin hij deze twee had onterfd. Na bijna 15 jaar werd 
het contact echter weer wat beter en Albert overwoog nu alle 
kinderen weer voor gelijke delen te laten erven. 
Hij ging naar de notaris om een en ander te bespreken. Er ging 
een weekje overheen, waarna hij het concept van het testa-
ment ontving. Albert was van het type dat zich niet liet haas-
ten en dus liet de ondertekening van het testament nog een 
beetje op zich wachten. Toen hij eindelijk de tijd nam om een 
afspraak te maken, was hij inmiddels twee maanden verder. 
Op het betreffende notariskantoor was het echter ook druk en 
dus kon hij pas ruim twee weken later terecht. U voelt ‘m al 
aankomen: Albert had zijn eigen gezondheid toch een beetje 
overschat en bleek de geplande afspraak niet meer te halen. 
Een week voordien overleed hij, zonder het testament te heb-
ben ondertekend.

De onterfde kinderen waren van de geplande wijziging van het 
testament op de hoogte, dus u begrijpt: iedereen in de gordij-
nen. Want de bedoeling van vader was toch duidelijk?!
In dergelijke gevallen –  wel voorbereidende werkzaamheden, 
maar geen getekend testament – is de rechtspraak over het 
algemeen duidelijk. Of er alleen een gesprek is geweest met 
de notaris, of al meerdere gesprekken, of er al een concept-
testament is gemaakt, of er zelfs al een afspraak voor de on-
dertekening staat, het is over het algemeen allemaal niet van 
belang: geen ondertekening is geen testament. 

Naar aanleiding van een rechterlijke uitspraak is er door een 
aantal mensen een petitie aangeboden aan onze Tweede Ka-
mer waarin werd bepleit dat ook aan een concepttestament 
rechten kunnen worden ontleend. De minister heeft zich hier-
over inmiddels uitgesproken: ‘De rechter heeft al voldoende 
mogelijkheden om in individuele gevallen te beslissen (…). Uit 
oogpunt van rechtszekerheid is er echter geen ruimte voor een 
algemene regel.’ 
De rechter blijkt in de praktijk vrijwel nooit mee te gaan met 
de wens om af te wikkelen volgens een niet-getekend testa-
ment. Dat is op zich niet vreemd: misschien had vader zich 
op het laatste moment nog wel bedacht, of zou de notaris bij 
de ondertekening ontdekken dat vader onder druk werd gezet 

door de kinderen. Of misschien had vader de afspraak juist 
zolang vooruit geschoven omdat hij nog steeds twijfels had. 
Talloze varianten zijn te bedenken waarom de testateur toch 
nog zou kunnen besluiten om niet te tekenen, of alleen in 
gewijzigde vorm.

Regelmatig komt men bij ons op kantoor twee dagen voor een 
lange vliegreis. Natuurlijk heeft men al tijden geleden gezorgd 
voor de stroopwafels voor onderweg, alleen het testament is 
er nog even bij in geschoten. Maar gelukkig hebben ze dan nu 
in dit gesprek in ieder geval de wensen nog even aangegeven. 
Nou, dat helpt dus niet. Een testament is pas geldig na onder-
tekening. 
U weet, statistisch gezien is het in en om het huis veel gevaar-
lijker dan in het vliegtuig, zeker als u gaat klussen. En ook al 
gaat u niet met de cirkelzaag hoog de keukentrap op, mocht u 
nog een testamentswijziging van plan zijn, denk eraan: uitstel 
is niet verstandig. U hoeft maar te struikelen over de stofzui-
ger en voordat u het weet, loopt het allemaal toch nog heel 
anders dan gewenst.

Van uitstel… 
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door prachtige kunstgrasbanen. De Drieslag 
was een van de eerste tennisclubs in de wijde 
regio die kon beschikken over banen waarop 
ook in de winterperiode bijna altijd kon 
worden gespeeld.
Goede herinneringen worden ook bewaard 
aan het ‘Bliksemse Meid Toernooi’ voor de 
vrouwen, waarvoor als mascotte diende een 
blikken pop. Een treffende benaming, want 
deze creatie van de Plattelandsvrouwen van 

Tennisclub ‘de Drieslag’ bestaat 50 jaar

Het initiatief tot oprichting van de vereniging werd destijds door 
een tiental personen genomen en die aanzet bleek direct succesvol. 
Tennis was in het begin van de jaren zeventig van de vorige eeuw een 
sport in opkomst. Tijdens de oprichtingsvergadering in het toenmali-
ge café Wassink in Hummelo (nu FF naar Steef, red.)  werd zonder veel 
moeite een bestuur samengesteld onder voorzitterschap van de heer 
G. Timan. Voorts als bestuursleden de dames D. Schuurs-Tournier en 
M. Hoekstra-Groot, en de heren J.D. van As, L. Mertens, W. Bruynde-
rink en J. Volkers.
Bij de start telde de vereniging 28 individuele leden, 44 echtparen en 
70 jeugdleden. Verder waren er nog 5 studentenleden en een onbe-
kend aantal vakantieleden. Van vergrijzing, die in de latere decennia 
een rol zou gaan spelen, was toen beslist geen sprake.
Er werd begonnen met drie gravelbanen, twee voor leden en een voor 
niet-leden. Die derde baan kreeg de club er evenwel al snel bij en dat 
was nodig want het ledental steeg vrij snel tot het maximum van 300. 
Men kreeg zelfs te maken met een ledenstop, waarvan vooral mensen 
van buiten de gemeente de dupe werden. Door het aanbrengen van 
verlichting en de aanleg van een vierde baan kon de ledenstop na 
verloop van tijd worden teruggedraaid. Nu, 50 jaar later, zou de club 
blij zijn met een flinke ledenaanwas!

Uit de beginperiode herinnert men zich nog de belevenissen rond 
de organisatie van het eerste toernooi met allerlei perikelen omdat 

de accommodatie (nog) niet optimaal was en zeer veel leden zich 
voor deze wedstrijden hadden aangemeld. Als kantine fungeerde 
een geleend bouwkeetje en de spelers en speelsters moesten zich 
thuis maar douchen en omkleden en een toiletgelegenheid ‘in de 
omgeving’ zoeken.

Hoewel de toernooidag met perfect weer begon, viel plotseling de 
regen met bakken uit de hemel en stonden de banen in korte tijd 
blank. Met man en macht werden deze weer speelklaar gemaakt, 
maar de afwerking van het toernooi viel uiteindelijk toch in het 
water. 
Veel genoegen beleefde men in die aanvangsjaren ook aan het ‘vier 
dorpentoernooi’ (een jaarlijkse uitwisseling met Steenderen, Vorden 
en Zelhem, later uitgebreid naar vijf met Wehl) en de uitwisselingen 
met de Duitse partnergemeente Heek. De pogingen om een goed slui-
tend afschrijfsysteem in te voeren en de jeugdtrainingen elders in de 
winterperiode vroegen veel aandacht. Omstreeks 1979 ging alle inzet 
vooral uit naar de bouw van een ‘echt’ clubhuis. De oude keet werd 
vervangen door een prachtig onderkomen. Tevens werd er geheel uit 
eigen middelen baanverlichting geïnstalleerd. Bijzonder en sfeervol 
was het 24-uurs toernooi ter gelegenheid van de ingebruikname van 
deze verlichting.

In 1984, tien jaar na de oprichting, werden de gravelbanen vervangen 

Op 14 maart jl. was het precies 50 jaar geleden dat LTC ‘de Drieslag’ werd opgericht. Was er 25 jaar geleden nog een 
uitgebreide ‘officiële’ receptie in het clubhuis, bij het 40-jarig bestaan en ook nu werd aan een en ander alleen in eigen 
kring op feestelijke wijze aandacht besteed. Ongetwijfeld passeerden er vele anekdotes en herinneringen over 50 jaar 
tennis in Drempt, Hummelo en Keppel de revue.

Hummelo en Keppel won destijds zelfs de 
derde prijs op een landelijke manifestatie in 
Utrecht.
Een ‘berucht’ evenement was het ‘Bokken 
Toernooi’ voor de mannen. Het tennispark 
was op die dagen verboden terrein voor de 
dames en het verhaal gaat dat het gerstenat 
velen tot een onge(be)kend niveau bracht. 
De winnaar
mocht zelfs een echte bok als prijs in 

ontvangst nemen! In deze tijd natuurlijk 
ondenkbaar.
Wisselende teams namen in de loop der 
jaren deel aan wedstrijden in competitie-
verband en al zijn daarin geen daverende 
resultaten geboekt, het spelplezier voerde 
altijd de boventoon. 

Bij de viering van het 25-jarig jubileum werd 
destijds vastgesteld dat het ledental nogal 
was teruggelopen. In de loop der jaren waren 
er in de regio enkele tennisverenigingen 
bijgekomen en vrijwel elke club beschikte 
inmiddels ook over kunstgrasbanen. Overal 
kon men nu dus ook in de winterperiode 
spelen.
Rond de eeuwwisseling ging het bestuur in 
gesprek met het college van burgemeester en 
wethouders van Hummelo en Keppel om de 
mogelijkheden te onderzoeken tot privatise-
ring van het tennispark.
Er werd overeenstemming bereikt over de 
voorwaarden en in 2002 werd de grond en 
het clubgebouw uiteindelijk gekocht van de 
gemeente Hummelo en Keppel en sindsdien 
draait de tennisvereniging, vooral door de 
inzet van vele vrijwilligers/leden, geheel op 
eigen kracht. 
In de zomer van 2007 zijn drie oude kunst-
grasbanen vervangen door nieuwe en is er 
één gerenoveerd. De vereniging kon er weer 
jaren mee verder. In de jaren daarna werd er 
regelmatig veel onderhoud aan de banen en 
het sportcomplex uitgevoerd. 

Het onderhoud van de banen en het complex gebeurt geheel in eigen beheer.

Het clubhuis met het nieuwe dak en de zonnepanelen.



De Hessencombinatie juni 2024   37

Tekst: Rinus G.M. Rabeling
Foto’s: collectie De Drieslag, Rinus G.M. Rabeling

door prachtige kunstgrasbanen. De Drieslag 
was een van de eerste tennisclubs in de wijde 
regio die kon beschikken over banen waarop 
ook in de winterperiode bijna altijd kon 
worden gespeeld.
Goede herinneringen worden ook bewaard 
aan het ‘Bliksemse Meid Toernooi’ voor de 
vrouwen, waarvoor als mascotte diende een 
blikken pop. Een treffende benaming, want 
deze creatie van de Plattelandsvrouwen van 

Tennisclub ‘de Drieslag’ bestaat 50 jaar

Het initiatief tot oprichting van de vereniging werd destijds door 
een tiental personen genomen en die aanzet bleek direct succesvol. 
Tennis was in het begin van de jaren zeventig van de vorige eeuw een 
sport in opkomst. Tijdens de oprichtingsvergadering in het toenmali-
ge café Wassink in Hummelo (nu FF naar Steef, red.)  werd zonder veel 
moeite een bestuur samengesteld onder voorzitterschap van de heer 
G. Timan. Voorts als bestuursleden de dames D. Schuurs-Tournier en 
M. Hoekstra-Groot, en de heren J.D. van As, L. Mertens, W. Bruynde-
rink en J. Volkers.
Bij de start telde de vereniging 28 individuele leden, 44 echtparen en 
70 jeugdleden. Verder waren er nog 5 studentenleden en een onbe-
kend aantal vakantieleden. Van vergrijzing, die in de latere decennia 
een rol zou gaan spelen, was toen beslist geen sprake.
Er werd begonnen met drie gravelbanen, twee voor leden en een voor 
niet-leden. Die derde baan kreeg de club er evenwel al snel bij en dat 
was nodig want het ledental steeg vrij snel tot het maximum van 300. 
Men kreeg zelfs te maken met een ledenstop, waarvan vooral mensen 
van buiten de gemeente de dupe werden. Door het aanbrengen van 
verlichting en de aanleg van een vierde baan kon de ledenstop na 
verloop van tijd worden teruggedraaid. Nu, 50 jaar later, zou de club 
blij zijn met een flinke ledenaanwas!

Uit de beginperiode herinnert men zich nog de belevenissen rond 
de organisatie van het eerste toernooi met allerlei perikelen omdat 

de accommodatie (nog) niet optimaal was en zeer veel leden zich 
voor deze wedstrijden hadden aangemeld. Als kantine fungeerde 
een geleend bouwkeetje en de spelers en speelsters moesten zich 
thuis maar douchen en omkleden en een toiletgelegenheid ‘in de 
omgeving’ zoeken.

Hoewel de toernooidag met perfect weer begon, viel plotseling de 
regen met bakken uit de hemel en stonden de banen in korte tijd 
blank. Met man en macht werden deze weer speelklaar gemaakt, 
maar de afwerking van het toernooi viel uiteindelijk toch in het 
water. 
Veel genoegen beleefde men in die aanvangsjaren ook aan het ‘vier 
dorpentoernooi’ (een jaarlijkse uitwisseling met Steenderen, Vorden 
en Zelhem, later uitgebreid naar vijf met Wehl) en de uitwisselingen 
met de Duitse partnergemeente Heek. De pogingen om een goed slui-
tend afschrijfsysteem in te voeren en de jeugdtrainingen elders in de 
winterperiode vroegen veel aandacht. Omstreeks 1979 ging alle inzet 
vooral uit naar de bouw van een ‘echt’ clubhuis. De oude keet werd 
vervangen door een prachtig onderkomen. Tevens werd er geheel uit 
eigen middelen baanverlichting geïnstalleerd. Bijzonder en sfeervol 
was het 24-uurs toernooi ter gelegenheid van de ingebruikname van 
deze verlichting.

In 1984, tien jaar na de oprichting, werden de gravelbanen vervangen 

Op 14 maart jl. was het precies 50 jaar geleden dat LTC ‘de Drieslag’ werd opgericht. Was er 25 jaar geleden nog een 
uitgebreide ‘officiële’ receptie in het clubhuis, bij het 40-jarig bestaan en ook nu werd aan een en ander alleen in eigen 
kring op feestelijke wijze aandacht besteed. Ongetwijfeld passeerden er vele anekdotes en herinneringen over 50 jaar 
tennis in Drempt, Hummelo en Keppel de revue.

Hummelo en Keppel won destijds zelfs de 
derde prijs op een landelijke manifestatie in 
Utrecht.
Een ‘berucht’ evenement was het ‘Bokken 
Toernooi’ voor de mannen. Het tennispark 
was op die dagen verboden terrein voor de 
dames en het verhaal gaat dat het gerstenat 
velen tot een onge(be)kend niveau bracht. 
De winnaar
mocht zelfs een echte bok als prijs in 

ontvangst nemen! In deze tijd natuurlijk 
ondenkbaar.
Wisselende teams namen in de loop der 
jaren deel aan wedstrijden in competitie-
verband en al zijn daarin geen daverende 
resultaten geboekt, het spelplezier voerde 
altijd de boventoon. 

Bij de viering van het 25-jarig jubileum werd 
destijds vastgesteld dat het ledental nogal 
was teruggelopen. In de loop der jaren waren 
er in de regio enkele tennisverenigingen 
bijgekomen en vrijwel elke club beschikte 
inmiddels ook over kunstgrasbanen. Overal 
kon men nu dus ook in de winterperiode 
spelen.
Rond de eeuwwisseling ging het bestuur in 
gesprek met het college van burgemeester en 
wethouders van Hummelo en Keppel om de 
mogelijkheden te onderzoeken tot privatise-
ring van het tennispark.
Er werd overeenstemming bereikt over de 
voorwaarden en in 2002 werd de grond en 
het clubgebouw uiteindelijk gekocht van de 
gemeente Hummelo en Keppel en sindsdien 
draait de tennisvereniging, vooral door de 
inzet van vele vrijwilligers/leden, geheel op 
eigen kracht. 
In de zomer van 2007 zijn drie oude kunst-
grasbanen vervangen door nieuwe en is er 
één gerenoveerd. De vereniging kon er weer 
jaren mee verder. In de jaren daarna werd er 
regelmatig veel onderhoud aan de banen en 
het sportcomplex uitgevoerd. 

Het onderhoud van de banen en het complex gebeurt geheel in eigen beheer.

Het clubhuis met het nieuwe dak en de zonnepanelen.



38

Uiteraard was er ook veel aandacht voor 
duurzaamheid. Onder andere werd het 
gehele dak van het clubhuis vervangen en 
voorzien van isolatie. Daarnaast werden er 
24 zonnepanelen geïnstalleerd.
De vereniging telt thans ruim 125 (jeugd-)
leden. Vanzelfsprekend hoopt men op uit-
breiding van dit aantal. Voor de schooljeugd 
werd bijvoorbeeld op Koningsdag vorig jaar 
een tennisclinic georganiseerd. Belangstel-
lenden kunnen ter introductie een proeflid-
maatschap afsluiten voor drie maanden. In 

het voor- en najaar zijn er toernooien voor 
leden en in de winter is er voor hen ook 
een tweewekelijkse wintercompetitie. Op 
woensdag is er een gezellige tossavond. Eens 
per maand is er een regiotoss met de zes ten-
nisverenigingen in de gemeente Bronckhorst. 
Binnen de vereniging is er tevens de moge-
lijkheid om les te krijgen van een tennisle-
raar, zowel individueel als in groepsverband. 
Aan de competitie wordt op dit moment 
deelgenomen door twee damesteams en een 
jeugdteam.

Naast de traditionele nieuwjaarsreceptie zijn 
er af en toe ook ‘branchevreemde’ activitei-
ten, zoals bijvoorbeeld een onderling kaart-
toernooi hartenjagen.

Nog steeds vinden velen uit onze gemeen-
schap hun weg naar de banen van ‘de Drie-
slag’. En met recht, want de vereniging kan 
bogen op een fijne accommodatie en een 
gezellige, open clubsfeer waarin een ieder uit 
onze samenleving van harte welkom is.

‘De Drieslag’: waar komt de naam vandaan?

Uiteraard werd er tijdens de voorbereidingen tot oprichting van een tennisclub in 1974 
ook gesproken over een passende naam. Of er meer suggesties waren is niet bekend 
maar al snel was het duidelijk. De voorkeur van de oprichters ging direct uit naar ‘de 
Drieslag’. Het was een spontane ingeving van eerste secretaris J.D. van As. Hij wandelde 
op een zondag in de buurt van Hummelo en kwam daar langs een boerderij met de 
naam ‘De Drieslag’, het grote karakteristieke pand aan de Zutphenseweg 5. Deze naam 
was volgens het toenmalige bestuur goed te gebruiken voor een tennisvereniging. We 
nemen aan dat ook de leden bij de definitieve oprichting hiermee hebben ingestemd.

Het huidige bestuur van de vereniging 
bestaat uit:
Ton Plagman (voorzitter), Annemieke 
Bloemers (secretaris), Willem Hulshof 
(penningmeester), Frans Becks (lid) en 
Bernadette Kemperman (lid).
Website: www.ltcdedrieslag.nl
Inlichtingen: info@ltcdedrieslag.nl
Tennispark: Hessenweg 8a, Hoog-Keppel 
(0314-381991).

Boerderij ‘de Drieslag’ in Hummelo omstreeks 1975.

Onderlinge gezelligheid is een belangrijk aspect binnen de vereniging.
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Foto’s: Jamie de Vries

Toen zijn zoon Mees op voetballen ging en er 
een trainer werd gezocht voor deze allerjong-
sten besloot Dimitri Vlake uit Hummelo dat 
mede op zich te nemen. ‘Dat heb ik jaren 
geleden bij H en K ook gedaan, weliswaar 
20 jaar geleden maar het leek mij leuk om 
dat weer op te pakken. Een vereniging draait 
immers niet zonder vrijwilligers.’
De kinderen trainden samen wekelijks bij de 
bikkels en waren afgelopen winter klaar om 
wedstrijden te gaan spelen. Inmiddels heb-
ben ze zes wedstrijden gespeeld. De reacties 
van de kinderen zijn positief, vertelt Dimitri. 
Hij is blij dat hij de trainingen samen met 
Frank verzorgt. ‘Met z’n tweeën is het veel 
makkelijker, dan zie je veel meer en kun je 
de kinderen ook individueel begeleiden. Het 
ene kind heeft bij een oefening wat meer 
hulp nodig dan de ander en dat kan op deze 
manier. Op zaterdag is er nog een andere ou-
der aanwezig die de spelbegeleiding (scheids-

HC’03 is een jeugdteam rijker: de JO8-2 is gestart!
Na de winterstop is er een nieuwe groep jonge voetballers gestart die samen de JO8-2 vormen. Ze worden getraind door 
Frank van Dijk en Dimitri Vlake en trainen elke dinsdagavond van 18.00 tot 19.00 uur.

rechter bij de jeugd tot JO-10) op zich neemt. 
Dan hebben Frank en ik de handen vrij om 
het team te coachen. Daarnaast kunnen we 
gelukkig rekenen op betrokken ouders die 
altijd aanwezig zijn.’
Wat is belangrijk bij deze groep jonge voet-
ballers? ‘Plezier in het spel maken en een 
teamgevoel creëren. Wanneer wij enthousi-
asme uitstralen nemen de kinderen dat over 
en mede door de enthousiaste betrokken 
ouders zit dit wel goed.’

Een training bestaat voor nu uit de basis om 
het balgevoel te krijgen. Dimitri: ‘Daarbij 
moet je denken aan een bal uit de handen 
schieten, dribbelen, de bal naar elkaar toe 
leren spelen en natuurlijk het allermooiste: 
schieten op het doel en partijtje. We leggen 
soms een training stil om uit te leggen wat 
er gebeurt en wat je kunt doen. En als de 
keeper uittrapt, laten we zien wat er gebeurt 

als ze allemaal bij elkaar blijven staan. We 
rouleren met keepen zodat de kinderen alle-
maal het voetballen en het keepen ontdek-
ken. Het zijn echt de basisregels, maar dat 
ze plezier in het spelletje hebben, vinden we 
echt het allerbelangrijkst.’

Voor de oefeningen tijdens de training kan 
Dimitri putten uit eigen ervaring. Daarnaast 
zoekt hij naar oefeningen op YouTube en de 
website van de KNVB. ‘Soms zie ik andere 
trainers naast ons een oefening doen en 
nemen we daar iets van over. Zoals laatst 
toen ik een oefening zag waarbij het team 
een partijtje speelde met een vierkant in het 
midden; de bal mocht daar wel door heen, 
maar de spelers niet. Dat was bedoeld om 
het veld breder te maken en de kinderen te 
dwingen uit elkaar te gaan staan. Kijk, dat 
kunnen wij natuurlijk ook gaan doen’, vertelt 
hij enthousiast.

Het team van JO8-2 met staand links trainer Dimitri Vlake en staand rechts Frank van Dijk.

natuurlijk de mooiste! zondag 9 juni 2024 Hoog-Keppel

[advertorial]

Doe mee aan dit  
sportieve en gezellige 
hardloopevenement!

Voor meer info: www.keppelrun.nl

2½, 5 of 10 kilometer; jeugd 1 kilometer
Op zondag 9 juni vindt de 15e Keppelrun plaats. De Keppelrun 
blijft ‘natuurlijk de mooiste’ met een prachtig 2½ en 5 km parcours 
dat gedeeltelijk over en langs de banen van de Keppelse Golfclub 
gaat. Sportiviteit en gezelligheid staan weer centraal tijdens de 
run. Lopers kunnen kiezen uit 1 (jeugdloop), 2½, 5 of 10 kilometer 
en krijgen tijdens de run een van de mooiste natuurlijke decors 
van de Achterhoek te zien. Kinderen van 4 en 5 jaar kunnen een 
verkort parcours lopen van 500 meter.
In het dorp Hoog-Keppel wordt gestart en gefinisht. Enthousiast 
publiek en muziek staan op hotspots langs de route en bij de 
finish word je aangemoedigd en warm onthaald.
Is de Coffee Fresh Westhoff 10 km-loop net wat te zwaar voor 
jou of wil je op korte afstand een snelle tijd neerzetten? Dan is 
de Bronckhorst Tandartsen 5 km-loop jouw run! Voor de minder 
ervaren loper en oudere jeugd is de 2½ km, een mooie uitdaging. 
En ben je jonger dan 12 jaar, doen dan mee met het absolute 
hoogtepunt van de dag: de jeugdloop. 
Altijd al eens met familie, vrienden, collega’s, buren of sportteam 
de strijd aan willen gaan? Je kunt ook als team deelnemen! 
 
Gezelligheid rondom het parcours
De Keppelrun is een gezellig en sfeervol evenement ondersteund 
door de inzet van meer dan 100 vrijwilligers uit de directe omge-
ving en de samenwerking met de Hessenhal, het Hessenbad en 
de Keppelse Golfclub. Na afloop kunnen deelnemers een gratis 
duik nemen in het 24 graden water van ons mooie Hessenbad. Bij 
de Hessenhal staan diverse standjes met o.a. lekkernijen en langs 
het parcours staan muziekbandjes die zorgen voor een heerlijke 
sfeer. Doe mee of kom een kijkje nemen als toeschouwer, echt 
een leuke belevenis!

Vrienden van de Keppelrun: 
Dimmendaal Installatietechniek • Heebing Vastgoed Holding B.V. • Home Sweet Home and Garden • Bouwbedrijf Jolink •  
Klein Broekhuizen • Van der Lans Antiek • MAGIS marketing & research • Cafetaria d’ Olde Schole • Autobedrijf Overbeek •  

Boerencamping Remmelink • SRE Vastgoedgroep BV • Verhey Toldijk • Viritec BV • Welkoop Toldijk • Xycleservice

Keppelrun2018

natuurlijk de mooiste!

De Keppelrun in het kort
>  1, 2½, 5 of 10 kilometer, voor jong en oud, individueel of in 

teamverband.

> Een uniek parcours in de bijzonder mooie natuur en  
 omgeving van Keppel en Hummelo.

> Veel publiek én muziek langs het parcours.

> Deelnemers krijgen naast een medaille:  
 - kortingsvoucher t.w.v. € 15,- van Run2Day 
 - finishfoto + certificaat 
 - video van jouw eigen finish 
 -  gratis entree openluchtzwembad Hessenbad op 9 juni, op 

vertoon van je startbewijs

Overige sponsoren:  
Aviko | Rensa | De Gouden Karper  

Garvo BV Drempt | Keppelse Golfclub | AVhovenier | Run2Day  
Opmerkers | SPAR Hummelo | Sonneveld Rijwielen 

Timmer- en aannemersbedrijf De Vries | Dumphuis Doetinchem 

> 10.00 uur: Paradoxx Womens Fashion 2,5 km
> 10.30 uur: Bronckhorst Tandartsen 5 km
> 11.30 uur: Coffee Fresh Westhoff 10 km
> 13.00 uur: Achterhoek Nieuws Jeugd 1 km

Direct inschrijven? Scan de QR code
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Tekst: Rinus G.M. Rabeling
Foto: Fred van Daalen

Een voor velen onbekend uniek historisch monument
In de oude loop van de Oude IJssel in Laag-Keppel, bereikbaar via het 
pad langs de Olde Schole, vinden we een uniek monument. Het is een 
bijzondere schut- en keersluis met draaibrug die is gebouwd in 1765. In 
1889 werd, vanwege verbeteringswerkzaamheden van de Oude IJssel en 
de Aastrang, de sluis vervangen door een nieuwe uitvoering.  

 
De totale kosten bedroegen toen fl. 53.000,-. Aan de linkerzijde van de 
sluis staat de voormalige sluiswachterswoning. De sluis had gemetselde 
kolkwanden met zogenaamde haalkommen en bolders. De draaibrug 
met tuienwerk en een houten brugdek draaide horizontaal om een 
verticale as.

In 1953, toen de Oude IJssel enigszins naar het zuiden werd verlegd, 
verloren sluis en brug hun functie. De sluis bleef min of meer werkeloos 
liggen in de oude tak van de Oude IJssel. Af en toe wordt de sluis nog 
gebruikt voor de doorvoer van een woonark.
Tussen de woning en sluiskolk bevinden zich nog resten van de 
oude stuw; metselwerk van landhoofden en tussenpijlers voor de 

stuwschuiven. Een en ander is nu bijna geheel met grond afgedekt.
Nadat de sluis in 2003 werd aangewezen als gemeentelijk monument 
werd het complex in 2006 gerestaureerd als monumentale sluis. De 
kosten bedroegen € 418.000,- en werden gedragen door de provincie 
Gelderland, de gemeente Bronckhorst en de Euregio. De restauratie werd 
in ongeveer 4.000 werkuren uitgevoerd als een ‘leerlingenbouwplaats’.



De Hessencombinatie juni 2024   43

Tekst: Rinus G.M. Rabeling
Foto: Fred van Daalen

Een voor velen onbekend uniek historisch monument
In de oude loop van de Oude IJssel in Laag-Keppel, bereikbaar via het 
pad langs de Olde Schole, vinden we een uniek monument. Het is een 
bijzondere schut- en keersluis met draaibrug die is gebouwd in 1765. In 
1889 werd, vanwege verbeteringswerkzaamheden van de Oude IJssel en 
de Aastrang, de sluis vervangen door een nieuwe uitvoering.  

 
De totale kosten bedroegen toen fl. 53.000,-. Aan de linkerzijde van de 
sluis staat de voormalige sluiswachterswoning. De sluis had gemetselde 
kolkwanden met zogenaamde haalkommen en bolders. De draaibrug 
met tuienwerk en een houten brugdek draaide horizontaal om een 
verticale as.

In 1953, toen de Oude IJssel enigszins naar het zuiden werd verlegd, 
verloren sluis en brug hun functie. De sluis bleef min of meer werkeloos 
liggen in de oude tak van de Oude IJssel. Af en toe wordt de sluis nog 
gebruikt voor de doorvoer van een woonark.
Tussen de woning en sluiskolk bevinden zich nog resten van de 
oude stuw; metselwerk van landhoofden en tussenpijlers voor de 

stuwschuiven. Een en ander is nu bijna geheel met grond afgedekt.
Nadat de sluis in 2003 werd aangewezen als gemeentelijk monument 
werd het complex in 2006 gerestaureerd als monumentale sluis. De 
kosten bedroegen € 418.000,- en werden gedragen door de provincie 
Gelderland, de gemeente Bronckhorst en de Euregio. De restauratie werd 
in ongeveer 4.000 werkuren uitgevoerd als een ‘leerlingenbouwplaats’.



44

Tekst: Ceciel Bremer
Foto’s: eigen collectie, Ceciel Bremer

Weer of geen weer, steek de barbecue maar aan
De zon laat zich vaker zien en de temperatuur stijgt. Voor veel mensen is dat een teken om de barbecue weer aan te 
steken. Maar er zijn ook barbecueliefhebbers die bij minder mooi weer – bij regen of zelfs sneeuw – vlees en vis inslaan 
en het houtskool of de briketten tevoorschijn halen voor een zelfbereide maaltijd op het rooster. Want voor Maikel 
Harmsen uit ‘Tussen-Drempt’ en André Nijman uit Hummelo is vooral de factor tijd bepalend of ze wel of niet hun 
favoriete hobby uitoefenen. De totstandkoming van dit artikel zorgde voor twee smakelijke gesprekken met recepten 
om je vingers bij af te likken.

Koken en bakken was altijd al een hobby van Maikel Harmsen (49). 
‘Het is leuk om iets klaar te maken waar vervolgens iedereen van 
geniet. Als ik een nieuw recept zie, maak ik het de eerste keer precies 
volgens het recept. De keren daarna geef ik er mijn eigen draai aan 
met ingrediënten die ik lekker vind of met wat ik op dat moment in 
huis heb’, vertelt de Dremptenaar die thuis dan ook regelmatig kookt 
voor zijn vrouw en vier kinderen.
Elf jaar geleden kreeg Maikel een barbecue cadeau en ook daarmee 
probeerde hij direct allerlei gerechten uit. ‘Op Pinterest vind je heel 
veel gerechten, daar probeer ik wel eens wat van uit en soms krijg je 
een tip over iets wat lekker klinkt. Met zuurstoftoevoer de tempera-
tuur regelen, vond ik in het begin best spannend. Maar als je voor 
‘slow cooking’ de temperatuur op 100°C houdt, kan het eigenlijk niet 
mislukken. Vaak maak ik vlees op gevoel klaar, hoewel ik ook van 
zekerheid houd. Meten is weten, dus bij nieuwe gerechten gebruik ik 
vaak even de vleesthermometer. Voor ‘low & slow’ moet je in ieder 

geval zorgen dat je de kolen aan de zijkant van je barbecue legt en 
in het midden van het rooster je gerecht, zodat je gerecht niet recht 
boven de kolen ligt. Indirecte hitte heet dat’, geeft Maikel als handige 
tip.

Hooi met bier

Menig gerecht is al door Maikel uitgeprobeerd op de barbecue, 
bijvoorbeeld kip op blik waarbij een halfvol blikje cola wordt gevuld 
met kruiden, zoals rozemarijn, oregano en tijm, en de kip daar 
bovenop wordt gezet. ‘Het velletje van de kip wordt zo lekker krokant 
en de binnenkant van de kip wordt gaar gestoomd door de kruiden 
en de cola’, legt Maikel uit. Tip voor de lezers die dit thuis willen 
uitproberen: ongeveer 1 tot 1,5 uur op 180°C verwarmen en dan kun 
je aan tafel. 
Verder probeerde de barbecueliefhebber onder andere kiplolly’s met 
bacon, moinkballs, kip op ananas, kalkoen, lamsbout en spareribs uit 

op zijn barbecue. En ook nog een tomahawk 
steak op hooi met bier en kruiden, een re-
cept dat hij vond via Instagram. ‘Je denkt dat 
het hooi verbrandt, maar dat gebeurt niet 
omdat je met de deksel de zuurstoftoevoer 
beperkt. De geur van het hooi en het bier 
trekt langzaam in het vlees en zorgt voor een 
unieke geur en smaak.’ 

Smoker 

Toen hij twee jaar geleden 25 jaar bij zijn 
werkgever in dienst was, mocht Maikel een 
cadeau uitzoeken. Lang nadenken over wat 
dat moest worden, hoefde hij niet want een 
Oklahoma Smoker stond al langer op zijn 
verlanglijstje. En dus kwam er een smoker in 
zijn tuin te staan. ‘Een smoker voed je met 
hout. Ik stook hem altijd eerst warm met 
schoon hout. Daarna breng ik de smoker op 
temperatuur met eikenhout. Welke barbecue 
we gebruiken, hangt af van de tijd die we 
hebben, het aantal personen dat mee-eet en 
het gerecht dat we willen maken. Als ik thuis 
werk, leg ik ook wel eens wat op de barbecue 
en kan ik makkelijk om de paar uur even 
kijken. De kleine barbecue gebruiken we 
ook nog regelmatig voor bijvoorbeeld een 
ontbijt met een Italiaanse bol met bacon en 
ei. Of het weer of geen weer is, maakt ons 
niet uit. We hebben ook wel eens lamsbout 
klaargemaakt terwijl er sneeuw lag’, vertelt 
Maikel alsof het heel normaal is om bij een 
temperatuur onder nul te barbecueën. 

De 3-2-1-methode

De smoker heeft in twee jaar tijd al gezorgd 
voor diverse lekkere gerechten. ‘Kreeften-

Maikel Harmsen met zijn Oklahoma Smoker.

Van links naar rechts: kiplolly’s met bacon, lamsbout en ontbijt van Italiaanse bol met ei en bacon.

Van links naar rechts: lamsrack, kreeftenstaarten en tomahawk met hooi.

staarten bijvoorbeeld, waarbij ik de staart 
open knip en dan de inhoud, de staart, er 
bovenop leg. Of spareribs. Daarbij zijn er 
diverse manieren om ze gaar te krijgen. Het 
is maar net waar je van houdt. Ik houd van 
de 3-2-1-methode die zo’n zes uur in beslag 
neemt.’ Voor wie dat thuis ook eens wil uit-
proberen, legt Maikel het haarfijn uit. ‘Eerst 
marineer ik de spareribs. Meestal doe ik dat 
de avond voordat ik ga barbecueën. Kruiden-
mengsels - de ‘dry rub’ - maak ik graag zelf. 
Daarin gaat onder andere paprikapoeder, 
knoflookpoeder, gemberpoeder, uienpoeder, 
zout en suiker. Dan gaat de barbecue aan. 
Als die op 100°C is, gaat het vlees er drie uur 
lang op. Daarna haal ik de ribs van de barbe-
cue af en pak ik het in aluminiumfolie met 
appelsap en boter om het vervolgens er weer 
op te leggen; twee uur lang op 100°C . Het 
zuur van de appelsap zorgt ervoor dat het 
vlees extra mals wordt. Na die twee uur strijk 
ik de spareribs in met een barbecuesaus en 
gaan ze er ingepakt in de aluminiumfolie 
nog een uurtje op. De suikers karamelliseren 
en daarmee krijg je zo’n lekker zoet laagje.’ 
Na zes uur op 100°C valt het vlees praktisch 
van het bot af, hoewel Maikel er ook wel van 
houdt om de ribs er minder lang op te laten 
liggen. ‘Ik vind het ook lekker als het nog een 
bite heeft, dat ik het vlees er nog moet af 
kluiven.’

Barbecue-vriendengroep

Maikel geeft moeiteloos een lange opsom-
ming van gerechten die hij heeft gemaakt 
– ‘ik maak zelf altijd de salades en ook 
courgette, aubergine en watermeloen sma-

ken heerlijk van de barbecue’ – en vertelt 
over de bijbehorende mooie herinneringen. 
‘Met een kameraad gingen we in 2001 een 
keer onbeperkt kreeft eten bij een restau-
rant in Zutphen. Een jaar later wilden er 
meer vrienden mee en zo breidde de groep 
zich uit. Dat ging een paar jaar zo door. Het 
waren echt legendarische avonden, totdat 
het wel erg prijzig werd want we houden 
van bourgondisch eten en daar hoort ook 
wijn bij. Kunnen we dat niet gewoon zelf 
regelen, zeiden we tegen elkaar. Zo is er met 
deze barbecue-vriendengroep een traditie 
ontstaan waarmee we één keer per jaar 
afspreken inclusief overnachting bij een van 
de vrienden. Daarbij hanteren we ‘surf en 
turf’, dus een vlees- en een visgerecht van de 
barbecue.’
Ook de jaarlijkse bezoekjes aan het Lowlands 
festival vinden niet plaats zonder barbecue. 
‘Op de camping daar mag je alleen een 
wegwerpbarbecue gebruiken, maar het vlees 
dat ik meeneem, heb ik vooraf thuis al groten-
deels klaargemaakt op een van mijn eigen 
barbecues.’ Heeft deze bourgondiër die al 
zoveel heeft uitgeprobeerd misschien nog een 
wens wat hij absoluut nog een keer wil klaar-
maken? Daar hoeft Maikel niet lang over na te 
denken. ‘Ik wil graag nog een keer een eigen 
gevangen vis roken in de smoker. Dat lijkt me 
gaaf! En verder lijkt het me ook nog een keer 
leuk om een kuil in de grond te graven, daar 
een vuurtje in te maken en dat 24 uur te laten 
branden en als het heet genoeg is er een grote 
pan met vlees 24 uur lang in te laten garen. 
Het zal er wel niet van komen, want dat vind 
ik zelfs iets te bewerkelijk.’



De Hessencombinatie juni 2024   45

Tekst: Ceciel Bremer
Foto’s: eigen collectie, Ceciel Bremer

Weer of geen weer, steek de barbecue maar aan
De zon laat zich vaker zien en de temperatuur stijgt. Voor veel mensen is dat een teken om de barbecue weer aan te 
steken. Maar er zijn ook barbecueliefhebbers die bij minder mooi weer – bij regen of zelfs sneeuw – vlees en vis inslaan 
en het houtskool of de briketten tevoorschijn halen voor een zelfbereide maaltijd op het rooster. Want voor Maikel 
Harmsen uit ‘Tussen-Drempt’ en André Nijman uit Hummelo is vooral de factor tijd bepalend of ze wel of niet hun 
favoriete hobby uitoefenen. De totstandkoming van dit artikel zorgde voor twee smakelijke gesprekken met recepten 
om je vingers bij af te likken.

Koken en bakken was altijd al een hobby van Maikel Harmsen (49). 
‘Het is leuk om iets klaar te maken waar vervolgens iedereen van 
geniet. Als ik een nieuw recept zie, maak ik het de eerste keer precies 
volgens het recept. De keren daarna geef ik er mijn eigen draai aan 
met ingrediënten die ik lekker vind of met wat ik op dat moment in 
huis heb’, vertelt de Dremptenaar die thuis dan ook regelmatig kookt 
voor zijn vrouw en vier kinderen.
Elf jaar geleden kreeg Maikel een barbecue cadeau en ook daarmee 
probeerde hij direct allerlei gerechten uit. ‘Op Pinterest vind je heel 
veel gerechten, daar probeer ik wel eens wat van uit en soms krijg je 
een tip over iets wat lekker klinkt. Met zuurstoftoevoer de tempera-
tuur regelen, vond ik in het begin best spannend. Maar als je voor 
‘slow cooking’ de temperatuur op 100°C houdt, kan het eigenlijk niet 
mislukken. Vaak maak ik vlees op gevoel klaar, hoewel ik ook van 
zekerheid houd. Meten is weten, dus bij nieuwe gerechten gebruik ik 
vaak even de vleesthermometer. Voor ‘low & slow’ moet je in ieder 

geval zorgen dat je de kolen aan de zijkant van je barbecue legt en 
in het midden van het rooster je gerecht, zodat je gerecht niet recht 
boven de kolen ligt. Indirecte hitte heet dat’, geeft Maikel als handige 
tip.

Hooi met bier

Menig gerecht is al door Maikel uitgeprobeerd op de barbecue, 
bijvoorbeeld kip op blik waarbij een halfvol blikje cola wordt gevuld 
met kruiden, zoals rozemarijn, oregano en tijm, en de kip daar 
bovenop wordt gezet. ‘Het velletje van de kip wordt zo lekker krokant 
en de binnenkant van de kip wordt gaar gestoomd door de kruiden 
en de cola’, legt Maikel uit. Tip voor de lezers die dit thuis willen 
uitproberen: ongeveer 1 tot 1,5 uur op 180°C verwarmen en dan kun 
je aan tafel. 
Verder probeerde de barbecueliefhebber onder andere kiplolly’s met 
bacon, moinkballs, kip op ananas, kalkoen, lamsbout en spareribs uit 

op zijn barbecue. En ook nog een tomahawk 
steak op hooi met bier en kruiden, een re-
cept dat hij vond via Instagram. ‘Je denkt dat 
het hooi verbrandt, maar dat gebeurt niet 
omdat je met de deksel de zuurstoftoevoer 
beperkt. De geur van het hooi en het bier 
trekt langzaam in het vlees en zorgt voor een 
unieke geur en smaak.’ 

Smoker 

Toen hij twee jaar geleden 25 jaar bij zijn 
werkgever in dienst was, mocht Maikel een 
cadeau uitzoeken. Lang nadenken over wat 
dat moest worden, hoefde hij niet want een 
Oklahoma Smoker stond al langer op zijn 
verlanglijstje. En dus kwam er een smoker in 
zijn tuin te staan. ‘Een smoker voed je met 
hout. Ik stook hem altijd eerst warm met 
schoon hout. Daarna breng ik de smoker op 
temperatuur met eikenhout. Welke barbecue 
we gebruiken, hangt af van de tijd die we 
hebben, het aantal personen dat mee-eet en 
het gerecht dat we willen maken. Als ik thuis 
werk, leg ik ook wel eens wat op de barbecue 
en kan ik makkelijk om de paar uur even 
kijken. De kleine barbecue gebruiken we 
ook nog regelmatig voor bijvoorbeeld een 
ontbijt met een Italiaanse bol met bacon en 
ei. Of het weer of geen weer is, maakt ons 
niet uit. We hebben ook wel eens lamsbout 
klaargemaakt terwijl er sneeuw lag’, vertelt 
Maikel alsof het heel normaal is om bij een 
temperatuur onder nul te barbecueën. 

De 3-2-1-methode

De smoker heeft in twee jaar tijd al gezorgd 
voor diverse lekkere gerechten. ‘Kreeften-

Maikel Harmsen met zijn Oklahoma Smoker.

Van links naar rechts: kiplolly’s met bacon, lamsbout en ontbijt van Italiaanse bol met ei en bacon.

Van links naar rechts: lamsrack, kreeftenstaarten en tomahawk met hooi.

staarten bijvoorbeeld, waarbij ik de staart 
open knip en dan de inhoud, de staart, er 
bovenop leg. Of spareribs. Daarbij zijn er 
diverse manieren om ze gaar te krijgen. Het 
is maar net waar je van houdt. Ik houd van 
de 3-2-1-methode die zo’n zes uur in beslag 
neemt.’ Voor wie dat thuis ook eens wil uit-
proberen, legt Maikel het haarfijn uit. ‘Eerst 
marineer ik de spareribs. Meestal doe ik dat 
de avond voordat ik ga barbecueën. Kruiden-
mengsels - de ‘dry rub’ - maak ik graag zelf. 
Daarin gaat onder andere paprikapoeder, 
knoflookpoeder, gemberpoeder, uienpoeder, 
zout en suiker. Dan gaat de barbecue aan. 
Als die op 100°C is, gaat het vlees er drie uur 
lang op. Daarna haal ik de ribs van de barbe-
cue af en pak ik het in aluminiumfolie met 
appelsap en boter om het vervolgens er weer 
op te leggen; twee uur lang op 100°C . Het 
zuur van de appelsap zorgt ervoor dat het 
vlees extra mals wordt. Na die twee uur strijk 
ik de spareribs in met een barbecuesaus en 
gaan ze er ingepakt in de aluminiumfolie 
nog een uurtje op. De suikers karamelliseren 
en daarmee krijg je zo’n lekker zoet laagje.’ 
Na zes uur op 100°C valt het vlees praktisch 
van het bot af, hoewel Maikel er ook wel van 
houdt om de ribs er minder lang op te laten 
liggen. ‘Ik vind het ook lekker als het nog een 
bite heeft, dat ik het vlees er nog moet af 
kluiven.’

Barbecue-vriendengroep

Maikel geeft moeiteloos een lange opsom-
ming van gerechten die hij heeft gemaakt 
– ‘ik maak zelf altijd de salades en ook 
courgette, aubergine en watermeloen sma-

ken heerlijk van de barbecue’ – en vertelt 
over de bijbehorende mooie herinneringen. 
‘Met een kameraad gingen we in 2001 een 
keer onbeperkt kreeft eten bij een restau-
rant in Zutphen. Een jaar later wilden er 
meer vrienden mee en zo breidde de groep 
zich uit. Dat ging een paar jaar zo door. Het 
waren echt legendarische avonden, totdat 
het wel erg prijzig werd want we houden 
van bourgondisch eten en daar hoort ook 
wijn bij. Kunnen we dat niet gewoon zelf 
regelen, zeiden we tegen elkaar. Zo is er met 
deze barbecue-vriendengroep een traditie 
ontstaan waarmee we één keer per jaar 
afspreken inclusief overnachting bij een van 
de vrienden. Daarbij hanteren we ‘surf en 
turf’, dus een vlees- en een visgerecht van de 
barbecue.’
Ook de jaarlijkse bezoekjes aan het Lowlands 
festival vinden niet plaats zonder barbecue. 
‘Op de camping daar mag je alleen een 
wegwerpbarbecue gebruiken, maar het vlees 
dat ik meeneem, heb ik vooraf thuis al groten-
deels klaargemaakt op een van mijn eigen 
barbecues.’ Heeft deze bourgondiër die al 
zoveel heeft uitgeprobeerd misschien nog een 
wens wat hij absoluut nog een keer wil klaar-
maken? Daar hoeft Maikel niet lang over na te 
denken. ‘Ik wil graag nog een keer een eigen 
gevangen vis roken in de smoker. Dat lijkt me 
gaaf! En verder lijkt het me ook nog een keer 
leuk om een kuil in de grond te graven, daar 
een vuurtje in te maken en dat 24 uur te laten 
branden en als het heet genoeg is er een grote 
pan met vlees 24 uur lang in te laten garen. 
Het zal er wel niet van komen, want dat vind 
ik zelfs iets te bewerkelijk.’
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Barbecueën doet André Nijman (53) al heel wat jaren. Vroeger bij zijn 
ouders aan de Rozegaarderweg al, en daarna nog meer toen hij naar 
Laag-Keppel verhuisde. ‘Daar heb ik wel een aantal gasbarbecues ge-
had’, weet hij zich nog te herinneren. Acht jaar geleden kreeg hij van 
zijn vrouw Annet een Oklahoma Country Smoker. Dat was - om maar 
even in barbecuetermen te blijven - olie op het vuur want de smoker 
wakkerde zijn liefde voor het barbecueën verder aan. ‘Bij grote sport-
wedstrijden zoals een Europees Kampioenschap Voetbal nodigde ik 
vrienden uit en gingen we samen voetbal kijken op een groot scherm 
en zorgde ik voor het eten. Altijd heel gezellig.’
André houdt ervan om nieuwe dingen uit te proberen. ‘Een stuk vlees 
of vis wat ik nog niet ken of een nieuwe bakmethode proberen, vind 
ik leuk. Niko Huntelaar is kok en een vriend van mijn zoon Guus. Hij 
komt hier regelmatig na zijn werk om met mij iets uit te proberen op 
de barbecue. Ook Pim Meulenbeek is kok en komt hier regelmatig. 
Samen leggen we dan een stuk vlees op het rooster en daarna genie-
ten we er natuurlijk van als we het opeten. We leren veel van elkaar.’

Zuid-Afrikaanse braai

Zes jaar geleden verhuisde André terug naar Hummelo, waar hij een 
serre aan zijn huis liet bouwen en daar werd vorig jaar een Zuid-
Afrikaanse braai in geplaatst. Hiermee ging voor hem een langge-
koesterde wens in vervulling. ‘Het is eigenlijk een complete keuken, 
want op het rooster kun je ook een pan soep zetten of je aardappels 
gaar koken. In het midden maak je het vuur aan. Daarvoor gebruik 
ik appel-, kersen-, peren-, eiken-, beukenhout of Zuid-Afrikaans hard-
hout. Als het hout goed brandt, vormen zich vanzelf kolen die er dan 
onderuit vallen en die ik onder de roosters verdeel’, wijst hij aan. 
In de ruime serre staat een jacuzzi, hangt een televisie en er staat een 
eettafel voor twaalf personen. De extra ruimte is daarmee een mooie 
verlenging van het huis en inmiddels de favoriete plek van André. 
Zeker sinds de braai erin is geplaatst. ‘Minimaal twee keer in de week 
zitten we hier te eten, als het lukt met werk natuurlijk. Sowieso elke 
zondag. Als het wat kouder is buiten, kun je hier ’s avonds ook prima 

zitten en dan gebruik ik de braai als kachel.’ Deze zondagmiddag 
heeft André enkele familieleden en vrienden uitgenodigd. In totaal 
schuiven er dertien volwassenen en drie kinderen aan tafel aan. ‘Bij 
ons is iedereen welkom. Het is een zoete inval hier. Ik zorg dat ik 
altijd genoeg eten in huis heb’, vertelt de gastheer.

Barbecueslager

Dat laatste klopt zeker want op de tafel links naast de braai liggen 
voor het complete gezelschap worstjes gevuld met stukjes kaas, 
een grote tomahawk steak, een flink stuk zalm en bavette klaar. De 
eettafel wordt gevuld met een pastasalade, een mooi opgemaakte 
rundvleessalade, stokbrood, zelfgemaakte knoflooksaus van Annet 
en natuurlijk diverse barbecuesauzen. Voorheen kocht André zijn 
vlees voor de barbecue bij de supermarkt, maar sinds hij barbecue-
slager Marco van Roekel uit Elst kent, is dat zijn vaste leverancier. 
‘Marco is echt een expert op het gebied van barbecueën. Hij geeft ook 
workshops. Een keer in de twee weken rijd ik met Annet naar Elst en 
kopen we voor zo’n 100 euro vlees en vis in bij Van Roekel BBQ. Daar-
voor hebben we een tweede vriezer aangeschaft’, lacht de Humme-
loër die op zijn autoritjes naar Elst inmiddels ook vaak bestellingen 
voor vrienden meeneemt.
Welk soort vlees of vis zijn voorkeur heeft? Dat maakt hem eigenlijk 
niet zoveel uit. ‘Buikspek, zalm, bavette, spareribs, worstjes, pulled 
pork, rundvlees…’, somt hij op. ‘Ik ben echt een vleeseter, vind alles 
lekker.’ Wat is er zo leuk aan barbecueën? Over dat antwoord hoeft 
André niet lang na te denken. ‘Ik vind het geweldig dat als ik een 
schaal spareribs op tafel zet en me omdraai alles al op is. Het is mooi 
als iedereen geniet.’

Indirecte hitte

Deze middag wordt er afgetrapt met de worstjes gevuld met kaas. 
Zodra André ze van het vuur afhaalt, snijdt hij ze in stukjes en serveert 
hij dit aan zijn gezelschap. Iedereen haalt een paar stukjes van de 
snijplank af om op zijn bord te leggen. Na de worstjes is het tijd voor 

de tomahawk steak. André en zijn barbecue-
maatje Marco zorgen voor de juiste verdeling 
van de kolen onder het rooster, in een rondje. 
‘Boven het midden van dat rondje, waar geen 
kolen liggen, leggen we het vlees, zodat het 
met indirecte hitte langzaam gaar wordt. Dat 
is echt barbecueën’, is André’s overtuiging.
Als na een tijdje de tomahawk gaar is, wordt 
de steak op smaak gebracht met zout en pe-
per en het geheel blijft dan een kwartier op 
tafel op de snijplank staan. ‘Wordt dat vlees 
niet koud zo?’, vraagt een van de aanwezigen 
wat ongeduldig. Barbecueslager Marco is niet 
te overtuigen. ‘Nee, het vlees moet rusten zo-
dat de temperatuur in het gehele stuk vlees 
gelijk is.’ Als even later de steak voldoende 
gerust heeft en in kleine stukjes wordt gesne-
den, is het vlees in een mum van tijd op. 
Ondertussen ligt de zalm - vooraf bestrooid 
met peper en zout - alweer even op het 
rooster. ‘Zalm maak ik altijd klaar op een 
plank van cederhout’, legt André uit. ‘De 
geur van het cederhout trekt dan in de zalm 
en dat geeft een hele lekkere smaak. De zalm 
moet je op niet al te hoog vuur bereiden, 
anders verbrandt de plank.’ De kolen die wat 
minder hard branden, worden daarom in 

een rondje onder de zalm gelegd. Tussentijds 
wordt de gehele cederplank nog een keer 
omgedraaid zodat de zalm aan alle kanten 
even gaar wordt, terwijl de kolen onder het 
rooster zorgvuldig worden herverdeeld.

Smoker

Met een voetbalwedstrijd op het tv-scherm, 
de kinderen spelend in de jacuzzi, gemoe-
delijke muziek van onder andere Boh Foi 
Toch op de achtergrond en de glazen gevuld, 
wachten alle gasten op het volgende gerecht. 
De bavette wordt ondertussen aan een spies 
geregen en mag ook het vuur op. Terwijl de 
zalm voor ons op tafel rust, vertelt André ver-
der over zijn hobby. Want gebruikt hij sinds 
hij deze braai heeft laten inbouwen zijn smo-
ker nog wel eens? ‘Nou, die moet ik eigenlijk 
even opknappen, want ik wil hem wel weer 
gebruiken om bijvoorbeeld spareribs op voor 
te garen om ze af te braden op de braai. Ik 
houd van een bite dus spareribs hoeven voor 
mij niet helemaal gaar te zijn. Ik wil het vlees 
zelf wel van het bot afhalen.’
Als de smoker gereed is, zal die ook weer 
meer worden gebruikt. ‘Dan komt Niko hier 
bijvoorbeeld op zondagmorgen en dan leg-

gen we er een stuk vlees op dat de hele dag 
moet garen. ’s Avonds genieten we daar dan 
van. Met een flesje bier’, voegt hij eraan toe. 
André barbecuet niet alleen thuis. Samen 
met een aantal vrienden, voornamelijk 
werkzaam in de horeca, spreekt hij een paar 
keer per jaar af bij een van hen thuis. ‘Altijd 
op maandagavond, dan zit hun zaak dicht en 
hebben ze de tijd. Om de beurt spreken we 
dan bij een van hen af en dan genieten we 
van lekker eten en drinken.’
De zalm is minder in trek bij de gasten en er 
blijft nog veel over. Maar bang dat hij ermee 
blijft zitten, is André niet, want hij verwacht 
later op de avond nog gasten die daarvan 
zullen smullen. De bavette is inmiddels klaar 
en wordt van het vuur afgehaald. De laatste 
stukjes aan de spies blijken nog niet hele-
maal gaar en gaan nog even terug op het 
rooster. Even later wordt de bavette op een 
snijplank in stukjes geserveerd. ‘Kijk, zo’n 
stukje vet eraan vind ik lekker’, vertelt André 
terwijl hij een paar stukjes pakt. Binnen tien 
minuten is de plank leeg en daarmee is ook 
het barbecueën afgelopen. Voor vandaag 
althans, want binnen een week mag de Zuid-
Afrikaanse braai zijn diensten weer bewijzen.

Van links naar rechts: André zorgt voor de juiste verdeling van de kolen, zalm op cederhout, barette. 

‘Bij ons is iedereen welkom. Het is een zoete inval hier.’

André Nijman met zijn Zuid-Afrikaanse braai.
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Barbecueën doet André Nijman (53) al heel wat jaren. Vroeger bij zijn 
ouders aan de Rozegaarderweg al, en daarna nog meer toen hij naar 
Laag-Keppel verhuisde. ‘Daar heb ik wel een aantal gasbarbecues ge-
had’, weet hij zich nog te herinneren. Acht jaar geleden kreeg hij van 
zijn vrouw Annet een Oklahoma Country Smoker. Dat was - om maar 
even in barbecuetermen te blijven - olie op het vuur want de smoker 
wakkerde zijn liefde voor het barbecueën verder aan. ‘Bij grote sport-
wedstrijden zoals een Europees Kampioenschap Voetbal nodigde ik 
vrienden uit en gingen we samen voetbal kijken op een groot scherm 
en zorgde ik voor het eten. Altijd heel gezellig.’
André houdt ervan om nieuwe dingen uit te proberen. ‘Een stuk vlees 
of vis wat ik nog niet ken of een nieuwe bakmethode proberen, vind 
ik leuk. Niko Huntelaar is kok en een vriend van mijn zoon Guus. Hij 
komt hier regelmatig na zijn werk om met mij iets uit te proberen op 
de barbecue. Ook Pim Meulenbeek is kok en komt hier regelmatig. 
Samen leggen we dan een stuk vlees op het rooster en daarna genie-
ten we er natuurlijk van als we het opeten. We leren veel van elkaar.’

Zuid-Afrikaanse braai

Zes jaar geleden verhuisde André terug naar Hummelo, waar hij een 
serre aan zijn huis liet bouwen en daar werd vorig jaar een Zuid-
Afrikaanse braai in geplaatst. Hiermee ging voor hem een langge-
koesterde wens in vervulling. ‘Het is eigenlijk een complete keuken, 
want op het rooster kun je ook een pan soep zetten of je aardappels 
gaar koken. In het midden maak je het vuur aan. Daarvoor gebruik 
ik appel-, kersen-, peren-, eiken-, beukenhout of Zuid-Afrikaans hard-
hout. Als het hout goed brandt, vormen zich vanzelf kolen die er dan 
onderuit vallen en die ik onder de roosters verdeel’, wijst hij aan. 
In de ruime serre staat een jacuzzi, hangt een televisie en er staat een 
eettafel voor twaalf personen. De extra ruimte is daarmee een mooie 
verlenging van het huis en inmiddels de favoriete plek van André. 
Zeker sinds de braai erin is geplaatst. ‘Minimaal twee keer in de week 
zitten we hier te eten, als het lukt met werk natuurlijk. Sowieso elke 
zondag. Als het wat kouder is buiten, kun je hier ’s avonds ook prima 

zitten en dan gebruik ik de braai als kachel.’ Deze zondagmiddag 
heeft André enkele familieleden en vrienden uitgenodigd. In totaal 
schuiven er dertien volwassenen en drie kinderen aan tafel aan. ‘Bij 
ons is iedereen welkom. Het is een zoete inval hier. Ik zorg dat ik 
altijd genoeg eten in huis heb’, vertelt de gastheer.

Barbecueslager

Dat laatste klopt zeker want op de tafel links naast de braai liggen 
voor het complete gezelschap worstjes gevuld met stukjes kaas, 
een grote tomahawk steak, een flink stuk zalm en bavette klaar. De 
eettafel wordt gevuld met een pastasalade, een mooi opgemaakte 
rundvleessalade, stokbrood, zelfgemaakte knoflooksaus van Annet 
en natuurlijk diverse barbecuesauzen. Voorheen kocht André zijn 
vlees voor de barbecue bij de supermarkt, maar sinds hij barbecue-
slager Marco van Roekel uit Elst kent, is dat zijn vaste leverancier. 
‘Marco is echt een expert op het gebied van barbecueën. Hij geeft ook 
workshops. Een keer in de twee weken rijd ik met Annet naar Elst en 
kopen we voor zo’n 100 euro vlees en vis in bij Van Roekel BBQ. Daar-
voor hebben we een tweede vriezer aangeschaft’, lacht de Humme-
loër die op zijn autoritjes naar Elst inmiddels ook vaak bestellingen 
voor vrienden meeneemt.
Welk soort vlees of vis zijn voorkeur heeft? Dat maakt hem eigenlijk 
niet zoveel uit. ‘Buikspek, zalm, bavette, spareribs, worstjes, pulled 
pork, rundvlees…’, somt hij op. ‘Ik ben echt een vleeseter, vind alles 
lekker.’ Wat is er zo leuk aan barbecueën? Over dat antwoord hoeft 
André niet lang na te denken. ‘Ik vind het geweldig dat als ik een 
schaal spareribs op tafel zet en me omdraai alles al op is. Het is mooi 
als iedereen geniet.’

Indirecte hitte

Deze middag wordt er afgetrapt met de worstjes gevuld met kaas. 
Zodra André ze van het vuur afhaalt, snijdt hij ze in stukjes en serveert 
hij dit aan zijn gezelschap. Iedereen haalt een paar stukjes van de 
snijplank af om op zijn bord te leggen. Na de worstjes is het tijd voor 

de tomahawk steak. André en zijn barbecue-
maatje Marco zorgen voor de juiste verdeling 
van de kolen onder het rooster, in een rondje. 
‘Boven het midden van dat rondje, waar geen 
kolen liggen, leggen we het vlees, zodat het 
met indirecte hitte langzaam gaar wordt. Dat 
is echt barbecueën’, is André’s overtuiging.
Als na een tijdje de tomahawk gaar is, wordt 
de steak op smaak gebracht met zout en pe-
per en het geheel blijft dan een kwartier op 
tafel op de snijplank staan. ‘Wordt dat vlees 
niet koud zo?’, vraagt een van de aanwezigen 
wat ongeduldig. Barbecueslager Marco is niet 
te overtuigen. ‘Nee, het vlees moet rusten zo-
dat de temperatuur in het gehele stuk vlees 
gelijk is.’ Als even later de steak voldoende 
gerust heeft en in kleine stukjes wordt gesne-
den, is het vlees in een mum van tijd op. 
Ondertussen ligt de zalm - vooraf bestrooid 
met peper en zout - alweer even op het 
rooster. ‘Zalm maak ik altijd klaar op een 
plank van cederhout’, legt André uit. ‘De 
geur van het cederhout trekt dan in de zalm 
en dat geeft een hele lekkere smaak. De zalm 
moet je op niet al te hoog vuur bereiden, 
anders verbrandt de plank.’ De kolen die wat 
minder hard branden, worden daarom in 

een rondje onder de zalm gelegd. Tussentijds 
wordt de gehele cederplank nog een keer 
omgedraaid zodat de zalm aan alle kanten 
even gaar wordt, terwijl de kolen onder het 
rooster zorgvuldig worden herverdeeld.

Smoker

Met een voetbalwedstrijd op het tv-scherm, 
de kinderen spelend in de jacuzzi, gemoe-
delijke muziek van onder andere Boh Foi 
Toch op de achtergrond en de glazen gevuld, 
wachten alle gasten op het volgende gerecht. 
De bavette wordt ondertussen aan een spies 
geregen en mag ook het vuur op. Terwijl de 
zalm voor ons op tafel rust, vertelt André ver-
der over zijn hobby. Want gebruikt hij sinds 
hij deze braai heeft laten inbouwen zijn smo-
ker nog wel eens? ‘Nou, die moet ik eigenlijk 
even opknappen, want ik wil hem wel weer 
gebruiken om bijvoorbeeld spareribs op voor 
te garen om ze af te braden op de braai. Ik 
houd van een bite dus spareribs hoeven voor 
mij niet helemaal gaar te zijn. Ik wil het vlees 
zelf wel van het bot afhalen.’
Als de smoker gereed is, zal die ook weer 
meer worden gebruikt. ‘Dan komt Niko hier 
bijvoorbeeld op zondagmorgen en dan leg-

gen we er een stuk vlees op dat de hele dag 
moet garen. ’s Avonds genieten we daar dan 
van. Met een flesje bier’, voegt hij eraan toe. 
André barbecuet niet alleen thuis. Samen 
met een aantal vrienden, voornamelijk 
werkzaam in de horeca, spreekt hij een paar 
keer per jaar af bij een van hen thuis. ‘Altijd 
op maandagavond, dan zit hun zaak dicht en 
hebben ze de tijd. Om de beurt spreken we 
dan bij een van hen af en dan genieten we 
van lekker eten en drinken.’
De zalm is minder in trek bij de gasten en er 
blijft nog veel over. Maar bang dat hij ermee 
blijft zitten, is André niet, want hij verwacht 
later op de avond nog gasten die daarvan 
zullen smullen. De bavette is inmiddels klaar 
en wordt van het vuur afgehaald. De laatste 
stukjes aan de spies blijken nog niet hele-
maal gaar en gaan nog even terug op het 
rooster. Even later wordt de bavette op een 
snijplank in stukjes geserveerd. ‘Kijk, zo’n 
stukje vet eraan vind ik lekker’, vertelt André 
terwijl hij een paar stukjes pakt. Binnen tien 
minuten is de plank leeg en daarmee is ook 
het barbecueën afgelopen. Voor vandaag 
althans, want binnen een week mag de Zuid-
Afrikaanse braai zijn diensten weer bewijzen.
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Tekst: Alieke Hilhorst
Foto’s: eigen collectie Bonne Hylkema, Wim van Hof

Met een drone op zoek naar 
reekalveren, hazen en nesten
Het maaiseizoen is een van de favoriete seizoenen voor boeren, met mooi werk op grote machines. Maar achter 
al dat moois schuilt ook ieder jaar weer een keerzijde: de slachtoffers onder de wilde dieren. Reekalven, hazen of 
vogeljongen. Alles wat niet snel genoeg weg is, komt onder het maaiblad met grote gevolgen van dien. Gelukkig is er nu 
een oplossing: de drone. Bonne Hylkema biedt zijn diensten nu al een jaar succesvol aan. Boer Peter Vels was een van 
de eerste boeren die er gebruik van maakte en is enthousiast. 

Wellicht heb je er nog niet veel zien vliegen, maar het gebeurt wel 
degelijk en steeds meer. Bonne Hylkema uit Hummelo biedt deze 
dienst aan voor boeren, boswachters en jagers. Tot zijn opluchting 
zien steeds meer boeren het nut in van een wilddrone. Bonne: ‘Het 
kan heel wat onnodige slachtoffers voorkomen. Mooi voor de dieren, 
maar het biedt ook een hoop rust voor de boer.’ 

Met zijn drone speurt hij de hectares af op zoek naar warmtebron-
nen. Zodra hij er wat vindt, zoomt hij in en bekijkt hij of het inder-

daad om een dier gaat of om iets anders. ‘In sommige gevallen kan 
ik het dier zelf wegjagen met de drone, zoals een volwassen ree of 
hazen. Anders stuur ik iemand het land in.’ Zodra Bonne de persoon 
in het land ziet, belt hij op om aanwijzingen te geven waar het dier 
is. ‘De dieren pakken we vervolgen op met speciale handschoenen 
zodat er geen mensengeur achterblijft. Dan wordt het dier verplaatst 
naar de bosrand, maar niet in het bos.’ Want daar schuilen ook een 
hoop gevaren. Zo kan in gemiddeld een half uur een hoop dierenleed 
voorkomen worden.

Een weggedoken, pas geboren, reekalfje in het hoge gras.
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Technologische snufjes

Twee jaar geleden kocht Bonne een drone met warmtebeeldcamera. 
Hij had dit eerder hier en daar bij de wildbeheereenheden gezien. ‘In 
Zelhem hadden een paar vrijwilligers er zelf een tot hun beschikking, 
maar daar zat nog wel wat verbetering in. Ik wilde een drone met 
meerdere camera’s. Ik jaag zelf en in het buitenland zie je het al va-
ker.’ De drone die Bonne gebruikt, is kleiner dan verwacht, ongeveer 
zo lang als een onderarm. Maar de drone beschikt over de nodige 
technologische snufjes: een gewone camera, een warmtecamera 
en een optische zoom. Daarnaast heeft de drone nog zes camera’s 
om ervoor te zorgen dat het nergens tegenaan vliegt. ‘Het mag wat 
kosten, maar dan heb je ook wat.’ Voor de drone heeft hij in totaal 
ongeveer 8.000 euro betaald.  

Om een idee te geven van wat Bonne allemaal kan zien met zijn 
drone: als hij met zijn drone opstijgt vanaf de Loenhorsterweg in 
Hummelo, kan hij de muurschildering van de hond op de dier-
voederfabriek in Doetinchem haarscherp zien. Met de warmtecamera 
signaleert Bonne het wild en vervolgens kan hij flink inzoomen om 
te controleren of het daadwerkelijk om een dier gaat. ‘Je kunt met 
een warmtecamera van alles zien, ook een warme koeienvlaai of een 
muis. Het is dan handig dat ik het vanuit de lucht kan controleren zo-
dat niet iemand het land hoeft af te speuren naar iets wat er niet is.’ 

Examen

Wie nu denkt: ‘dat lijkt me ook wat!’, komt misschien wel thuis van 
een koude kermis. ‘Als ik had geweten hoeveel tijd het zou kosten om 
met een drone te mogen vliegen, weet ik niet of ik het had gedaan.’ 
Niet iedereen mag zomaar met een drone vliegen. Een ‘kinderdrone’ 
mag door iedereen de lucht in gestuurd worden, maar dan gaat het 
om modellen lichter dan 250 gram en zonder camera. Zodra de 
drone beschikt over een camera, moet de eigenaar beschikken over 
drie vliegbewijzen en exploitantnummer. ‘Daarvoor moet je een 
zwaar examen doorlopen bij een examenschool met vragen over 
windstromen, uitwijkmogelijkheden en het menselijk oog. ‘Ik heb er 
een half jaar over gedaan om de benodigde papieren te behalen. Nu 
ben ik een erkend dronepiloot en verzekerd.’ 
Zijn eerste volledige seizoen zit er nu op. Dat begon vorig jaar vroeg 
doordat hij ook akkers inspecteerde met groenbemester. ‘In een lang 
gewas waar beesten zich in kunnen verstoppen, heb je kans dat ze 
dat ook doen. In gras, maar ook in granen bijvoorbeeld.’ Eigenlijk 
kijken alle boeren positief terug op de inzet van de drone, vertelt 
Bonne. ‘Het geeft een stukje rust: in tien minuten weet je zeker dat 

Zodra de drone beschikt over een camera, moet de eigenaar beschikken 
over drie vliegbewijzen en exploitantnummer. Bonne doorliep daarvoor 
een zwaar examen met vragen over windstromen, uitwijkmogelijkheden 
en het menselijk oog en is nu een erkend dronepiloot.

Bonne’s drone die beschikt over de nodige technologische snufjes: een gewone camera, een warmtecamera en een optische zoom.

je geen maaislachtoffers maakt en rij je dus ook een stukje harder. 
Daarnaast weet je ook zeker dat er geen maaislachtoffers in het voer 
terecht komen.’ Kadaverresten in het voer kunnen ervoor zorgen dat 
er gifstoffen worden aangemaakt en daar wordt het vee ziek van,  
botulisme. Dat kan dodelijk zijn voor de dieren die het na een tijd 
gaan eten.  
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Ieder dier dat hij van het land weet te 
redden is bijzonder, maar vorig jaar heeft 
Bonne zeven reekalveren uit een klein stukje 
weiland in Hummelo gehaald. ‘De boer vond 
het eigenlijk niet nodig, het was immers zo’n 
klein stukje. Dan zie je dat even met een 
drone vliegen wel degelijk zin heeft.’ 

Gemoedsrust

Boer Peter Vels uit Hummelo was een van 
de eerste boeren die gebruik maakte van de 
drone. Vorig jaar voor het eerst, maar ook 
dit jaar wil hij Bonne opnieuw inschakelen. 
‘Het geeft mij een hoop rust te weten dat 
er vrijwel zeker niets op het land ligt. In 
april en mei is de lente volop in gang en 
krijgen reeën en ander wild jongen. Dat is 

ook de tijd dat je al boer een mooie eerste 
snede wilt maaien. Eerder liep ik voordat ik 
ging maaien een rondje op het land langs 
plekken waarvan ik verwachtte dat ze daar 
liggen, maar op die manier is de kans groot 
dat je wat mist.’ Voorheen gebruikte hij ook 
zijn hond, maar Peter vindt dat ook geen 
ideale oplossing vanwege de stress die het 
veroorzaakt.
In 2023 ging Bonne twee keer de lucht in 
boven het land van Peter. In totaal liet hij 
ongeveer vijftien hectare checken. Dat kostte 
ongeveer tien minuten. ‘Zelf kon ik er een 
halve dag mee bezig zijn en dan nog niks 
vinden.’ Het levert wat op: de mannen halen 
twee reeënjongen uit het land. Je hebt als 
boer wel enige flexibiliteit nodig. ‘Op het 

moment dat ik wilde maaien, kon Bonne 
gelukkig ook langskomen, maar het kan ook 
zo zijn dat hij een andere klus heeft. Ik maai 
zelf, dus ik kan makkelijker schuiven. Voor 
boeren die een loonwerker inzetten, ligt dat 
misschien alweer moeilijker.’
Peter zou het iedereen aanraden: ‘Je koopt 
ook een stukje gemoedsrust. Ik zat toch altijd 
met het gevoel van ‘wat als er hier iets ligt’ 
op de trekker. Het gras is lang dus je ziet het 
wild eigenlijk pas als het al onder het maai-
dek ligt. Daarnaast verstoppen reeën zich 
ook dieper in het gras als ze lawaai horen.’ 
Peter zegt dat hij gemiddeld één keer in de 
twee jaar wat raakte. ‘Dat klinkt niet als veel, 
maar het is iedere keer weer enorm verve-
lend, vooral als het voorkomen kan worden.’ 

Peter Vels met het reekalfje dat dankzij de drone werd gered.
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Ieder dier dat hij van het land weet te 
redden is bijzonder, maar vorig jaar heeft 
Bonne zeven reekalveren uit een klein stukje 
weiland in Hummelo gehaald. ‘De boer vond 
het eigenlijk niet nodig, het was immers zo’n 
klein stukje. Dan zie je dat even met een 
drone vliegen wel degelijk zin heeft.’ 

Gemoedsrust

Boer Peter Vels uit Hummelo was een van 
de eerste boeren die gebruik maakte van de 
drone. Vorig jaar voor het eerst, maar ook 
dit jaar wil hij Bonne opnieuw inschakelen. 
‘Het geeft mij een hoop rust te weten dat 
er vrijwel zeker niets op het land ligt. In 
april en mei is de lente volop in gang en 
krijgen reeën en ander wild jongen. Dat is 

ook de tijd dat je al boer een mooie eerste 
snede wilt maaien. Eerder liep ik voordat ik 
ging maaien een rondje op het land langs 
plekken waarvan ik verwachtte dat ze daar 
liggen, maar op die manier is de kans groot 
dat je wat mist.’ Voorheen gebruikte hij ook 
zijn hond, maar Peter vindt dat ook geen 
ideale oplossing vanwege de stress die het 
veroorzaakt.
In 2023 ging Bonne twee keer de lucht in 
boven het land van Peter. In totaal liet hij 
ongeveer vijftien hectare checken. Dat kostte 
ongeveer tien minuten. ‘Zelf kon ik er een 
halve dag mee bezig zijn en dan nog niks 
vinden.’ Het levert wat op: de mannen halen 
twee reeënjongen uit het land. Je hebt als 
boer wel enige flexibiliteit nodig. ‘Op het 

moment dat ik wilde maaien, kon Bonne 
gelukkig ook langskomen, maar het kan ook 
zo zijn dat hij een andere klus heeft. Ik maai 
zelf, dus ik kan makkelijker schuiven. Voor 
boeren die een loonwerker inzetten, ligt dat 
misschien alweer moeilijker.’
Peter zou het iedereen aanraden: ‘Je koopt 
ook een stukje gemoedsrust. Ik zat toch altijd 
met het gevoel van ‘wat als er hier iets ligt’ 
op de trekker. Het gras is lang dus je ziet het 
wild eigenlijk pas als het al onder het maai-
dek ligt. Daarnaast verstoppen reeën zich 
ook dieper in het gras als ze lawaai horen.’ 
Peter zegt dat hij gemiddeld één keer in de 
twee jaar wat raakte. ‘Dat klinkt niet als veel, 
maar het is iedere keer weer enorm verve-
lend, vooral als het voorkomen kan worden.’ 

Peter Vels met het reekalfje dat dankzij de drone werd gered.
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Wie

De evenementencommissie wordt gevormd 
door zes leden van de vereniging. We stellen 
ze kort aan u voor:
Dion Koenders speelt in het tweede heren-
elftal. Sinds kort woont hij samen aan de Eek-
straat (nog net Doesburg). In het dagelijks leven 
is hij lead engineer bij Yellax in IJsselstein.
Mindel Koenders speelt in het eerste dame-
selftal. Ze woont in Doetinchem en werkt als 
jeugdarts in de Achterhoek en is in opleiding 
tot arts maatschappij-gezondheid. 
Sem Rietman speelt in het eerste herenelf-
tal. Hij woont samen in Hummelo en is werk-
zaam bij de Feestfabriek/Alles Komt Goed 
B.V., de organisator van de Zwarte Cross. 
Sam van Duppen speelt eveneens in het 

De evenementencommissie van HC’03:
de massageolie van de vereniging
Voetbalclub HC’03 heeft een eigen evenementencommissie. De commissie van zes personen is de smeer- en massageolie 
van HC’03. Voor een feestje groot of klein, moet je bij de evenementencommissie zijn. Zo zorgt de commissie voor 
verbinding. In dit artikel een antwoord op de vragen wie vormen deze commissie, wat doen ze en wanneer. 

eerste herenelftal en woont ook samen in 
Hummelo. In het dagelijkse leven is hij leraar 
basisonderwijs op basisschool Dichterbij in 
Doetinchem.
Jet Huntelaar is speelster van het eerste 
dameselftal. Ze woont samen in Doetin-
chem en werkt als wijkverpleegkundige bij 
Markenheem. 
Frank Tieben speelt in het vierde herenelf-
tal. Hij woont samen in Doetinchem en werkt 
als leraar basisonderwijs en sportcoördinator 
op basisschool De Ontdekking in Didam.

Wat

De vijf belangrijkste evenementen van HC’03 
waarin de evenementencommissie, afgekort 
EC, een rol heeft zijn:

Nieuwjaarsreceptie

Op de eerste reguliere zondag van het jaar 
komen veel leden, hun partners en andere 
belangstellenden naar ’t Hessenhuus om het 
nieuwe jaar goed in te luiden. 
De evenementencommissie zorgt voor de 
muzikale omlijsting van dit zeer gezellige 
evenement en organiseert de nieuwjaars-
quiz aan het begin van deze middag. Veel 
elftallen nemen deel aan deze quiz en 
strijden tegen elkaar door vragen in diverse 
categorieën te beantwoorden. Daarna begint 
de band te spelen en blijft het vaak nog 
lang erg gezellig. Zo kunnen stichting MFA 
’t Doornslag én voetbalclub HC’03 het jaar 
goed beginnen. 

Darttoernooi

Minimaal één keer per jaar wordt in de 
winterstop in ’t Hessenhuus een darttoernooi 
gehouden, met de laatste keren ongeveer 40 
tot 50 deelnemers. Een evenement waaraan 
vaak ook een aantal (oud-)spelers van De 
Graafschap deelnemen. 

Onderling toernooi

Elk kalenderjaar begint met de nieuwjaarsre-
ceptie en elk voetbalseizoen wordt afgesloten 
met een onderling toernooi. Spelers van een 
aantal jeugd- en van de meeste seniorenelf-
tallen spelen korte sportieve en gezellige 
wedstrijdjes tegen elkaar in een ontspan-
nen sfeer. De evenementencommissie 
zorgt ervoor dat deze sportieve en gezellige 
seizoenafsluiting elk jaar weer vlotjes loopt 
en regelt de muzikale omlijsting. 

Tussendoorfeestjes

Het eerste herenelftal van HC’03 speelt dit 
seizoen thuiswedstrijden tegen een aantal te-

genstanders uit de directe omgeving: Pax uit 
Hengelo, Basteom uit Steenderen, Doesburg 
en Angerlo. Op zondag 10 maart kwam het 
eerste elftal van Basteom op bezoek en de 
evenementencommissie heeft voor muzikale 
ondersteuning gezorgd. Het resultaat mocht 
er zijn: het was nog lang gezellig in de kan-
tine met een prima horeca-omzet. 

Kerstavond

De feestvierende leden van HC’03 weten dat 
er op basis van gezelligheid twee hoogtepun-
ten in het jaar zijn: 
de nieuwjaarsreceptie en de ‘bijna magische’ 
kerstavond mogen best in één adem worden 
genoemd. 
Zo leidt een hele foute bingo bij de kerst-
avond altijd tot hilariteit. De laatste jaren 
worden er ook sketches opgevoerd over 
spelers, individuele personen en er volgt een 
zelfgemaakte, maar zeer specifieke analyse 
over de diverse elftallen. Voor de kenners: 
de laatste versie van de kerstavond had een 

extra sportief karakter; er was zelf sprake van 
een kleine indoor motorcross! Voor dit jaar: 
zet alvast donderdag 19 december 2024 in de 
agenda. Als je dit toch in je agenda zet, plan 
dan ook voor vrijdag 20 december (mini-
maal) een halve dag vrij, als dit lukt. Je weet 
maar nooit. 

Wanneer 

Plan de komende data alvast in je agenda:
Zaterdag 22 juni   
Onderling toernooi
Donderdag 19 december  
Kerstavond
Zondag 5 januari   
Nieuwjaarsreceptie

Heb je vragen, aanvullingen of  opmerkin-
gen? Spreek gerust één van de leden van de 
evenementencommissie aan. De samenstel-
ling van de evenementencommissie is divers, 
dus de kans is best groot dat je één van hen 
persoonlijk kent. 

In de winterstop organiseert de evenementencommissie altijd een darttoernooi.

De kerstavond is een van de hoogtepunten op basis van gezelligheid.
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komen veel leden, hun partners en andere 
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goed beginnen. 
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winterstop in ’t Hessenhuus een darttoernooi 
gehouden, met de laatste keren ongeveer 40 
tot 50 deelnemers. Een evenement waaraan 
vaak ook een aantal (oud-)spelers van De 
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Elk kalenderjaar begint met de nieuwjaarsre-
ceptie en elk voetbalseizoen wordt afgesloten 
met een onderling toernooi. Spelers van een 
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zorgt ervoor dat deze sportieve en gezellige 
seizoenafsluiting elk jaar weer vlotjes loopt 
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Het eerste herenelftal van HC’03 speelt dit 
seizoen thuiswedstrijden tegen een aantal te-

genstanders uit de directe omgeving: Pax uit 
Hengelo, Basteom uit Steenderen, Doesburg 
en Angerlo. Op zondag 10 maart kwam het 
eerste elftal van Basteom op bezoek en de 
evenementencommissie heeft voor muzikale 
ondersteuning gezorgd. Het resultaat mocht 
er zijn: het was nog lang gezellig in de kan-
tine met een prima horeca-omzet. 
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De feestvierende leden van HC’03 weten dat 
er op basis van gezelligheid twee hoogtepun-
ten in het jaar zijn: 
de nieuwjaarsreceptie en de ‘bijna magische’ 
kerstavond mogen best in één adem worden 
genoemd. 
Zo leidt een hele foute bingo bij de kerst-
avond altijd tot hilariteit. De laatste jaren 
worden er ook sketches opgevoerd over 
spelers, individuele personen en er volgt een 
zelfgemaakte, maar zeer specifieke analyse 
over de diverse elftallen. Voor de kenners: 
de laatste versie van de kerstavond had een 

extra sportief karakter; er was zelf sprake van 
een kleine indoor motorcross! Voor dit jaar: 
zet alvast donderdag 19 december 2024 in de 
agenda. Als je dit toch in je agenda zet, plan 
dan ook voor vrijdag 20 december (mini-
maal) een halve dag vrij, als dit lukt. Je weet 
maar nooit. 
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Heb je vragen, aanvullingen of  opmerkin-
gen? Spreek gerust één van de leden van de 
evenementencommissie aan. De samenstel-
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De kerstavond is een van de hoogtepunten op basis van gezelligheid.
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Een kind kan boeken over draken lezen en ervan overtuigd zijn dat ze ooit hebben bestaan. Bij verhalen over elfen 
en feeën kan een kind een hele wereld bedenken in zijn hoofd. Alles lijkt mogelijk; magisch denken is 
aanwezig en er is ruimte in overvloed voor fantasie. Nu ik wekelijks een paar lessen geef aan 
groep 5 en ik me weer tussen de kleine broodtrommels, het Jeugdjournaal en de kinder-
boeken bevind, valt het me weer op hoeveel creativiteit en fantasie kinderen in zich 
hebben. Het doet me goed om terug te zijn op de basisschool; het is alsof ik mijn 
eigen basisschooltijd weer een beetje kan herbeleven door de ogen van de 
kinderen. Die tijd had ik redelijk ver weggestopt in een diep laatje in mijn 
geheugen. Ik herinner me de basisschoolperiode als kleurrijk en gestruc-
tureerd, waar ik dol op was. Als kind nam ik stiekem rekenboeken mee 
naar huis om deze vervolgens netjes na de pauze (of na de vakantie als 
ik het was vergeten) terug te leggen in de kast. Ik gebruikte deze boe-
ken niet om verder te oefenen of meer rekensommen te maken, maar 
om les te geven aan mijn knuffels. Deze herinneringen en anekdotes 
zorgen nu voor een ‘aha’-moment. Het zaadje was toen al geplant.

Ik vind de hoop die kinderen uitstralen mooi. Ik vind hun verwonde-
ring mooi. Ik vind hun dromen mooi. Alles lijkt mogelijk en nu ik in 
de twintig ben, lijkt er iets te zijn veranderd. Misschien subtiel, maar 
beetje bij beetje worden sommige kleuren troebeler of minder duidelijk. 
Soms verschijnt er een grijs stukje in de kleurplaat, er wordt over lijnen 
heen getekend en er worden grenzen overschreden. Niet alles lijkt meer 
mogelijk. Is dat erg? Ik weet het niet. Het enige wat ik wel weet, is dat het me 
goed doet om van het positieve uit te gaan. Hoopvolle mensen maken de wereld 
iets kleurrijker. Ik denk dat onze kleurplaat altijd meer kleur kan gebruiken en dat 
hij er alleen maar mooier van wordt. 

Door de ogen van een kind
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Guinevere Wolvetang (23) woont tussen de weilanden in Achter-Drempt. Ze is dol op taal, yoga en schapen 
en schrijft graag over ‘hersenspinsels en andere dingen’ zoals ze het zelf noemt.

Guinevere 

www.hessenhuus.nl - www.hc03.nl

Vacature medewerker voetbalkantine  
HC’03 / ‘t Hessenhuus 

Vind je het leuk om bij ons achter de bar te werken en/of in de keuken om friet 
en snacks te bereiden? Dan zijn wij op zoek naar jou.

Wie zijn wij
Leuke feestjes, een potje biljarten, gezellig voetbalpubliek en elftallen die 
graag de derde helft bij ons doorbrengen. Dat is de voetbalkantine van HC’03. 
Tegelijkertijd zijn we ook een dorpshuis en zijn er meer inwoners uit Drempt 
en omgeving die bij ons iets organiseren. Zo ontvangen we 7 dagen per week 
een breed publiek in ons mooie pand.

Wat we jou bieden
 • Een financiële vergoeding
 •  Zelf inspraak in werkdagen en werktijden. Kun je maar af en toe 

 werken? Dat is voor ons geen probleem
 • Een leuk team om mee samen te werken
 • Een fijne werksfeer

Wie ben jij en wat neem je mee
 • Je bent gastvrij en gezellig
 • Als je enige ervaring in de horeca hebt, is dat een pre
 • Je beschikt over eigen vervoer

Wil je meer informatie of direct solliciteren? Neem contact op met Chantal of 
Patrick Verheij via chantal.willemsen@gmail.com, 06-235 771 42 (Chantal) of 
06-204 438 10 (Patrick). We kijken ernaar uit om met je kennis te maken.
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Een kind kan boeken over draken lezen en ervan overtuigd zijn dat ze ooit hebben bestaan. Bij verhalen over elfen 
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boeken bevind, valt het me weer op hoeveel creativiteit en fantasie kinderen in zich 
hebben. Het doet me goed om terug te zijn op de basisschool; het is alsof ik mijn 
eigen basisschooltijd weer een beetje kan herbeleven door de ogen van de 
kinderen. Die tijd had ik redelijk ver weggestopt in een diep laatje in mijn 
geheugen. Ik herinner me de basisschoolperiode als kleurrijk en gestruc-
tureerd, waar ik dol op was. Als kind nam ik stiekem rekenboeken mee 
naar huis om deze vervolgens netjes na de pauze (of na de vakantie als 
ik het was vergeten) terug te leggen in de kast. Ik gebruikte deze boe-
ken niet om verder te oefenen of meer rekensommen te maken, maar 
om les te geven aan mijn knuffels. Deze herinneringen en anekdotes 
zorgen nu voor een ‘aha’-moment. Het zaadje was toen al geplant.

Ik vind de hoop die kinderen uitstralen mooi. Ik vind hun verwonde-
ring mooi. Ik vind hun dromen mooi. Alles lijkt mogelijk en nu ik in 
de twintig ben, lijkt er iets te zijn veranderd. Misschien subtiel, maar 
beetje bij beetje worden sommige kleuren troebeler of minder duidelijk. 
Soms verschijnt er een grijs stukje in de kleurplaat, er wordt over lijnen 
heen getekend en er worden grenzen overschreden. Niet alles lijkt meer 
mogelijk. Is dat erg? Ik weet het niet. Het enige wat ik wel weet, is dat het me 
goed doet om van het positieve uit te gaan. Hoopvolle mensen maken de wereld 
iets kleurrijker. Ik denk dat onze kleurplaat altijd meer kleur kan gebruiken en dat 
hij er alleen maar mooier van wordt. 

Door de ogen van een kind
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Guinevere Wolvetang (23) woont tussen de weilanden in Achter-Drempt. Ze is dol op taal, yoga en schapen 
en schrijft graag over ‘hersenspinsels en andere dingen’ zoals ze het zelf noemt.

Guinevere 
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Vrijwilligers ondersteunen mensen thuis 
in hun laatste levensfase
Thuis kunnen sterven. Het is voor veel mensen een wens. In een vertrouwde omgeving, omringd door familie en 
vrienden die dit mogelijk maken. Om deze mantelzorgers te ondersteunen, kan de hulp worden ingeroepen van 
vrijwilligers van Sravana Thuis. ‘We zijn er vaak ’s nachts om de familie te ontzorgen. Het is voor hun een geruststellende 
gedachte dat er iemand bij hun dierbare is’, vertelt Olga Oosterink (53) uit Hummelo.

Olga werkt op vrijwillige basis bij Sravana Thuis, onderdeel van Stich-
ting Sravana in Doetinchem. Naast de mogelijkheid om de laatste 
fase van je leven in een hospice te verblijven, is het ook mogelijk om 
ondersteuning te krijgen om thuis te sterven. Olga werkt met een 
team van ongeveer twaalf vrijwilligers samen, die in de regio inzet-
baar zijn om bijvoorbeeld ’s nachts te waken. Ook Ineke van Tongeren 
(70) uit Hoog-Keppel is vrijwilliger in dit team en legt uit hoe het 
werkt: ‘Vaak tipt de thuiszorg of een huisarts de familie over Sravana 
Thuis. Na een intake met onze coördinator wordt de zorgvraag ge-
matcht met ons en het plan van inzet gemaakt. 
Soms komen we overdag bij de mensen zodat de familie even weg 
kan. Om een boodschap te doen of naar de kapper te gaan bijvoor-
beeld. Of gewoon om even van huis weg te kunnen. Dat is echt nodig 
om deze mantelzorg vol te houden. Het duurt bijna altijd langer dan 
je denkt. Maar meestal wordt onze hulp ’s nachts ingeroepen. Wij blij-

ven dan in de buurt en de familie kan dan hopelijk een goede nacht-
rust pakken. Dat is hard nodig om overeind te blijven als mantelzor-
ger. Veel mensen weten niet dat ze onze hulp kunnen inroepen. Maar 
we zijn er dus voor iedereen en er zijn geen kosten aan verbonden.’

Aanvulling op mantelzorg

Sravana Thuis is er voor alle inwoners van Doetinchem, Gaanderen, 
Wehl, Hummelo, Keppel en Drempt. De betrokken vrijwilligers heb-
ben vaak uit eigen ervaring meegemaakt wat het kan betekenen 
om hulp te krijgen in deze fase. Ze weten hoe fijn het kan zijn om 
heel even zelf de zorg los te kunnen laten, omdat iemand anders 
op hun dierbare let. Sommige vrijwilligers hebben een achtergrond 
als verpleegkundige, maar dit is zeker niet nodig.  Alle vrijwilligers 
volgen een basiscursus van 8 dagdelen waarin ze voorbereid worden 
op stervensbegeleiding. Ze leren praktische zaken zoals tiltechnieken 

en hoe een hoog-laag-bed werkt. Daarnaast 
gaat de cursus onder andere over kennis van 
het sterfproces en communicatie met een 
stervende en naasten. Olga: ‘Na het volgen 
van de cursus word je op basis van jouw be-
schikbaarheid gematcht bij een zorgvraag. En 
dan ga je op pad. Vaak dus laat in de avond. 
Je komt dan om 23.00 uur bij mensen thuis. 
Even kennismaken en kort wat zaken afstem-
men. Meestal gaat de familie dan slapen en 
neem jij de zorg vanaf dat moment over. Dat 
betekent overigens niet dat je de hele nacht 
wakker bij iemand zit. Heel vaak is het zo 
dat je in dezelfde kamer gaat slapen, daar 
staat dan een bed, bankje of luie stoel voor 

Ineke van Tongeren

Olga Oosterink

je klaar. Of je ligt in een ruimte dichtbij en 
checkt om de zoveel tijd even hoe het gaat. 
Als je terminaal bent, moet je al zo veel 
onafhankelijkheid opgeven: iedereen komt 
bij je over de vloer, professionele zorgverle-
ners, familie en vrienden en dan komt er ook 
nog een vreemde bij je slapen, iemand die je 
niet kent.’ 

‘Soms kom je bij mensen die aangeven dat 
ze liever hun partner of kind bij hun in de 
ruimte hebben slapen. Dan probeer ik rustig 
uit te leggen dat het heel belangrijk is dat 
deze mensen even rust krijgen en dat ik er 
daarom ben. Maar ook dat ik begrijp dat het 

vervelend is dat je eigenlijk zoveel moet op-
geven om in je eigen huis te kunnen blijven.’ 
Ineke vult aan: ‘Je kunt altijd terugvallen 
op de thuiszorg. Zij zijn achter de hand om 
zorg te verlenen als dat nodig is. Wij mogen 
bijvoorbeeld geen medicatie toedienen, 
maar zien soms wel dat meer pijnmedicatie 
gewenst is. De mensen waar je over de vloer 
komt, zijn altijd dankbaar dat je er bent. Het 
is vaak wel even wennen, een vreemde in 
huis, maar je doet eigenlijk hetzelfde als de 
familie. De mantelzorger kan even opladen 
om de zorg daarna weer op te pakken. Hoe-
wel de meeste mensen zich natuurlijk het 
liefst laten helpen door een naaste, begrij-
pen ze dit wel. Het stervensproces is loslaten 
op alle gebieden.’

Iets voor een ander betekenen

Stichting Sravana is aangesloten bij de 
Vrijwillige Palliatieve Terminale Zorg (VPTZ) 
Nederland. Deze organisatie faciliteert 
vrijwilligerswerk in de zorg voor terminale 
patiënten. Mensen met een levensverwach-
ting van ongeveer drie maanden kunnen via 
hun huisarts een verwijzing krijgen. Hiermee 
kunnen ze aanspraak maken op een verblijf 
bij een hospice of op de inzet van stervens-
begeleiding thuis. Hospice Sravana in Doe-
tinchem werkt met vrijwilligers die volgens 
een rooster twee dagdelen per week worden 
ingezet. Sravana Thuis werkt vraaggestuurd: 
de vrijwilligers worden met een zorgvraag 
benaderd en geven aan wat zij hierin kun-
nen betekenen en wanneer ze dit kunnen 
doen. Olga vertelt over haar stap in deze 
richting: ‘Na het volgen van de basiscursus 
draai je altijd een keer mee in de hospice. Ik 
wist al dat ik bij mensen thuis ingezet wilde 
worden. Dit is voor mij beter in te plannen 
dan vaste dagdelen per week. Ik werk zelf 
onregelmatige diensten als operatie-assistent 
in het Slingeland ziekenhuis. Toen onze kin-
deren groter werden en er wat meer vrije tijd 
terugkwam, dacht ik na over wat ik hiermee 
wilde doen. Ik kon natuurlijk meer uren 
gaan werken, maar vond het ook interessant 
om vrijwilligerswerk te gaan doen. Een tante 

‘Het stervensproces 

is loslaten op alle 

gebieden’ 
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Vrijwilligers ondersteunen mensen thuis 
in hun laatste levensfase
Thuis kunnen sterven. Het is voor veel mensen een wens. In een vertrouwde omgeving, omringd door familie en 
vrienden die dit mogelijk maken. Om deze mantelzorgers te ondersteunen, kan de hulp worden ingeroepen van 
vrijwilligers van Sravana Thuis. ‘We zijn er vaak ’s nachts om de familie te ontzorgen. Het is voor hun een geruststellende 
gedachte dat er iemand bij hun dierbare is’, vertelt Olga Oosterink (53) uit Hummelo.

Olga werkt op vrijwillige basis bij Sravana Thuis, onderdeel van Stich-
ting Sravana in Doetinchem. Naast de mogelijkheid om de laatste 
fase van je leven in een hospice te verblijven, is het ook mogelijk om 
ondersteuning te krijgen om thuis te sterven. Olga werkt met een 
team van ongeveer twaalf vrijwilligers samen, die in de regio inzet-
baar zijn om bijvoorbeeld ’s nachts te waken. Ook Ineke van Tongeren 
(70) uit Hoog-Keppel is vrijwilliger in dit team en legt uit hoe het 
werkt: ‘Vaak tipt de thuiszorg of een huisarts de familie over Sravana 
Thuis. Na een intake met onze coördinator wordt de zorgvraag ge-
matcht met ons en het plan van inzet gemaakt. 
Soms komen we overdag bij de mensen zodat de familie even weg 
kan. Om een boodschap te doen of naar de kapper te gaan bijvoor-
beeld. Of gewoon om even van huis weg te kunnen. Dat is echt nodig 
om deze mantelzorg vol te houden. Het duurt bijna altijd langer dan 
je denkt. Maar meestal wordt onze hulp ’s nachts ingeroepen. Wij blij-

ven dan in de buurt en de familie kan dan hopelijk een goede nacht-
rust pakken. Dat is hard nodig om overeind te blijven als mantelzor-
ger. Veel mensen weten niet dat ze onze hulp kunnen inroepen. Maar 
we zijn er dus voor iedereen en er zijn geen kosten aan verbonden.’

Aanvulling op mantelzorg

Sravana Thuis is er voor alle inwoners van Doetinchem, Gaanderen, 
Wehl, Hummelo, Keppel en Drempt. De betrokken vrijwilligers heb-
ben vaak uit eigen ervaring meegemaakt wat het kan betekenen 
om hulp te krijgen in deze fase. Ze weten hoe fijn het kan zijn om 
heel even zelf de zorg los te kunnen laten, omdat iemand anders 
op hun dierbare let. Sommige vrijwilligers hebben een achtergrond 
als verpleegkundige, maar dit is zeker niet nodig.  Alle vrijwilligers 
volgen een basiscursus van 8 dagdelen waarin ze voorbereid worden 
op stervensbegeleiding. Ze leren praktische zaken zoals tiltechnieken 

en hoe een hoog-laag-bed werkt. Daarnaast 
gaat de cursus onder andere over kennis van 
het sterfproces en communicatie met een 
stervende en naasten. Olga: ‘Na het volgen 
van de cursus word je op basis van jouw be-
schikbaarheid gematcht bij een zorgvraag. En 
dan ga je op pad. Vaak dus laat in de avond. 
Je komt dan om 23.00 uur bij mensen thuis. 
Even kennismaken en kort wat zaken afstem-
men. Meestal gaat de familie dan slapen en 
neem jij de zorg vanaf dat moment over. Dat 
betekent overigens niet dat je de hele nacht 
wakker bij iemand zit. Heel vaak is het zo 
dat je in dezelfde kamer gaat slapen, daar 
staat dan een bed, bankje of luie stoel voor 

Ineke van Tongeren

Olga Oosterink

je klaar. Of je ligt in een ruimte dichtbij en 
checkt om de zoveel tijd even hoe het gaat. 
Als je terminaal bent, moet je al zo veel 
onafhankelijkheid opgeven: iedereen komt 
bij je over de vloer, professionele zorgverle-
ners, familie en vrienden en dan komt er ook 
nog een vreemde bij je slapen, iemand die je 
niet kent.’ 

‘Soms kom je bij mensen die aangeven dat 
ze liever hun partner of kind bij hun in de 
ruimte hebben slapen. Dan probeer ik rustig 
uit te leggen dat het heel belangrijk is dat 
deze mensen even rust krijgen en dat ik er 
daarom ben. Maar ook dat ik begrijp dat het 

vervelend is dat je eigenlijk zoveel moet op-
geven om in je eigen huis te kunnen blijven.’ 
Ineke vult aan: ‘Je kunt altijd terugvallen 
op de thuiszorg. Zij zijn achter de hand om 
zorg te verlenen als dat nodig is. Wij mogen 
bijvoorbeeld geen medicatie toedienen, 
maar zien soms wel dat meer pijnmedicatie 
gewenst is. De mensen waar je over de vloer 
komt, zijn altijd dankbaar dat je er bent. Het 
is vaak wel even wennen, een vreemde in 
huis, maar je doet eigenlijk hetzelfde als de 
familie. De mantelzorger kan even opladen 
om de zorg daarna weer op te pakken. Hoe-
wel de meeste mensen zich natuurlijk het 
liefst laten helpen door een naaste, begrij-
pen ze dit wel. Het stervensproces is loslaten 
op alle gebieden.’

Iets voor een ander betekenen

Stichting Sravana is aangesloten bij de 
Vrijwillige Palliatieve Terminale Zorg (VPTZ) 
Nederland. Deze organisatie faciliteert 
vrijwilligerswerk in de zorg voor terminale 
patiënten. Mensen met een levensverwach-
ting van ongeveer drie maanden kunnen via 
hun huisarts een verwijzing krijgen. Hiermee 
kunnen ze aanspraak maken op een verblijf 
bij een hospice of op de inzet van stervens-
begeleiding thuis. Hospice Sravana in Doe-
tinchem werkt met vrijwilligers die volgens 
een rooster twee dagdelen per week worden 
ingezet. Sravana Thuis werkt vraaggestuurd: 
de vrijwilligers worden met een zorgvraag 
benaderd en geven aan wat zij hierin kun-
nen betekenen en wanneer ze dit kunnen 
doen. Olga vertelt over haar stap in deze 
richting: ‘Na het volgen van de basiscursus 
draai je altijd een keer mee in de hospice. Ik 
wist al dat ik bij mensen thuis ingezet wilde 
worden. Dit is voor mij beter in te plannen 
dan vaste dagdelen per week. Ik werk zelf 
onregelmatige diensten als operatie-assistent 
in het Slingeland ziekenhuis. Toen onze kin-
deren groter werden en er wat meer vrije tijd 
terugkwam, dacht ik na over wat ik hiermee 
wilde doen. Ik kon natuurlijk meer uren 
gaan werken, maar vond het ook interessant 
om vrijwilligerswerk te gaan doen. Een tante 

‘Het stervensproces 

is loslaten op alle 

gebieden’ 
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van mij heeft lang gewerkt in de terminale 
zorg. Via haar wist ik ook dat dit bestond. 
Ik ben toen eens met haar gaan praten over 
het werk natuurlijk, maar ook over of ze mij 
hier een type voor vond. Daarna heb ik me 
aangemeld. Ik denk dat mensen die prak-
tisch denken en graag iets willen betekenen 
voor een ander heel geschikt zijn voor dit 
vrijwilligerswerk. Zelf ben ik vrij nuchter in 
mijn denken. En ik vind het interessant om 
zulke verschillende mensen te ontmoeten 
in diverse thuissituaties. Sommige mensen 
wonen al heel lang alleen bijvoorbeeld en 
moeten erg wennen aan het idee dat er ’s 
nachts iemand bij hun in huis is. Bij andere 
mensen is een mantelzorger soms al jaren in 
touw geweest en is een goede nachtrust heel 
welkom. Je overlegt altijd met de familie 
over wat zij van je verwachten. Soms is dat 
een paar keer per nacht even kijken hoe het 
gaat. Dan zet ik mijn wekkertje en ga weer 
verder slapen als alles rustig is. We zijn lang 
niet altijd bij het uiteindelijke sterven. Vaak 
zijn er tekenen hiervoor waardoor familie 
er zelf bij is. Maar het kan natuurlijk wel 
gebeuren. En dan ben je blij als je gemerkt 
hebt dat het moment daar was.’

Laatste stukje

Het woord ‘sravana’ komt uit het Sanskriet 
en betekent luisteren, innerlijk luisteren, zo 
luisteren dat iemand zich begrepen voelt. De 
vrijwilligers bieden een luisterend oor, maar 
ook eenvoudige zorg. In de thuissituatie is dit 
een aanvullende rol naast de professionele 
zorgverlener. Ineke vertelt: ‘Je bent er niet 
alleen voor de goede gesprekken. Die zijn er 
soms wel, maar heel vaak ook juist niet. Je 
moet ook gewoon met mensen mee willen 
lopen naar de wc. Het is juist belangrijk dat 
ze in het ritme blijven en niet ’s nacht gaan 
‘spoken’. Elke situatie waar je komt, is weer 
anders. Ik ben sinds 8 jaar met pensioen. Ik 
heb onder andere gewerkt als oncologiever-
pleegkundige op de interne afdeling in het 
ziekenhuis Tjongerschans in Heerenveen en 
Rijnstate in Zevenaar en Arnhem. Daar liggen 
patiënten die langdurige zorg nodig hebben. 
In mijn werk kwam ik ook in aanraking met 
de laatste levensfase. Ik wilde graag iets gaan 
betekenen voor mensen in dit laatste stukje. 
Ik zag hoe betekenisvol en belangrijk dit kon 
zijn. We worden in principe maximaal 1 keer 
per week ingezet. Je geeft zelf aan wanneer 
je beschikbaar bent. Je schrijft een kort ver-
slag van hoe het is gegaan, voor de volgende 
vrijwilliger, maar ook voor de thuiszorg die 
altijd beschikbaar is voor het verlenen van de 
professionele zorg. Met onze poule van vrij-

willigers hebben we een aantal keer per jaar 
een vergadermoment. Hierin is ook altijd 
ruimte voor het delen van ervaringen.’

‘Het is goed om sommige verhalen aan 
elkaar te vertellen en het is ook fijn dat dit 
kan. Onze coördinator is altijd beschikbaar 
voor ons op het moment dat we vragen 
hebben en je kunt een reiskostenvergoeding 
krijgen. Ons werk is zoals ze dat noemen 
vrijwillig, maar niet vrijblijvend.’ Stichting 
Sravana is opgericht in 1997. Ineke merkt 
op dat er ook veel veranderd is in die tijd: 
‘Rondom sterven en stervensbegeleiding 
hebben zeker het afgelopen decennium veel 
ontwikkelingen plaatsgevonden. Zorgverlof 
voor een naaste in de laatste levensfase is 
bijvoorbeeld veel beter geregeld. Ook de 

Meer info

Mocht u nieuwsgierig geworden zijn 
naar wat Stichting Sravana voor u 
kan betekenen of juist wat ú voor 
Stichting Sravana kan betekenen 
check dan hun website sravana.info 
voor meer informatie.

‘Soms is dat een paar keer per nacht even kijken hoe het gaat. Dan zet ik mijn wekkertje en ga weer 
verder slapen als alles rustig is.’

inzichten en mogelijkheden ten aanzien van 
palliatieve sedatie en euthanasie hebben een 
vlucht genomen. Wij proberen mensen en 
hun naasten te ondersteunen in hun wens 
thuis te sterven en krijgen vaak te horen: 
‘wat fijn dat je dit doet’. En daar doen we het 
uiteindelijk voor.’ 
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van mij heeft lang gewerkt in de terminale 
zorg. Via haar wist ik ook dat dit bestond. 
Ik ben toen eens met haar gaan praten over 
het werk natuurlijk, maar ook over of ze mij 
hier een type voor vond. Daarna heb ik me 
aangemeld. Ik denk dat mensen die prak-
tisch denken en graag iets willen betekenen 
voor een ander heel geschikt zijn voor dit 
vrijwilligerswerk. Zelf ben ik vrij nuchter in 
mijn denken. En ik vind het interessant om 
zulke verschillende mensen te ontmoeten 
in diverse thuissituaties. Sommige mensen 
wonen al heel lang alleen bijvoorbeeld en 
moeten erg wennen aan het idee dat er ’s 
nachts iemand bij hun in huis is. Bij andere 
mensen is een mantelzorger soms al jaren in 
touw geweest en is een goede nachtrust heel 
welkom. Je overlegt altijd met de familie 
over wat zij van je verwachten. Soms is dat 
een paar keer per nacht even kijken hoe het 
gaat. Dan zet ik mijn wekkertje en ga weer 
verder slapen als alles rustig is. We zijn lang 
niet altijd bij het uiteindelijke sterven. Vaak 
zijn er tekenen hiervoor waardoor familie 
er zelf bij is. Maar het kan natuurlijk wel 
gebeuren. En dan ben je blij als je gemerkt 
hebt dat het moment daar was.’

Laatste stukje

Het woord ‘sravana’ komt uit het Sanskriet 
en betekent luisteren, innerlijk luisteren, zo 
luisteren dat iemand zich begrepen voelt. De 
vrijwilligers bieden een luisterend oor, maar 
ook eenvoudige zorg. In de thuissituatie is dit 
een aanvullende rol naast de professionele 
zorgverlener. Ineke vertelt: ‘Je bent er niet 
alleen voor de goede gesprekken. Die zijn er 
soms wel, maar heel vaak ook juist niet. Je 
moet ook gewoon met mensen mee willen 
lopen naar de wc. Het is juist belangrijk dat 
ze in het ritme blijven en niet ’s nacht gaan 
‘spoken’. Elke situatie waar je komt, is weer 
anders. Ik ben sinds 8 jaar met pensioen. Ik 
heb onder andere gewerkt als oncologiever-
pleegkundige op de interne afdeling in het 
ziekenhuis Tjongerschans in Heerenveen en 
Rijnstate in Zevenaar en Arnhem. Daar liggen 
patiënten die langdurige zorg nodig hebben. 
In mijn werk kwam ik ook in aanraking met 
de laatste levensfase. Ik wilde graag iets gaan 
betekenen voor mensen in dit laatste stukje. 
Ik zag hoe betekenisvol en belangrijk dit kon 
zijn. We worden in principe maximaal 1 keer 
per week ingezet. Je geeft zelf aan wanneer 
je beschikbaar bent. Je schrijft een kort ver-
slag van hoe het is gegaan, voor de volgende 
vrijwilliger, maar ook voor de thuiszorg die 
altijd beschikbaar is voor het verlenen van de 
professionele zorg. Met onze poule van vrij-

willigers hebben we een aantal keer per jaar 
een vergadermoment. Hierin is ook altijd 
ruimte voor het delen van ervaringen.’
 
‘Het is goed om sommige verhalen aan 
elkaar te vertellen en het is ook fijn dat dit 
kan. Onze coördinator is altijd beschikbaar 
voor ons op het moment dat we vragen 
hebben en je kunt een reiskostenvergoeding 
krijgen. Ons werk is zoals ze dat noemen 
vrijwillig, maar niet vrijblijvend.’ Stichting 
Sravana is opgericht in 1997. Ineke merkt 
op dat er ook veel veranderd is in die tijd: 
‘Rondom sterven en stervensbegeleiding 
hebben zeker het afgelopen decennium veel 
ontwikkelingen plaatsgevonden. Zorgverlof 
voor een naaste in de laatste levensfase is 
bijvoorbeeld veel beter geregeld. Ook de 

Meer info

Mocht u nieuwsgierig geworden zijn 
naar wat Stichting Sravana voor u 
kan betekenen of juist wat ú voor 
Stichting Sravana kan betekenen 
check dan hun website sravana.info 
voor meer informatie.

‘Soms is dat een paar keer per nacht even kijken hoe het gaat. Dan zet ik mijn wekkertje en ga weer 
verder slapen als alles rustig is.’

inzichten en mogelijkheden ten aanzien van 
palliatieve sedatie en euthanasie hebben een 
vlucht genomen. Wij proberen mensen en 
hun naasten te ondersteunen in hun wens 
thuis te sterven en krijgen vaak te horen: 
‘wat fijn dat je dit doet’. En daar doen we het 
uiteindelijk voor.’ 
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Gijs Jolink (53) is bekend van de voormalige band Jovink & the Voederbietels en is mede-eigenaar van 
Feestfabriek, Alles Komt Goed BV, die o.a. de Zwarte Cross en Mañana Mañana organiseert.

Op het kerkhof 
in Hummelo 
was mijn opa 
als vrijwilliger 

aan het schof-
felen toen hij 

een hardhorende 
weduwnaar bij het 

graf van zijn vrouw 
heel luid hoorde zeggen: 

‘Vrouw, bedankt wa’j al zien 
leaven veur mien gedoan hebt!’ 

Waarop zijn nazaten tot op heden uit 
humor aan elk bedankje in de familie toevoegden: ‘Bedankt 
wa’j now weer veur mien gedoan hebt!’ 
Aaron Fortheringham is een extreme sports atleet uit Las Ve-
gas. Aaron is een rolstoelatleet met een aangeboren afwijking 
waardoor hij nooit zijn benen heeft kunnen gebruiken. Als 
klein jongetje zat hij uren tegen het hek van het skatepark 
gebiologeerd te kijken. Dat was wat hij wilde. Toen hij einde-
lijk voor het eerst in zijn kleine rolstoel van de ramps in het 
funpark afging, viel hij hard. Maar hij kwam weer overeind 
en probeerde het steeds weer opnieuw. Hij vond het gaaf. En 
hij werd steeds beter. Uiteindelijk werd Aaron zonder benen 
beter dan alle kinderen uit het skatepark met benen. Hij werd 
prof, en niet de minste, een van de bekendste en populair-
ste stuntmannen ter wereld: Aaron Wheelz. Bij de shows van 
Nitro Circus, een van de grootste rondreizende stuntshows ter 
wereld, is Aaron een echte legend en scandeert het hele sta-
dion zijn bijnaam: Wheelz, wheelz, wheelz! Een kinderdroom 
werd werkelijkheid en Aaron is het levende bewijs dat niets 
onmogelijk is.

Aaron wil het beeld van de wereld over mensen in een rolstoel 
veranderen en ik durf te stellen dat hem dat gelukt is. Hij 
is een rolmodel, een voorbeeld voor elke atleet en iedereen 
met een handicap. Een held. En dat heldendom dankt hij 
vooral aan de coole trucjes die hij kinderen in een rolstoel 
persoonlijk leert, hij is coach/mentor van gehandicapten op 
zomerkampen voor kinderen in een rolstoel en hij reageert 
persoonlijk op e-mails van (gehandicapte) kinderen uit de hele 

wereld en hij klaagt nooit. Wat kunnen we allemaal veel van 
hem leren en we zijn echt trots dat we hem als vertolker van 
de Levendendenherdenking op de Zwarte Cross van dit jaar in 
de Achterhoek mogen verwelkomen. Bijna 70.000 bezoekers 
en ook alle medewerkers backstage zijn op alle 36 podia en de 
crossbaan allemaal tegelijk een minuut stil. Alles staat dan stil, 
zelfs de treinen. Om dan vervolgens na die minuut stilte alle-
maal tegelijk zoveel mogelijk lawaai te maken om de lust voor 
het leven te vieren. Dan vertelt Aaron zijn verhaal en maakt 
hij in zijn rolstoel een gigantische sprong van meer dan 10 (!) 
meter hoog en doet in de lucht zelfs een backflip en landt (ho-
pelijk) precies op de landingsschans zonder te vallen. Hij zegt 
daarover: ‘Als ik crash doen mijn benen geen zeer, want die 
voel ik toch niet.’  Aaron is een echte Zwarte Crosser, want hij 
heeft zich ondanks zijn beperking op geen enkele manier laten 
tegenhouden om alles uit het leven te halen en zet zich in om 
het leven van anderen beter te maken. En wil zo veel mogelijk 
schik maken.

Het idee van de Levendenherdenking is simpel. Tijdens een 
minuut stilte denken we aan iemand die je graag mag, die veel 
voor je betekent, iemand die je dankbaar bent. Daarna laat je 
deze persoon weten dat je aan ‘m gedacht heb en waarom. De 
stunt met de rolstoel: don’t try this at home. De Levendenher-
denking: please try this at home. De man bij het graf van zijn 
vrouw kan dit beamen.

Noot van de redactie op 24 mei 2024:
Na het opmaken en voor het drukken van dit magazine heeft 
Aaron Fotheringham door een schouderbreuk de hoofdstunt en 
de campagne voor 2024 een jaar uit moeten stellen.
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Gijs Jolink (53) is bekend van de voormalige band Jovink & the Voederbietels en is mede-eigenaar van 
Feestfabriek, Alles Komt Goed BV, die o.a. de Zwarte Cross en Mañana Mañana organiseert.
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Tekst: Dorpsraden 
Foto’s: Fred van Daalen, PR

Dorpsbelang Drempt

Feestelijke Presentatie 
Dorpsontwikkelingsplan (DOP) Drempt

VVaann  ddee  ddoorrppssrraaddeenn......

Algemene Ledenvergadering 

Op 18 maart jl. vond de algemene ledenvergadering plaats. In een 
goed gevulde zaal hebben we de afgelopen periode nabesproken en 
plannen voor de komende periode toegelicht. Daarbij is de bestuurs-
samenstelling gewijzigd: Martine Rexwinkel en Henk Kuperij waren 
aftredend en niet herkiesbaar. Wij danken Martine en Henk enorm 
voor de grote inzet en vele vrije uren die zij hebben besteed aan de 
Dorpsraad en Hummelo.
Als nieuw bestuurslid mogen wij Nick Bijloo verwelkomen. Nick zet zich 
al geruime tijd in voor het wel en wee van Hummelo. Denk hierbij aan 
Pontificaal en de jaarlijkse volksfeesten. Wij zijn blij dat hij met zijn 
bestuurlijke en politieke ervaring deel gaat uitmaken van ons bestuur. 
In de bestuursvergadering heeft Nick de rol van voorzitter op zich 
genomen. Op het moment van schrijven hebben wij nog één vacature 
openstaan. Wij hopen in de komende periode hiervoor een kandidaat 
te vinden. Mocht u denken, dat is iets voor mij! Schroom dan niet en 
meldt u aan via dorpsraadhummelo@gmail.com.

Verkeer in Hummelo

Zoals eerder al toegelicht, heeft Dorpsraad Hummelo samen met 
de gemeente Bronckhorst de verkeersproblematiek in Hummelo 
geagendeerd. We zijn blij te melden dat de gemeente is begonnen 
met het uitvoeren van de diverse maatregelen. Zo zijn onder andere 
verkeersborden al verplaatst en volgt binnen afzienbare tijd een 
parkeerverbod aan de Dorpstraat ter hoogte van de Spar (aan de zijde 
van de Gouden Karper en FF naar Steef).
Door het aanbrengen van het parkeerverbod wil men dubbel parke-
ren en parkeren op stoepen voorkomen. Parkeren aan de zijde van 
de Spar blijft wel mogelijk (op de weg, niet op de stoep). Daarnaast 
wordt er een invalidenparkeerplaats aangelegd.

Nieuwbouw in Hummelo

Zoals velen al hebben gezien, is de aannemer gestart met het bouwen 
van de zes woningen op het voormalige Woordhofterrein. Het heeft 
lang op zich laten wachten maar we zijn bijzonder trots dat, mede 
door de inzet van onze Dorpsraad, in het najaar deze woningen in 
gebruik worden genomen.
Wij hopen dat ook de charrettes in de komende maanden hun vorm 
krijgen en dat de gemeente oog heeft voor de grote groep jongeren 
die in Hummelo wil blijven wonen. Als dorpsraad willen we Humme-
lo graag jong en levendig houden, dit houdt ook in dat voor de groep 
die kleiner wil gaan wonen er passende woningen moeten worden 
ontwikkeld. Hiermee hopen we dat de ‘Hummelose Funda’ rijkelijk 
zal worden gevuld.

Kleinschalige activiteiten

Jaarlijks ontvangt Dorpsraad Hummelo van de gemeente een budget 
voor kleinschalige activiteiten. Dit budget is aanspreekbaar voor 
lokale initiatieven. We nodigen jullie dan ook van harte uit om ons 
te voorzien van ideeën en aanvragen. In de afgelopen jaren hebben 
we initiatieven als Vive la France, de Sinterklaasintocht, een schaduw-
doek in de speeltuin aan De Zuylenkamp, een bijenhotel op de Veld-
hof en jeugdinitiatieven op onder andere de Woordhof ondersteund.

Lid worden

Tot slot, bent u nog geen lid maar wilt u Dorpsraad Hummelo graag 
steunen? Kijk dan snel op onze website www.dorpsraadhummelo.nl 
of stuur een e-mail naar dorpsraadhummelo@gmail.com en wordt 
voor slechts € 5,00 per persoon per jaar lid.

Dorpsraad Hummelo

De maandenlange voorbereiding, het harde 
werken, het intensieve overleggen heeft ge-
resulteerd in een mooi plan. De DOP Drempt 
is af en op 17 april 2024 gepresenteerd in ‘t 
Hessenhuus onder het genot van een heerlijke 
taart. In bijzijn van zo’n 100 mensen in de 
zaal heeft wethouder Evert Blaauw met een 
slag op een 3-dimensionale Enter-knop de 
website www.dorpsplandrempt.nl feestelijk 
geopend. Na een korte uitleg hoe de website is 
opgebouwd, zijn alle leden van de werkgroep 
geïnterviewd en de bezoekers hebben een 
inkijkje gekregen in de zeven verschillende 
thema’s waarbij samen werken aan leefbaar-
heid de gezamenlijke insteek was. De thema’s 
zijn door de werkgroep geïnventariseerd en 
aangevuld door een grote groep inwoners 

van Drempt. De resultaten geven een houvast 
voor de komende tien jaar. Per thema wordt 
bekeken hoe de situatie nu is, wat de wensen 
zijn en wat er moet gebeuren om het gewenste 
resultaat in de toekomst te bereiken. 

Verkeer

• Vernieuw de riolering in de Kerkstraat om 
wateroverlast bij hevige regenbuien in de 
toekomst te voorkomen.
• Versmal de kruising Rijksweg-Kerkstraat 
tegelijkertijd met het opnieuw asfalteren van 
de Rijksweg. Zo wordt het minder aantrek-
kelijk voor vrachtverkeer om deze straat in 
te rijden.
• Onderzoek op welke wegen buiten de 
bebouwde kom fietspaden beter kunnen 

worden gemarkeerd.
• Herstel het voormalige kerkenpad tussen 
de Kerkstraat en de Binnenweg in ere zodat 
er een alternatieve fiets- en wandelroute 
beschikbaar is. Onderzoek moet aantonen of 
dit haalbaar is.

Energie

• De bewonersavond gaf weinig input over 
dit onderwerp. Er moet op korte termijn 
echter wel iets gebeuren, want de energie-
transitie is actueel en belangrijk.
• Stel een nieuwe werkgroep samen die de 
ontwikkelingen op het gebied van energie-
transitie nauwlettend volgt en daarbij onder-
zoekt wat er haalbaar is op dorpsniveau om 
samen tot een Dorps Energieplan te komen.
• Schakel daarbij externe expertise in.
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Ontmoeten

• Drempt en ook de omliggende dorpen 
bieden al veel mogelijkheden om elkaar te 
ontmoeten.
• Zorg dat de communicatie over activiteiten 
en verenigingen goed en actueel is, zodat 
informatie over de mogelijkheden om elkaar 
te ontmoeten eenvoudig te vinden is.
• Stem activiteiten met elkaar af en werk 
waar mogelijk samen, ook met aangren-
zende dorpen en organisaties.

Jeugd

• Zorg dat inwoners uit Drempt zich bij de 
sport- en leefbaarheidsvisie van de gem. 
Bronckhorst aansluiten en de wens voor 
nieuwe speelvormen voor de jeugd kenbaar 
maken.
• Spreek als inwoner zelf bij de gemeente 
Bronckhorst de wens uit om de speelmoge-
lijkheden in beide speeltuinen aan te passen 

of uit te breiden.
• Roep een jeugdafdeling van Dorpsbelang 
Drempt in het leven om de jeugd en jonge-
ren actief mee te laten denken over het dorp.
• Bied op bestaande ontmoetingsplekken 
activiteiten aan of breid het aanbod uit voor 
de jeugd en jongeren.
• Zoek de samenwerking met peuterspeel-
groep Spelenderwijs (gevestigd in de basis-
school) om voor de leeftijd 0 t/m 4 jaar wat 
te organiseren.
• Breng samen met de jongeren van 12 t/m 
18 jaar de behoeften en wensen in kaart om 
voor hen een passend aanbod te realiseren.

Omgeving

• Meer groen in en om beide dorpskernen 
realiseren, vraagt om de inzet van inwoners 
die daar actief aan bij willen dragen.
• Neem als Steunpunt Leefbaar Drempt 
(SLD), dat uit vrijwilligers uit de kernen 

bestaat, het initiatief om in overleg met de 
gemeente Bronckhorst een groenplan op te 
stellen. Dat groenplan omvat de wensen om 
de omgeving van Drempt te verfraaien.
• Het SLD heeft bij het realiseren van het 
groenplan en de aanleg van wandelpaden 
een sleutelrol.

Ondernemen

• Onderzoek welke bestaande en nieuwe 
locaties in aanmerking komen om nieuwe 
bedrijven in Drempt op te starten of uit te 
breiden.
• Overleg met de inwoners die aan de slag 
gaan met het thema Verkeer om samen 
voldoende en veilige ontsluitingswegen te 
realiseren.
• Vraag hulp aan de inwoners die de wensen 
voor de thema’s Wonen en Omgeving op-
pakken, om samen de mogelijkheden voor 
herbestemming te onderzoeken van locaties 
waar ondernemers hun bedrijf beëindigen.
• Zoek afstemming met de aanpakkers 
rondom het thema Energie om de Dremptse 
ondernemingen verder te verduurzamen en 
inwoners die groene energie willen ontvan-
gen daarbij helpen.
• Overweeg om regelmatig met de meeden-
kende/actieve ondernemers van gedachten 
te wisselen over diverse onderwerpen die ons 
dorp aangaan.

Wonen

• Zelf het initiatief nemen is de sleutel tot 
het realiseren van passende woningen.
• Blijf in gesprek met de ambtenaar wonen 
en bekijk met projectontwikkelaars geschikte 
locaties.
• Bekijk de oplossingen in andere dorpen om 
meer woonruimte te creëren.
• Zorg voor een permanente werkgroep die 
continu de woonbehoefte in beide kernen 
volgt, waar nodig actie onderneemt en ver-
binding legt met de gemeente.

Na een jaar werken ligt er een prachtig plan. 
Nu is het zaak de mooie plannen ook werke-
lijkheid te laten worden. De uitwerkgroepen 
gaan hiermee aan de slag, dus doeners zijn 
aan de beurt! Ben jij zo’n doener en ben je 
geïnteresseerd in een of ander thema, dan 
neem contact op met Dorpsbelang Drempt 
of mail aan dorpsraaddrempt@gmail.com. 
Samen werken aan leefbaarheid, voor en 
samen Drempt!

Meer weten over het dorpsplan Drempt? 
Kijk op www.dorpsplandrempt.nl of  volg ons 
Instagram en Facebook op dop.drempt.

Wethouder Blaauw tijdens de feestelijke opening van de website: www.dorpsplandrempt.nl.

HRM + salarisadministratie

Administratieve dienstverlening

Bedrijfsfi nanciering   Belastingaangifte

Belastingadvies   Accountancy

Meander 701, 6825 ME Arnhem
(026) 369 83 00   info@ditismeer.nl

www.ditismeer.nl

‘ wij betalen graag Zo weinig 
mogelijk belasting, u ook?’

Patrick Visser

‘ wij betalen graag Zo weinig 
mogelijk belasting, u ook?’
‘ wij betalen graag Zo weinig 
mogelijk belasting, u ook?’

> AUTOGLAZ. RUITSCHADE DIRECT HERSTELD IN HEEL NL

Ruitschade wordt in heel Nederland snel hersteld door één van de 60 
Autoglaz vestigingen. Er is altijd wel een vestiging bij u in de buurt. En 
anders komen wij naar u toe. De ruitschade specialisten van Autoglaz 
regelen alles voor: expertise, reparatie, kalibratie en afhandeling met 
uw verzekeraar.

STERREN IN GLAS

Reparatie en Vervanging
Levenslange garantie
24/7 bereikbaar
Korte wachttijd

Hoge Wesselink 2

7221 CJ Steenderen

Tel. (0575) 451974

WASSTRAAT - ELKE WERKDAG OPENwww.rometron.nl

   

         
 








 



  

   
    




   








 



De Hessencombinatie juni 2024   67

Ontmoeten

• Drempt en ook de omliggende dorpen 
bieden al veel mogelijkheden om elkaar te 
ontmoeten.
• Zorg dat de communicatie over activiteiten 
en verenigingen goed en actueel is, zodat 
informatie over de mogelijkheden om elkaar 
te ontmoeten eenvoudig te vinden is.
• Stem activiteiten met elkaar af en werk 
waar mogelijk samen, ook met aangren-
zende dorpen en organisaties.

Jeugd

• Zorg dat inwoners uit Drempt zich bij de 
sport- en leefbaarheidsvisie van de gem. 
Bronckhorst aansluiten en de wens voor 
nieuwe speelvormen voor de jeugd kenbaar 
maken.
• Spreek als inwoner zelf bij de gemeente 
Bronckhorst de wens uit om de speelmoge-
lijkheden in beide speeltuinen aan te passen 

of uit te breiden.
• Roep een jeugdafdeling van Dorpsbelang 
Drempt in het leven om de jeugd en jonge-
ren actief mee te laten denken over het dorp.
• Bied op bestaande ontmoetingsplekken 
activiteiten aan of breid het aanbod uit voor 
de jeugd en jongeren.
• Zoek de samenwerking met peuterspeel-
groep Spelenderwijs (gevestigd in de basis-
school) om voor de leeftijd 0 t/m 4 jaar wat 
te organiseren.
• Breng samen met de jongeren van 12 t/m 
18 jaar de behoeften en wensen in kaart om 
voor hen een passend aanbod te realiseren.

Omgeving

• Meer groen in en om beide dorpskernen 
realiseren, vraagt om de inzet van inwoners 
die daar actief aan bij willen dragen.
• Neem als Steunpunt Leefbaar Drempt 
(SLD), dat uit vrijwilligers uit de kernen 

bestaat, het initiatief om in overleg met de 
gemeente Bronckhorst een groenplan op te 
stellen. Dat groenplan omvat de wensen om 
de omgeving van Drempt te verfraaien.
• Het SLD heeft bij het realiseren van het 
groenplan en de aanleg van wandelpaden 
een sleutelrol.

Ondernemen

• Onderzoek welke bestaande en nieuwe 
locaties in aanmerking komen om nieuwe 
bedrijven in Drempt op te starten of uit te 
breiden.
• Overleg met de inwoners die aan de slag 
gaan met het thema Verkeer om samen 
voldoende en veilige ontsluitingswegen te 
realiseren.
• Vraag hulp aan de inwoners die de wensen 
voor de thema’s Wonen en Omgeving op-
pakken, om samen de mogelijkheden voor 
herbestemming te onderzoeken van locaties 
waar ondernemers hun bedrijf beëindigen.
• Zoek afstemming met de aanpakkers 
rondom het thema Energie om de Dremptse 
ondernemingen verder te verduurzamen en 
inwoners die groene energie willen ontvan-
gen daarbij helpen.
• Overweeg om regelmatig met de meeden-
kende/actieve ondernemers van gedachten 
te wisselen over diverse onderwerpen die ons 
dorp aangaan.

Wonen

• Zelf het initiatief nemen is de sleutel tot 
het realiseren van passende woningen.
• Blijf in gesprek met de ambtenaar wonen 
en bekijk met projectontwikkelaars geschikte 
locaties.
• Bekijk de oplossingen in andere dorpen om 
meer woonruimte te creëren.
• Zorg voor een permanente werkgroep die 
continu de woonbehoefte in beide kernen 
volgt, waar nodig actie onderneemt en ver-
binding legt met de gemeente.

Na een jaar werken ligt er een prachtig plan. 
Nu is het zaak de mooie plannen ook werke-
lijkheid te laten worden. De uitwerkgroepen 
gaan hiermee aan de slag, dus doeners zijn 
aan de beurt! Ben jij zo’n doener en ben je 
geïnteresseerd in een of ander thema, dan 
neem contact op met Dorpsbelang Drempt 
of mail aan dorpsraaddrempt@gmail.com. 
Samen werken aan leefbaarheid, voor en 
samen Drempt!

Meer weten over het dorpsplan Drempt? 
Kijk op www.dorpsplandrempt.nl of  volg ons 
Instagram en Facebook op dop.drempt.

Wethouder Blaauw tijdens de feestelijke opening van de website: www.dorpsplandrempt.nl.
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Tekst: Ine Snelder
Foto’s: Wim van Hof, familie Wolters

Wim en Doortje Wolters: 
Huis op een kruispunt van wegen

Krasse knarren

Bij binnenkomst in de huiskamer van Wim Wolters (92) en Doortje Steijntjes ( 88), valt ons oog direct op de smyrna 
kleden. Een ligt er op de tafel, aan de ander werkt Doortje nog. Doortje: ‘Ik vind het leuk om met mijn handen bezig te 
zijn. Nu met dit kleed, op andere momenten in huis of in de moestuin. Ik ben altijd bezig.’
Doortje en Wim wonen aan de Kerkstraat in Voor-Drempt sinds hun trouwen in 1959. Doortje is hier geboren, Wim in 
Loil bij Didam. Ze leerden elkaar kennen in 1954 bij Winterink in Achter-Drempt op de dansavond ter gelegenheid van 
Koninginnedag. 

Wim vertelt dat hij, de derde van zes kinderen uit een boerengezin, al 
jong ging werken. Eerst als boerenknecht bij de familie Schlebusch in 
Vethuizen (bij Zeddam), later bij Schieven (van de Meerbrink) in Tol-
dijk. En van daaruit ging hij op de bewuste 30e  april naar Winterink. 
Zijn vriend, Johan Snelder uit de Lamstraat, stelde hem voor aan zijn 
nichtje Doortje. Het was liefde op het eerste gezicht. Wim was in die 
tijd van plan om naar Canada te emigreren. Dat vond Doortje geen 
goed idee. Maar gelukkig was de liefde zo sterk dat hij besloot om in 

Nederland te blijven. Ze trouwden en trokken in bij de ouders van 
Doortje. Maar niet voordat er verbouwd was zodat ze ook hun eigen 
plek hadden. Doortje: ‘Mijn moeder en Wim, dat was vier handen op 
één buik. Zij konden het heel goed met elkaar vinden. Mede daarom 
was het ook ontspannen en plezierig om zo samen te wonen onder 
één dak.’ Wim: ‘Ik was niet zo heel veel thuis omdat ik bij de ABTB 
(Handelsraad in Wijnbergen) werkte in de ploegendienst. Ik heb er de 
veertig jaar volgemaakt en ben met m’n 62e met de VUT gegaan. Dat 
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en verhuisde het naar Achter-Drempt. Het is 
altijd erg gezellig met een prachtige optocht 
met versierde wagens en grappige en mooie 
loopgroepen. Ik hoef er niet het huis voor 
uit. Ze komen, op weg naar Achter-Drempt, 
voor ons huis langs’, zegt ze lachend.

Oorlog

Doortje weet niet heel veel van de oorlog. Ze 
is immers nog maar vier als deze uitbreekt. 
Toch zijn er enkele gebeurtenissen die ze 
zich maar al te goed herinnert. Zoals die 
keer dat een broer van haar vader vanuit zijn 
woonplaats ‘opoe’ komt bezoeken en tot de 
verbijsterende ontdekking kwam dat Drempt 
nog niet bevrijd was. Dat had hij niet ver-
wacht omdat hij zonder noemenswaardige 
problemen naar Drempt reisde. Vervolgens 
‘maakte ie dat ie wegkwam.’ 
En dat ze bij het dorsen van de rogge en de 
haver, mensen uit de stad kunnen helpen 
met zaad. Dat werd met veel zorg en dank-
baarheid aangenomen. 
Wim vertelt hoe het in Loil was tijdens de 
oorlog. Hij ziet ze nog zo, de Duitse wagens 
over de Wehlseweg rijden, dieper de Ach-
terhoek in. ‘Ik herinner me nog een angstig 
moment toen vliegtuigen tijdens het dorsen, 
vlak over de dorsmachine vlogen… Vervol-
gens ‘vloog’ ik samen met mijn vader en 
een van mijn broers ook naar huis. Gelukkig 
ongedeerd. Mijn ouderlijk huis staat er nog. 
Of het kogelgat nog in het kozijn zit, weet ik 

niet’, zegt hij lachend. ‘Op school ben ik niet 
veel geweest. Die was geconfisqueerd door 
de Duitsers.’ 

Nu

Corona is niet ongemerkt aan Doortje en 
Wim voorbij gegaan helaas. Wim heeft enige 
tijd in het ziekenhuis gelegen, maar is geluk-
kig weer redelijk goed hersteld. Het lopen is 
sindsdien echter wel wat lastiger geworden. 

Wim: ‘Ik vond het heerlijk om in de (moes)
tuin te werken. Dat lukt niet meer. Doortje 
heeft het gelukkig van me over kunnen ne-
men. Zo blijft het een trots van ons beiden. 
Doortje zegt daarop: ‘Ik vind het, zoals Wim 
zegt, heel fijn om in de tuin te werken. Ik 
experimenteer ook graag met het verbou-
wen van voor mij onbekende groenten. En 
dat lukt goed. We worden iedere keer weer 
verrast.’

‘Vroeger waren we veel op pad,’ vertelt Wim. 
‘Met de bus en samen met Johan en Christien 
Snelder. We bezochten veel landen in Europa 
zoals Oostenrijk, Frankrijk en Noorwegen. 
Dat vonden we heel interessant en we vinden 
het dan ook jammer dat dat voorbij is. Maar 
gelukkig hebben we nog veel herinnerin-
gen aan deze reizen.’ Doortje vult aan: ‘We 
fietsten ook veel. We hadden al vroeg een 
elektrische fiets en draaiden onze hand niet 
om voor 80 kilometer op een dag. Vaak wa-
ren we in gezelschap van Johan en Christien. 
We hebben heel veel plezier gehad en zo 
veel gezien. Je kunt ons gerust ondernemend 
noemen’, zegt Wim met een glimlach.
‘Gelukkig kunnen we er nog met de auto 
op uit.’ Glunderend vertelt Wim dat zijn 
rijbewijs net weer voor vijf jaar is verlengd. 
‘Zo zijn we niet afhankelijk van de hulp van 
anderen en kunnen we ons eigen plan nog 
trekken. Maandelijks genieten we van de 
60+ middagen en de gezellige avonden in 
het Dorpshuis. Daar bowlen we al bijna 25 
jaar met een aantal mensen. Het is echt een 
avondje uit voor ons.’

kon toen nog. Ik realiseer me dat dat alweer 
dertig jaar geleden is. Wat een tijd.’

Doortje, enig kind van Jan Steijntjes en Aaltje 
Heurnink, groeide op in Voor-Drempt. Maar 
ging als katholiek kind naar school in Achter-
Drempt. Daar was toen nog een openbare 
lagere school. Later werd dit een katholieke 
school. ‘Ik vond het niet altijd leuk om daar 
naar school te gaan. Mijn vriendinnetjes 
gingen immers naar de christelijke school in 
Hoog-Keppel. Ik zag ze dan alleen ’s middags 
en op zaterdag. Na de lagere school ging ik 
naar de huishoudschool in Doesburg. Dat 
was gezellig en leuk met al die meisjes. Ik 
vond het huishoudelijk werk fijn om te doen. 
Ik ben dit daarna dan ook gaan doen totdat 
ik trouwde met Wim. Dat betekende, zeker 
na de komst van de kinderen, een eigen 
huishouding en het was druk genoeg.’

‘Melkvaarder’ Jan Steijntjes in 1955

Doortje: ‘In mijn jeugd hadden we een kleine 
boerderij met koeien, varkens en kippen. 
Natuurlijk liepen er ook katten rond en was 
er een hond. Mijn vader was ‘melkvaarder’ 
zoals dat toen genoemd werd. Hij haalde de 
melkbussen op bij de boeren in de omgeving 
en bracht deze naar de Coöperatie in Hoog-
Keppel (na opheffing van de Coöperatie werd 
dit het eerste Aviko gebouw). Iedereen kende 
mijn vader ook. Ik wilde altijd graag mee, 
want dat betekende vertier en gezelligheid. 
Ik ben dan als kind ook vaak in de ‘boterfa-
briek’ geweest. Soms mochten er ook andere 
kinderen mee. Dan was het nog leuker.’

Gezin

Doortje en Wim krijgen vier kinderen, twee 
dochters en twee zonen. De oudste zoon 
overlijdt tot hun grote verdriet direct bij de 
geboorte. De twee dochters, Lia en Anja, wo-

nen met hun echtgenoten en kinderen dicht-
bij. Hun zoon Willy woont in Doetinchem 
met zijn partner en kinderen. Doortje heeft 
met heel veel plezier en liefde vele jaren op 
de zes kleinkinderen gepast. Ze hebben een 
heel goed contact met ze. De deur staat altijd 
open voor iedereen; iedereen is welkom bij 
Doortje en Wim.

Huis

Voordat het op 1 januari 1961 in Kerkstraat 
werd gewijzigd, heette de straat die Voor- en 
Achter-Drempt verbindt, de Kletterstraat. 
Doortje weet het nog. Hun huis is al vele 
generaties in het bezit van de familie 
Steijntjes. De overgrootvader van Doortje, 
geboren in 1869 in Spankeren, heeft het 
waarschijnlijk gebouwd. Doortje vertelt dat 
Garrit Berend Kormelink, kunstschilder uit 
Drempt (1892-1955) lang geleden hun huis 
heeft geschilderd. Helaas is dit schilderij niet 
in hun bezit. De boerderij is, nadat Wim en 
Doortje er zijn gaan wonen, een aantal keren 
verbouwd en gemoderniseerd. Het had in 
1959 bijvoorbeeld nog een (niet in gebruik 
zijnde) bedstee. Alleen de achterzijde is nog 
in originele staat met een deel, stalramen en 
de overbekende groene deeldeuren. Ideaal 
die deel, om bijvoorbeeld aardappelen op te 
slaan, vertellen Doortje en Wim. 

Drempt

Voor-Drempt, het oudste deel van Drempt, is 
in de vorige eeuw belangrijk groter geworden 
en daarmee ongeveer drie keer zo groot als 
Achter-Drempt. Het kent een lange geschie-
denis. De plaats is vermoedelijk gesticht in 
731, in het jaar dat de eerste kapel is ge-
bouwd (daar waar nu de Sint Joriskerk staat). 
Het was eenvoudig en vaak ook armoedig 
leven in Voor-Drempt. Een groot deel van de 
inwoners werkte als boerenknecht of bij de 
ijzergieterijen in de buurt. Een enkeling had 
nog een klein boerderijtje. Mede daardoor 
was er ook veel sociale cohesie, men hielp 
elkaar, zorgde voor elkaar. Achter-Drempt is 
veel later ontstaan. Er waren verschillende 
boerderijen (vaak op een verhoging vanwege 
het hoge IJsselwater) en  langs de Zomerweg 
(de vroegere zomerdijk) ontstonden naast 
een enkele boerderij ook andere woningen, 
een paar winkels en twee cafés.
Doortje: ‘Het jaarlijks hoogtepunt is de ker-
mis. Vroeger werd deze gehouden in Voor-
Drempt maar later ook in Achter- Drempt. 
In Voor-Drempt was er de kermis van 
Schutterij E.M.M. (Eendracht Maakt Macht) 
en in Achter-Drempt de kermis van Schut-
terij Willibrordus. Later werd het één feest 
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heel goed contact met ze. De deur staat altijd 
open voor iedereen; iedereen is welkom bij 
Doortje en Wim.

Huis

Voordat het op 1 januari 1961 in Kerkstraat 
werd gewijzigd, heette de straat die Voor- en 
Achter-Drempt verbindt, de Kletterstraat. 
Doortje weet het nog. Hun huis is al vele 
generaties in het bezit van de familie 
Steijntjes. De overgrootvader van Doortje, 
geboren in 1869 in Spankeren, heeft het 
waarschijnlijk gebouwd. Doortje vertelt dat 
Garrit Berend Kormelink, kunstschilder uit 
Drempt (1892-1955) lang geleden hun huis 
heeft geschilderd. Helaas is dit schilderij niet 
in hun bezit. De boerderij is, nadat Wim en 
Doortje er zijn gaan wonen, een aantal keren 
verbouwd en gemoderniseerd. Het had in 
1959 bijvoorbeeld nog een (niet in gebruik 
zijnde) bedstee. Alleen de achterzijde is nog 
in originele staat met een deel, stalramen en 
de overbekende groene deeldeuren. Ideaal 
die deel, om bijvoorbeeld aardappelen op te 
slaan, vertellen Doortje en Wim. 

Drempt

Voor-Drempt, het oudste deel van Drempt, is 
in de vorige eeuw belangrijk groter geworden 
en daarmee ongeveer drie keer zo groot als 
Achter-Drempt. Het kent een lange geschie-
denis. De plaats is vermoedelijk gesticht in 
731, in het jaar dat de eerste kapel is ge-
bouwd (daar waar nu de Sint Joriskerk staat). 
Het was eenvoudig en vaak ook armoedig 
leven in Voor-Drempt. Een groot deel van de 
inwoners werkte als boerenknecht of bij de 
ijzergieterijen in de buurt. Een enkeling had 
nog een klein boerderijtje. Mede daardoor 
was er ook veel sociale cohesie, men hielp 
elkaar, zorgde voor elkaar. Achter-Drempt is 
veel later ontstaan. Er waren verschillende 
boerderijen (vaak op een verhoging vanwege 
het hoge IJsselwater) en  langs de Zomerweg 
(de vroegere zomerdijk) ontstonden naast 
een enkele boerderij ook andere woningen, 
een paar winkels en twee cafés.
Doortje: ‘Het jaarlijks hoogtepunt is de ker-
mis. Vroeger werd deze gehouden in Voor-
Drempt maar later ook in Achter- Drempt. 
In Voor-Drempt was er de kermis van 
Schutterij E.M.M. (Eendracht Maakt Macht) 
en in Achter-Drempt de kermis van Schut-
terij Willibrordus. Later werd het één feest 
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Het gebeurde elke zaterdagochtend. In de winter. In weer en wind, in de bossen tussen Hoog- en Laag-Keppel. Toen je er 
nog ongestoord kon genieten, zonder van je fiets getrokken te worden. Oh nee…, dat laatste klopt niet, dat is alleen in de 
Randstad, gelukkig valt dat in de Achterhoek nog wel mee. Al fietsten we niet op die zaterdagochtenden, maar renden we 
ons rot onder de luide en enthousiaste aansporingen van Mien Boumeester.

Vanaf de oprichting was ik lid van de onvolprezen zwemclub De Waterlanders. Briljante naam overigens, passend bij het 
aantal wedstrijden dat wij als vrienden-waterpoloteam verloren, zowel in competitieverband als op de verschillende week-
endtoernooien in de Achterhoek en Twente. Maar wat een feest. Wat hadden we een lol en wat voelden we ons gezond en 

sterk, dankzij deze mooie sport en de motiverende leiding van onze trainster Mien.
In de winter gingen we onder haar leiding trimmen (nieuw woord in die jaren 70), want het Hessenbad was 

dicht. Na afloop werd er steevast koffie gedronken bij Henk en Annie Veldhorst aan de Burg. Vrijland-
weg, ouders van vriendje en teamgenoot Jan. Kijkend naar de koeien aan de overzijde, daar waar 

nu de golfballen het beeld bepalen. Koffie verkeerd. Omdat de melk nog vol en romig was en 
in een pannetje door Annie met passie werd bereid, zat er altijd een vel op, dat ik zorgvuldig 

probeerde te ontwijken. 
Hier in de Randstad is dit nostalgische tafereel verworden tot een latte macchiato, die met 
één druk op de knop uit een machine komt. Zonder vel.

Ik moest aan dat wekelijkse afzien in de Keppelse bossen denken toen ik onlangs in een 
grote krant een artikel las met de kop Nietsdoen is gezond. Wij Nederlanders zijn goed in 
niksen. Zo goed zelfs dat de Engelsen, die ons via de Brexit zo graag kwijt wilden, daar een 

voorbeeld aan nemen. Daar zijn er nu speciale lessen naar Nederlands voorbeeld om zonder 
doel ergens mee bezig te zijn. U leest het goed: zonder doel ergens mee bezig zijn…

Ze noemen het een ‘workshop’, what’s in a name. Psycholoog Thijs Launspach, auteur van het 
boek Fokking druk, raadt helemaal niets doen overigens niet aan als middel tegen stress. Het is 

dan beter om een wandelingetje te maken of om het huis op te ruimen. Om af en toe uit de ‘moeten-
modus’ te komen.

Hier in de Randstad probeer ik dat in te vullen met wekelijks twee bezoeken aan een sportschool. Die waren er, 
bij mijn weten, nog niet in de Achterhoek in de tijd van Mien. Maar geheel naar haar voorbeeld wilde ik dat dan wel onder 
begeleiding in een klasje doen. En zeker niet, gezien mijn leeftijd, zomaar aan wat toestellen en gewichten trekken en 
duwen. Ik koos op hun website voor het BBB-klasje, dat leek me wel wat. In dit geval staat dat niet voor het gedachtengoed 
van Caroline, maar voor Benen-Billen-Buik (volgorde naar believen te kiezen), wat zorgt dat je totale gestel op orde blijft. Ik 
meldde mij op de afgesproken tijd bij het zaaltje waar op dat moment nog een les bezig was. Rond mij heen verzamelden 
zich uitsluitend dames van de leeftijd van mijn oudste dochter, 34, allemaal met dezelfde blonde staart, opgerold hand-
doekje onder de arm en veel fitter dan ik. Op het moment dat de deur openging en de gespierde fitness-lerares op mij 
afkwam, renden zo’n 30 van deze jongedames naar binnen en was ik de enige man, ook nog eens van een generatie ouder. 
‘Oh, maar dat maakt niet uit hoor meneer, gaat u er maar gewoon tussen liggen…’

Ik heb voor de eer bedankt. Tijdens het fietsen naar huis door weer en wind dacht ik met weemoed terug aan de trimklas 
van Mien in de Keppelse bossen, ook door weer en wind en soms in bittere kou, maar wel een stuk fitter en met leeftijds-
genoten. Inmiddels heb ik me aangesloten bij de klas 50+Fit. Niks doen is niks voor mij.

BBB

Column

Geboren en getogen in Laag-Keppel vertrok Jur Raatjes (69) na zijn militaire dienstplicht naar Amsterdam voor een 
studie wiskunde. Na een werkzaam leven bij onder andere NOS, RTL 4, Heineken, Renault en Mazda heeft hij nu 
als gepensioneerde de tijd om vanuit zijn woonplaats Amstelveen zijn overpeinzingen te delen over het leven van 
een Achterhoeker in de Randstad.

Jur Raatjes
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DE MOGELIJKHEDEN ZIJN BIJNA EINDELOOS 
MET DEZE VEELZIJDIGE E-BIKE

Het adres
voor tuin
& dier.
We zijn er voor alle doeners. Voor iedereen 
die er blij van wordt om lekker buiten bezig 
te zijn. En te zorgen voor alles wat groeit en 
bloeit, het hele jaar door. Als doener vind je 
bij ons precies wat je zoekt: een praktisch 
aanbod en gedegen advies. Van iemand die 
er echt verstand van heeft. Het hele jaar 
door en bij elk weertype weet Welkoop wat 
er nú te doen is in de tuin. We weten hoe je 
goed voor dieren zorgt. En wat je daarvoor 
nodig hebt en hoe je dat aanpakt. 

Tot snel in de winkel! 

Welkoop Toldijk  
Zutphen-Emmerikseweg 35 

Nank van der Boon
   Hummelo

Komt ook bij u aan huis!
Vooral voor mensen met DM,
Reuma en COPD

Bel: 06 - 44 50 07 99

Pedicurepraktijk Pied-à-Terre
PEDICURE EN MEDISCH PEDICURE
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Het gebeurde elke zaterdagochtend. In de winter. In weer en wind, in de bossen tussen Hoog- en Laag-Keppel. Toen je er 
nog ongestoord kon genieten, zonder van je fiets getrokken te worden. Oh nee…, dat laatste klopt niet, dat is alleen in de 
Randstad, gelukkig valt dat in de Achterhoek nog wel mee. Al fietsten we niet op die zaterdagochtenden, maar renden we 
ons rot onder de luide en enthousiaste aansporingen van Mien Boumeester.

Vanaf de oprichting was ik lid van de onvolprezen zwemclub De Waterlanders. Briljante naam overigens, passend bij het 
aantal wedstrijden dat wij als vrienden-waterpoloteam verloren, zowel in competitieverband als op de verschillende week-
endtoernooien in de Achterhoek en Twente. Maar wat een feest. Wat hadden we een lol en wat voelden we ons gezond en 

sterk, dankzij deze mooie sport en de motiverende leiding van onze trainster Mien.
In de winter gingen we onder haar leiding trimmen (nieuw woord in die jaren 70), want het Hessenbad was 

dicht. Na afloop werd er steevast koffie gedronken bij Henk en Annie Veldhorst aan de Burg. Vrijland-
weg, ouders van vriendje en teamgenoot Jan. Kijkend naar de koeien aan de overzijde, daar waar 

nu de golfballen het beeld bepalen. Koffie verkeerd. Omdat de melk nog vol en romig was en 
in een pannetje door Annie met passie werd bereid, zat er altijd een vel op, dat ik zorgvuldig 

probeerde te ontwijken. 
Hier in de Randstad is dit nostalgische tafereel verworden tot een latte macchiato, die met 
één druk op de knop uit een machine komt. Zonder vel.

Ik moest aan dat wekelijkse afzien in de Keppelse bossen denken toen ik onlangs in een 
grote krant een artikel las met de kop Nietsdoen is gezond. Wij Nederlanders zijn goed in 
niksen. Zo goed zelfs dat de Engelsen, die ons via de Brexit zo graag kwijt wilden, daar een 

voorbeeld aan nemen. Daar zijn er nu speciale lessen naar Nederlands voorbeeld om zonder 
doel ergens mee bezig te zijn. U leest het goed: zonder doel ergens mee bezig zijn…

Ze noemen het een ‘workshop’, what’s in a name. Psycholoog Thijs Launspach, auteur van het 
boek Fokking druk, raadt helemaal niets doen overigens niet aan als middel tegen stress. Het is 

dan beter om een wandelingetje te maken of om het huis op te ruimen. Om af en toe uit de ‘moeten-
modus’ te komen.

Hier in de Randstad probeer ik dat in te vullen met wekelijks twee bezoeken aan een sportschool. Die waren er, 
bij mijn weten, nog niet in de Achterhoek in de tijd van Mien. Maar geheel naar haar voorbeeld wilde ik dat dan wel onder 
begeleiding in een klasje doen. En zeker niet, gezien mijn leeftijd, zomaar aan wat toestellen en gewichten trekken en 
duwen. Ik koos op hun website voor het BBB-klasje, dat leek me wel wat. In dit geval staat dat niet voor het gedachtengoed 
van Caroline, maar voor Benen-Billen-Buik (volgorde naar believen te kiezen), wat zorgt dat je totale gestel op orde blijft. Ik 
meldde mij op de afgesproken tijd bij het zaaltje waar op dat moment nog een les bezig was. Rond mij heen verzamelden 
zich uitsluitend dames van de leeftijd van mijn oudste dochter, 34, allemaal met dezelfde blonde staart, opgerold hand-
doekje onder de arm en veel fitter dan ik. Op het moment dat de deur openging en de gespierde fitness-lerares op mij 
afkwam, renden zo’n 30 van deze jongedames naar binnen en was ik de enige man, ook nog eens van een generatie ouder. 
‘Oh, maar dat maakt niet uit hoor meneer, gaat u er maar gewoon tussen liggen…’

Ik heb voor de eer bedankt. Tijdens het fietsen naar huis door weer en wind dacht ik met weemoed terug aan de trimklas 
van Mien in de Keppelse bossen, ook door weer en wind en soms in bittere kou, maar wel een stuk fitter en met leeftijds-
genoten. Inmiddels heb ik me aangesloten bij de klas 50+Fit. Niks doen is niks voor mij.

BBB

Column

Geboren en getogen in Laag-Keppel vertrok Jur Raatjes (69) na zijn militaire dienstplicht naar Amsterdam voor een 
studie wiskunde. Na een werkzaam leven bij onder andere NOS, RTL 4, Heineken, Renault en Mazda heeft hij nu 
als gepensioneerde de tijd om vanuit zijn woonplaats Amstelveen zijn overpeinzingen te delen over het leven van 
een Achterhoeker in de Randstad.

Jur Raatjes
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Samenstelling: Pierre Seegers

ZomerpuzzelZomerpuzzel
We hebben weer een puzzel voor je samengesteld om je een paar uurtjes te vermaken. De juiste oplossing van deze 
puzzel kan je bovendien leuke prijzen opleveren. Wat moet je doen? In de woordzoeker zijn 46 woorden verstopt. 
Die woorden staan omschreven in de tekst hieronder met achter iedere omschrijving het aantal letters waaruit het 
woord bestaat. Ontdek welk woord we bedoelen, zoek het woord op in de woordzoeker en streep hem door. De 
woorden staan van links naar rechts, van rechts naar links, van boven naar beneden en van beneden naar boven. 
Sommige letters worden dubbel gebruikt. Alle overgebleven letters in de woordzoeker vormen een woord. Welk 
woord zoeken we? 

Stuur je oplossing voor 31 juli 2024 naar dehessencombinatie@hc-03.nl of naar Redactie De Hessencombinatie, p/a 
Kruijsakker 12, 6996 DL Drempt. Onder de goede inzendingen verloten we drie prijzen. Prijswinnaars ontvangen 
automatisch bericht.

 
 

S P R O N G S E R V I C E S T O 
I V O O R K U S T R A T S L E T 

E L O R F R I E S L A N D A R W 

R A M L O O K N E R E O B V A I 

D A S O O E E E R E M O Z E P N 

D I E G N P R T N E B B I R E V 

E P R E I O P S A L M E N N L A 

V N V N U E G E L L E S S IJ I N 

O E I U D K N P E P A T T C U D 

S E C O N D I T C H N A V E R IJ 

D V E N A T M E S P E L E N T K 
A N S E V P R M E L K I R D L E 
L A H R E U A B N E K C E B O H 

B V E O R T W E I S U C R I C A 
K N N T D R E R M A R R E T A K 
E A G S N E S M A R K E N U M I 
E J E R A C U S I R A T O N M R 

W E L E L H O O M E S E T R O F 

F L O G I T H C A T N E T H C A 
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1. Deze atletische opslag met volleybal deed in de jaren 80 zijn intrede (13).   
2. Deze voetbalcommentator vertelt ook graag over de lokale menukaart (5,2,3). 
3. Deze ex-burgmeester is nu bestuursvoorzitter van het Slingeland Ziekenhuis (5,3,3). 
4. Op het Java-eiland in Amsterdam komt in 2030 een museum met dit thema (8).  
5. Buiten, binnen op de computer, maar ook de Olympische (6).  
6. Deze KKD-voetbal club heeft een nostalgisch scorebord met vismandjes (7). 
7. Een feest dat wordt gehouden om gasten de nieuwe woning te laten zien (12). 
8. Is het warm op deze berg met dit kledingstuk? (7). 
9. De Nederlandse provincie met de meeste kerken (9).  
10. We kennen dit grijze plakband allemaal, maar hoe schrijf je het precies (8)? 
11. Deze Groningse plaats is bekend van het asielzoekerscentrum (3,4).  
12. De officiële naam van deze bekende Nederlander is Adrianus Marinus Kyvon (5,3,4). 
13. Deze Graafschap speler (achternaam) debuteerde in 2014 in het Kaapverdische elftal (6).  
14. Hiervan zitten er 24 in jouw borstkas (6).  
15. Deze presentator van Candlelight overleed in februari 2024 (3,3,4).  
16. In Italië mogen voetballers niet meer met dit rugnummer spelen (13).  
17. Deze Limburgse lekkernij is nu een Europees erkend streekproduct (5).  
18. Deze mannetjespoes kom je tegen na een avond flink drinken (5).  
19. Een slap tijdschrift (8).  
20. In dit land werden de voetbalwedstrijden om de Afrika-cup gespeeld (9).  
21. Dit continent wordt door popgroep Toto bezongen (6).  
22. Deze Kaiser Franz was volgens velen de beste voetballer ooit van Duitsland (11).  
23. Als je goed in de maling wordt genomen, ga je er in met boter en …… (6). 
24. Dit bouwwerk staat op elke hoek van een schaakopstelling (5).  
25. Dit is het derde jaargetijde van het jaar (5).  

 29.  In deze maand worden de meeste baby’s geboren (9).
 30.  Een gewapende strijd tussen twee of meer partijen (6). 
 31.  Als het bedienend personeel in een hotel het eten 

op je kamer komt brengen (11).
 32.  Een medisch advies van een andere zorgverlener, 

een …… opinion (6). 
 33.  Dit wintergerecht wordt vaak gegeten met spekjes 

en rookworst (10).
 34.  Deze rivier loopt langs Doesburg, Zutphen, Deventer 

en Zwolle (5).
 35.  In deze stad staat de hoogste kerktoren van Neder-

land (7). 
 36.  Dit is een bijgerecht van vis uit de Indonesische 

keuken (8). 
 37.  Een reizend gezelschap in een tent met acrobaten, 

jongleurs en clowns (6). 

 38.  Hulpmiddel bij blessure aan been of benen (7). 
 39.  Zo heet schade bij een boot of schip (5). 
 40.  Tot 2002 kon je met deze Noord-Hollandse plaats in 

Duitsland betalen (6). 
 41.  Een tv-serie uit de jaren 80 met snelle auto’s: ….. 

Vice (5).
 42.  Ik zie dit type Volkswagen vaak in de zee (4).
 43.  In deze plaats staat het gemeentehuis van de ge-

meente Bronckhorst (7). 
 44.  Deze graansoort vormt het hoofdbestanddeel van 

bier (5). 
 45.  Om als kaartspel te spelen oké, maar in het echt 

heb ik er moeite mee (6). 
 46.  Religieuze liederen, afkomstig uit de Joodse traditie (7).

 1.   Deze atletische opslag met volleybal deed in de 
jaren 80 zijn intrede (13).

 2.   Deze voetbalcommentator vertelt ook graag over de 
lokale menukaart (5,2,3).

 3.   Deze ex-burgmeester is nu bestuursvoorzitter van 
het Slingeland Ziekenhuis (5,3,3).

 4.   Op het Java-eiland in Amsterdam komt in 2030 een 
museum met dit thema (8). 

 5.   Buiten, binnen op de computer, maar ook de Olym-
pische (6).

 6.  Deze KKD-voetbal club heeft een nostalgisch score-
bord met vismandjes (7).

 7.  Een feest dat wordt gehouden om gasten de nieuwe 
woning te laten zien (12).

 8.  Is het warm op deze berg met dit kledingstuk? (7).
 9.  De Nederlandse provincie met de meeste kerken (9). 
 10.  We kennen dit grijze plakband allemaal, maar hoe 

schrijf je het precies (8)?
 11.  Deze Groningse plaats is bekend van het asielzoe-

kerscentrum (3,4). 
 12.  De officiële naam van deze bekende Nederlander is 

Adrianus Marinus Kyvon (5,3,4).
 13.  Deze Graafschap speler (achternaam) debuteerde in 

2014 in het Kaapverdische elftal (6). 

 14.  Hiervan zitten er 24 in jouw borstkas (6). 
 15.  Deze presentator van Candlelight overleed in febru-

ari 2024 (3,3,4). 
 16.  In Italië mogen voetballers niet meer met dit rug-

nummer spelen (13). 
 17.  Deze Limburgse lekkernij is nu een Europees erkend 

streekproduct (5). 
 18.  Deze mannetjespoes kom je tegen na een avond 

flink drinken (5). 
 19.  Een slap tijdschrift (8). 
 20.  In dit land werden de voetbalwedstrijden om de 

Afrika-cup gespeeld (9). 
 21.  Dit continent wordt door popgroep Toto bezongen (6). 
 22.  Deze Kaiser Franz was volgens velen de beste voet-

baller ooit van Duitsland (11). 
 23.  Als je goed in de maling wordt genomen, ga je er in 

met boter en …… (6).
 24.  Dit bouwwerk staat op elke hoek van een schaakop-

stelling (5). 
 25.  Dit is het derde jaargetijde van het jaar (5). 
 26.  Een plek bij een horecagelegenheid waar je buiten 

kunt zitten (6).
 27.  Zo heet het buurtschap tussen Laag-Keppel en Wehl (6).
 28.  Het ambt van Jeroen te Lindert (7). 
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Samenstelling: Pierre Seegers

ZomerpuzzelZomerpuzzel
We hebben weer een puzzel voor je samengesteld om je een paar uurtjes te vermaken. De juiste oplossing van deze 
puzzel kan je bovendien leuke prijzen opleveren. Wat moet je doen? In de woordzoeker zijn 46 woorden verstopt. 
Die woorden staan omschreven in de tekst hieronder met achter iedere omschrijving het aantal letters waaruit het 
woord bestaat. Ontdek welk woord we bedoelen, zoek het woord op in de woordzoeker en streep hem door. De 
woorden staan van links naar rechts, van rechts naar links, van boven naar beneden en van beneden naar boven. 
Sommige letters worden dubbel gebruikt. Alle overgebleven letters in de woordzoeker vormen een woord. Welk 
woord zoeken we? 

Stuur je oplossing voor 31 juli 2024 naar dehessencombinatie@hc-03.nl of naar Redactie De Hessencombinatie, p/a 
Kruijsakker 12, 6996 DL Drempt. Onder de goede inzendingen verloten we drie prijzen. Prijswinnaars ontvangen 
automatisch bericht.
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1. Deze atletische opslag met volleybal deed in de jaren 80 zijn intrede (13).   
2. Deze voetbalcommentator vertelt ook graag over de lokale menukaart (5,2,3). 
3. Deze ex-burgmeester is nu bestuursvoorzitter van het Slingeland Ziekenhuis (5,3,3). 
4. Op het Java-eiland in Amsterdam komt in 2030 een museum met dit thema (8).  
5. Buiten, binnen op de computer, maar ook de Olympische (6).  
6. Deze KKD-voetbal club heeft een nostalgisch scorebord met vismandjes (7). 
7. Een feest dat wordt gehouden om gasten de nieuwe woning te laten zien (12). 
8. Is het warm op deze berg met dit kledingstuk? (7). 
9. De Nederlandse provincie met de meeste kerken (9).  
10. We kennen dit grijze plakband allemaal, maar hoe schrijf je het precies (8)? 
11. Deze Groningse plaats is bekend van het asielzoekerscentrum (3,4).  
12. De officiële naam van deze bekende Nederlander is Adrianus Marinus Kyvon (5,3,4). 
13. Deze Graafschap speler (achternaam) debuteerde in 2014 in het Kaapverdische elftal (6).  
14. Hiervan zitten er 24 in jouw borstkas (6).  
15. Deze presentator van Candlelight overleed in februari 2024 (3,3,4).  
16. In Italië mogen voetballers niet meer met dit rugnummer spelen (13).  
17. Deze Limburgse lekkernij is nu een Europees erkend streekproduct (5).  
18. Deze mannetjespoes kom je tegen na een avond flink drinken (5).  
19. Een slap tijdschrift (8).  
20. In dit land werden de voetbalwedstrijden om de Afrika-cup gespeeld (9).  
21. Dit continent wordt door popgroep Toto bezongen (6).  
22. Deze Kaiser Franz was volgens velen de beste voetballer ooit van Duitsland (11).  
23. Als je goed in de maling wordt genomen, ga je er in met boter en …… (6). 
24. Dit bouwwerk staat op elke hoek van een schaakopstelling (5).  
25. Dit is het derde jaargetijde van het jaar (5).  

 29.  In deze maand worden de meeste baby’s geboren (9).
 30.  Een gewapende strijd tussen twee of meer partijen (6). 
 31.  Als het bedienend personeel in een hotel het eten 

op je kamer komt brengen (11).
 32.  Een medisch advies van een andere zorgverlener, 

een …… opinion (6). 
 33.  Dit wintergerecht wordt vaak gegeten met spekjes 

en rookworst (10).
 34.  Deze rivier loopt langs Doesburg, Zutphen, Deventer 

en Zwolle (5).
 35.  In deze stad staat de hoogste kerktoren van Neder-

land (7). 
 36.  Dit is een bijgerecht van vis uit de Indonesische 

keuken (8). 
 37.  Een reizend gezelschap in een tent met acrobaten, 

jongleurs en clowns (6). 

 38.  Hulpmiddel bij blessure aan been of benen (7). 
 39.  Zo heet schade bij een boot of schip (5). 
 40.  Tot 2002 kon je met deze Noord-Hollandse plaats in 

Duitsland betalen (6). 
 41.  Een tv-serie uit de jaren 80 met snelle auto’s: ….. 

Vice (5).
 42.  Ik zie dit type Volkswagen vaak in de zee (4).
 43.  In deze plaats staat het gemeentehuis van de ge-

meente Bronckhorst (7). 
 44.  Deze graansoort vormt het hoofdbestanddeel van 

bier (5). 
 45.  Om als kaartspel te spelen oké, maar in het echt 

heb ik er moeite mee (6). 
 46.  Religieuze liederen, afkomstig uit de Joodse traditie (7).
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lokale menukaart (5,2,3).

 3.   Deze ex-burgmeester is nu bestuursvoorzitter van 
het Slingeland Ziekenhuis (5,3,3).

 4.   Op het Java-eiland in Amsterdam komt in 2030 een 
museum met dit thema (8). 

 5.   Buiten, binnen op de computer, maar ook de Olym-
pische (6).

 6.  Deze KKD-voetbal club heeft een nostalgisch score-
bord met vismandjes (7).

 7.  Een feest dat wordt gehouden om gasten de nieuwe 
woning te laten zien (12).

 8.  Is het warm op deze berg met dit kledingstuk? (7).
 9.  De Nederlandse provincie met de meeste kerken (9). 
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streekproduct (5). 
 18.  Deze mannetjespoes kom je tegen na een avond 

flink drinken (5). 
 19.  Een slap tijdschrift (8). 
 20.  In dit land werden de voetbalwedstrijden om de 
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 21.  Dit continent wordt door popgroep Toto bezongen (6). 
 22.  Deze Kaiser Franz was volgens velen de beste voet-
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 23.  Als je goed in de maling wordt genomen, ga je er in 
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kunt zitten (6).
 27.  Zo heet het buurtschap tussen Laag-Keppel en Wehl (6).
 28.  Het ambt van Jeroen te Lindert (7). 
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Samenstelling: redactie
Foto’s:  PR

Huis Enghuizen, linkerzijde van het kasteel (1697-1735).

Henk Maalderink, voorzitter van het 4 mei comité Hummelo, Keppel, Drempt, en Karl 
Lusink, voorzitter van ARGA, onthullen het informatiebord.

Annemarie Jansen Sylke Nusselder Lucie van Hagen

Onlangs is bij het Gelders Archief te Arnhem de inventarisatie van het Archief Enghuizen over 
de periode 1364-1903 afgerond. Het huis Enghuizen, een kasteel en tevens havezate gelegen 
nabij Hummelo. De eerste vermelding dateert uit de 14e eeuw, waarbij Evert van Enghusen 
als eigenaar wordt genoemd. Eind 15e eeuw is het goed in het bezit van het geslacht Van 
Voorst en in 1636 is het goed verworven door Evert van Heeckeren. Het goed is in bezit 
gebleven van de familie Van Heeckeren tot 1923. In dat jaar vererfde het goed op Marguérite 
Christine van Heeckeren, zij was getrouwd met Adolph Zeyger, graaf van Rechteren Limpurg. 
Daarmee kwam landgoed Enghuizen in handen van de familie Van Rechteren Limpurg, die 
het nu ook nog in bezit heeft.
In de loop der eeuwen heeft het huis Enghuizen enkele ingrijpende verbouwingen 
ondergaan. Aan het eind van de Tweede Wereldoorlog is het kasteel verwoest in een 
bombardement en in 1948 is begonnen met de afbraak van het gebouw. Op het nog 
bestaande landgoed is nog een klein gedeelte van de ruïne zichtbaar. Deze is echter niet 
toegankelijk, omdat deze op het privé-gedeelte van het landgoed ligt.
In 1636 is de familie Van Heeckeren eigenaar geworden van huis Enghuizen. Dit goed was 
een havezate die recht gaf op verschrijving in de Ridderschap van Zutphen en verschafte 
daarmee toegang tot het kwartierlijk en gewestelijk bestuur. De familie kent vele leden die 
actief zijn geweest op diverse bestuurlijke niveaus. Zo zijn er enkele leden landdrost van 
het graafschap Zutphen geweest, ook een landrentmeester van het vorstendom Gelre en 
een enkele telg schopte het tot de landelijke en internationale politiek. Zo was Walraven 
van Heeckeren (* 1643) een gezant voor de Staten-Generaal aan het hof van Zweden en 
bij de hertogen van Brunswijk-Lüneburg. Hiervan zijn relatief veel stukken in het archief 
bewaard gebleven. Het archief van het huis Enghuizen kenmerkt zich door vele stukken van 
persoonlijke en bestuurlijke aard. 
In 1903 is het grootste gedeelte van dit archief aan het Gelders Archief in bruikleen gegeven 
door Frederik Jacob van Heeckeren en in 1924 en 1927 zijn er nog aanvullingen gekomen 
op dit archief. In 1939 zijn al deze overeenkomsten omgezet in een schenking. In 2018 is 
besloten tot herinventarisatie van dit archief, hetgeen recent is afgerond.
De inventaris van Huis Enghuizen is geheel openbaar en kunt u doorzoeken. De 
archiefstukken zijn aan te vragen via de ‘scannen op verzoek-service’.  
Info: https://www.geldersarchief.nl/informatie/contact-tips.

In onze uitgave van maart stond een puzzel waarmee 
een deel van onze lezers zich weer een paar uurtjes mee 
heeft vermaakt. Van alle puzzelaars hebben er 33 de 
juiste oplossing naar ons ingestuurd: voorjaarsmarkt. 
Onder de goede inzenders hebben we een paraplu van 
HC’03 verloot met daarbij een fles rosé. 
Sylke Nusselder uit Hummelo, Annemarie Jansen uit 
Hummelo en Lucie van Hagen uit Didam hebben hun 
prijs inmiddels ontvangen. Prijswinnaars, van harte 
gefeliciteerd.

‘Hoi! Mijn naam is Sanne Hetterscheid en ik 
ben 19 jaar. Vorig jaar stond ik op de cover 
van de Hessencombinatie, maar nu mag ik 
me bezig houden met de inhoud ervan. Het 
lijkt me leuk om jongeren nog meer bij het 
blad te betrekken. Ik studeer communicatie 
aan Hogeschool Windesheim in Zwolle. In 
mijn vrije tijd volleybal ik bij Focus, werk ik 
in de bediening bij de Stadstuin in Doesburg 
en ben ik graag creatief bezig. Denk dan aan 
teksten schrijven en content creëren, zoals 
social media content, posters, flyers en andere 
communicatie-uitingen. Ik kijk ernaar uit om 
voor de Hessencombinatie aan de slag te gaan 
en hoop jullie als lezers te vermaken met mijn 
bijdrage aan dit blad!’

VaRiA
Prijswinnaars puzzel maartnummer 2024Bestuurlijke én persoonlijke stukken te 

vinden in archief van Huis Enghuizen

Informatiebord onthuld op Hummelose begraafplaats
Een informatiebord plaatsen bij de 
graven van de vijf bemanningsleden 
van een Britse bommenwerper die 
in de nacht van 1 op 2 oktober 1940 
werd neergeschoten. Dat was het 
doel van Stichting Aircraft Research 
Group Achterhoek (ARGA). Begin april 
werd dit doel gerealiseerd.

ARGA onderzoekt de luchtoorlog 
tijdens de Tweede Wereldoorlog 
boven de Achterhoek, Liemers, 
Veluwezoom, Lingewaard en de 
grensstreek bij Emmerich-Bocholt. 
Zo’n ingrijpende gebeurtenis mag 
nooit worden vergeten, vindt 
ARGA. Daarom probeert zij door 
professioneel onderzoek alle facetten 
van deze luchtoorlog aan het licht 
te brengen. ‘Het idee voor een 
informatiebord was er al een paar 
jaar, dus we zijn erg blij dat we dat 
nu hebben kunnen realiseren’, vertelt 
Karl Lusink, voorzitter van ARGA en 

hij vertelt over de crash van de Whitley P-4964 bommenwerper. ‘In de nacht van 1 op 2 oktober 1940 werd na een luchtgevecht om 00.10 uur een 
Britse Whitley bommenwerper neergeschoten bij boerderij ‘de Balen’ aan de Hessenweg in Hummelo. De bemanning van de Whitley behoorde 
tot het 78e Squadron van de Royal Air Force. Ze waren die avond om 19.06 uur opgestegen van de basis Dishforth in Yorkshire voor een aanval 
op een oliefabriek bij het Duitse Sterkrade. Op de terugvlucht werd het toestel ‘gevangen’ in zoeklichtbundels en neergeschoten door een Duitse 
Messerschmitt 110 nachtjager die was opgestegen vanaf vliegveld Deelen. Boven boerderij ‘de Balen’ explodeerde de Whitley in de lucht. Alle vijf 
bemanningsleden kwamen bij de crash op het leven.’ 
Het staartgedeelte van het toestel met daarin de staartschutter kwam neer naast een woning aan Zelhemseweg 31. Een vleugel kwam neer voor 
boerderij ‘de Balen’, terwijl de rest van het toestel naast de schuur bij de boerderij aan de Hessenweg terecht kwam. Op vrijdag 4 oktober 1940 
werden de vijf bemanningsleden met Duitse militaire eer begraven op het kerkhof in Hummelo. 
Ter herinnering aan hen is er nu door ARGA en het 4 mei comité Hummelo, Keppel, Drempt een informatiebord geplaatst met daarop foto’s van 
de omgekomen militairen en een beschrijving van de crash in zowel het Nederlands als het Engels. Lusink: ‘De omgekomen militairen hebben met 
dit informatiebord nu een gezicht gekregen. Daarmee is dit vooral ook voor hun familieleden een gedenkwaardige plek geworden.’

Sanne Hetterscheid, 
nieuw redactielid

Wat is er te doen in 
Dorpshuis De Ruimte?

Avond 4-daagse Hummelo, 3 t/m 7 juni a.s.

Van 3 tot en met 7 juni 2024 organiseren de 
leden van de activiteitencommissie de Avond 
4-daagse in Hummelo. Ontdek prachtige routes 
met afstanden van 2,5 km, 5 km en 10 km. 
Voor meer informatie,
www.dorpshuishummelo.nl of volg op social 
media @dorpshuishummelo.
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dit informatiebord nu een gezicht gekregen. Daarmee is dit vooral ook voor hun familieleden een gedenkwaardige plek geworden.’
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VaRiA

Hummelse kermis immaterieel erfgoed

Stichting Welzijn Drempt, Hummelo & 
Keppel ontvangt duofiets cadeau

Ben je ondernemer en 
woon of werk je in Drempt, 
Hummelo of Keppel?

Wie weet heeft u ze al gezien, maar sinds een aantal weken hangen er bordjes met 
een QR-code op meerdere plekken in Hummelo (op het plein bij FF naar Steef, bij 
De Gouden Karper en binnenkort komt er ook een bordje te hangen bij Camping 
Jena). Als deze QR-code gescand wordt, komt men terecht op de Facebook pagina 
over de  Hummelse Kermis (Volksfeest Hummelo), waarop onder andere uitleg en 
een mooi filmpje over dit bijzondere volksfeest staan. De bordjes en de website 
zijn tot stand gekomen in samenwerking met het Kenniscentrum voor Immaterieel 
Erfgoed Nederland (KIEN). KIEN heeft onder andere als doel om het belang en de 
waarde van immaterieel erfgoed te benadrukken. Omdat het Hummelse volksfeest 
vol tradities zit en dus behoort tot dit immateriële erfgoed, is besloten om door 
middel van deze bordjes nu op alle dagen van het jaar het prachtige volksfeest te 
delen met de buitenwereld. https://www.immaterieelerfgoed.nl/nl/page/15570/
volksfeest-hummelo.

Een knalrode elektrische duofiets. Dat was het cadeau dat Stichting Welzijn 
Drempt, Hummelo & Keppel in april ontving van Stichting Vrienden van 
Hyndendael. Iedere inwoner van Drempt, Hummelo en Keppel kan vanaf nu de 
duofiets tegen een kleine bijdrage lenen. ‘Voor een fietstochtje naar een terrasje 
bijvoorbeeld nu het voorjaar aanbreekt’, stelt voorzitter Nel Visscher voor
Stichting Vrienden van Hyndendael, dat activiteiten van zorgcentrum 
Hyndendael in Hummelo ondersteunt, is dit voorjaar opgeheven door de 
ontvangst van een vorstelijk legaat. Het bestuur heeft van de laatste middelen 
een nieuwe duofiets gekocht en aan Hyndendael geschonken. De oude duofiets 
is opgeknapt en daarvoor werd een geschikte lokale bestemming gezocht. 
‘We willen graag dat de fiets vaak wordt gebruikt, daarom is Stichting Welzijn 
Drempt, Hummelo & Keppel een logische keuze. De fiets sluit bovendien aan 
op de activiteiten die hier worden georganiseerd, deels in samenwerking met 
De Gouden Leeuw in Laag-Keppel’, verklaart Gerard de Gier, bestuurslid van 
Stichting Vrienden van Hyndendael, de keuze voor de bestemming.
Stichting Welzijn Drempt, Hummelo & Keppel was blij verrast toen ze hoorden 
over het cadeau. ‘We hebben onze thuisbasis in het gezondheidscentrum in 
Hoog-Keppel en hebben daarom de fysiotherapeuten, de huisartsen en het 
sociaal team ingelicht die hier ook zijn gevestigd. Zij kunnen inwoners indien 
nodig doorverwijzen naar ons om gebruik te maken van de duofiets’, vertelt Nel 
Visscher. Zeven vrijwilligers hebben zich daarvoor al aangemeld bij de stichting. 
De fiets heeft aan beide zijden trappers die elektrisch worden ondersteund, 
maar de fietser aan de rechterzijde hoeft niet per se mee te trappen als dat 
bijvoorbeeld niet meer lukt. 
Ook inwoners die samen met een familielid, vriend of buur gebruik willen 
maken van de duofiets kunnen zich aanmelden bij de stichting. Daarvoor 
wordt 10 euro per dagdeel gevraagd als tegemoetkoming in de kosten voor 
onderhoud en stroom.
Voor reserveringen is Stichting Welzijn Drempt, Hummelo & Keppel op dinsdag- en 
donderdagochtend bereikbaar op telefoonnummer 0314 – 38 02 32 of  per e-mail 
via info@swdrempthummelokeppel.nl.

Hans Nieuwenhuisen, bestuurslid van Stichting Vrienden van Hyndendael, over-
handigt de sleutels van de duofiets aan Nel Visscher van Stichting Welzijn Drempt, 
Hummelo & Keppel.

In het maartnummer 2024 staat op bladzijde 56 (interview 
Krasse Knarren) dat delen van Hummelo en Keppel in 1945 
zouden zijn bevrijd door Engelse militairen. Het ging echter 
niet om Engelse maar om Canadese militairen. 
Om precies te zijn: The Queen’s Own Rifles of  Canada, 
ondersteund door het Canadese 27th Armoured Regiment. 
Vier Canadese en vijftien Duitse militairen sneuvelden bij de 
gevechten in dit gebied. 
De aanval werd op 2 april 1945 ingezet en de Duitse 
verdediging had zich verschanst langs de Keppelseweg en de 
Wehlse Beek. Het kruis bij het huis van de familie Rooijakker 
was het graf van één Duitse militair: soldaat Alfred Söhner. 
Hij werd na de oorlog niet in Duitsland herbegraven maar in 
december 1953 op de Duitse militaire begraafplaats in het 
Limburgse Ysselsteyn. De datum op het graf van Söhner in 
Ysselsteyn is afgeleid van gegevens die in de oorlogshectiek 
geïmproviseerd stonden vermeld op zijn veldgraf bij het 
Buske. Deze datum is echter niet correct: Söhner sneuvelde 
tijdens de gevechten op 2 of op 3 april 1945.

Sluit je dan aan bij de plaatselijke 
ondernemersvereniging  

Al bijna 20 jaar bestaat de Ondernemersvereniging Hummelo, Keppel, 
Drempt. De vereniging telt zo’n 70 leden die elke eerste donderdag van 
de maand bij elkaar komen op diverse locaties in de omgeving met een 
gevarieerd programma . De ene keer komt er een gastspreker of wordt er 
een bezoek gebracht aan het bedrijf van een van de leden, de andere keer 
geeft een lid een presentatie over zijn werk of zijn we in het kader van 
maatschappelijke betrokkenheid te gast bij het plaatselijke buitenbad en 
de sporthal. Elke bijeenkomst start om 18.00 uur voor wie dat wil met een 
maaltijd waarna om 19.30 uur het programma begint. En elke bijeenkomst 
staat in het teken van verbinden en inspireren. De vereniging zoekt 
verbinding met andere ondernemersverenigingen en de dialoog met de 
gemeente. 

Ben je ondernemer in Drempt, Hummelo of Keppel of onderneem je 
elders maar woon je hier? Sluit dan vrijblijvend een keer aan bij een 
van de bijeenkomsten en laat je verrassen door de verscheidenheid aan 
ondernemers in onze dorpen. Stuur een e-mail naar activiteiten@ov-hkd.nl 
voor meer informatie of kijk op www.ov-hkd.nl.     

Engelsen of Canadezen?

Keppelrun op 
zondag 9 juni a.s.

De Keppelrun is een professioneel hardloopevenement 
voor jong en oud dat in het teken staat van sportiviteit, 
gezondheid en gezelligheid. Als loper kun je deelnemen 
aan 1, 2½, 5 of 10 kilometer en rennen door een fraai 
gedeelte van onze voormalige gemeente, met start 
en finish in Hoog-Keppel. Het publiek staat altijd 
enthousiast op hotspots langs de route en bij de finish 
word je aangemoedigd en warm onthaald. Dus schrijf je 
in en doe mee!

Naast een unieke medaille zijn er ook een paar leuke 
extraatjes voor alle deelnemers. U kunt zich natuurlijk 
nog aanmelden of anders komende zondag live genieten 
van dit evenement!

Starttijden
10.00 uur: Paradoxx Womens Fashion 2½ km
10.30 uur: Bronckhorst Tandartsen 5 km
11.30 uur: Coffee Fresh Westhoff 10 km
13.00 uur: Achterhoek Nieuws Jeugdloop 500 m en 1 km
 
Deelnemers rennen door het fraaie decor van het 
typische Achterhoekse coulisselandschap en door twee 
dorpskernen. Het parcours van de 2½ en 5 kilometer 
vormt een echt pareltje, de lopers gaan gedeeltelijk over 
en langs de banen van de Keppelse Golfclub. Samen met 
betrokken sponsoren, meer dan honderd enthousiaste 
vrijwilligers en plaatselijke muzikanten belooft het ook 
dit jaar weer een perfect hardloopevenement te worden.

www.keppelrun.nl 
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VaRiA

Hummelse kermis immaterieel erfgoed

Stichting Welzijn Drempt, Hummelo & 
Keppel ontvangt duofiets cadeau

Ben je ondernemer en 
woon of werk je in Drempt, 
Hummelo of Keppel?

Wie weet heeft u ze al gezien, maar sinds een aantal weken hangen er bordjes met 
een QR-code op meerdere plekken in Hummelo (op het plein bij FF naar Steef, bij 
De Gouden Karper en binnenkort komt er ook een bordje te hangen bij Camping 
Jena). Als deze QR-code gescand wordt, komt men terecht op de Facebook pagina 
over de  Hummelse Kermis (Volksfeest Hummelo), waarop onder andere uitleg en 
een mooi filmpje over dit bijzondere volksfeest staan. De bordjes en de website 
zijn tot stand gekomen in samenwerking met het Kenniscentrum voor Immaterieel 
Erfgoed Nederland (KIEN). KIEN heeft onder andere als doel om het belang en de 
waarde van immaterieel erfgoed te benadrukken. Omdat het Hummelse volksfeest 
vol tradities zit en dus behoort tot dit immateriële erfgoed, is besloten om door 
middel van deze bordjes nu op alle dagen van het jaar het prachtige volksfeest te 
delen met de buitenwereld. https://www.immaterieelerfgoed.nl/nl/page/15570/
volksfeest-hummelo.

Een knalrode elektrische duofiets. Dat was het cadeau dat Stichting Welzijn 
Drempt, Hummelo & Keppel in april ontving van Stichting Vrienden van 
Hyndendael. Iedere inwoner van Drempt, Hummelo en Keppel kan vanaf nu de 
duofiets tegen een kleine bijdrage lenen. ‘Voor een fietstochtje naar een terrasje 
bijvoorbeeld nu het voorjaar aanbreekt’, stelt voorzitter Nel Visscher voor
Stichting Vrienden van Hyndendael, dat activiteiten van zorgcentrum 
Hyndendael in Hummelo ondersteunt, is dit voorjaar opgeheven door de 
ontvangst van een vorstelijk legaat. Het bestuur heeft van de laatste middelen 
een nieuwe duofiets gekocht en aan Hyndendael geschonken. De oude duofiets 
is opgeknapt en daarvoor werd een geschikte lokale bestemming gezocht. 
‘We willen graag dat de fiets vaak wordt gebruikt, daarom is Stichting Welzijn 
Drempt, Hummelo & Keppel een logische keuze. De fiets sluit bovendien aan 
op de activiteiten die hier worden georganiseerd, deels in samenwerking met 
De Gouden Leeuw in Laag-Keppel’, verklaart Gerard de Gier, bestuurslid van 
Stichting Vrienden van Hyndendael, de keuze voor de bestemming.
Stichting Welzijn Drempt, Hummelo & Keppel was blij verrast toen ze hoorden 
over het cadeau. ‘We hebben onze thuisbasis in het gezondheidscentrum in 
Hoog-Keppel en hebben daarom de fysiotherapeuten, de huisartsen en het 
sociaal team ingelicht die hier ook zijn gevestigd. Zij kunnen inwoners indien 
nodig doorverwijzen naar ons om gebruik te maken van de duofiets’, vertelt Nel 
Visscher. Zeven vrijwilligers hebben zich daarvoor al aangemeld bij de stichting. 
De fiets heeft aan beide zijden trappers die elektrisch worden ondersteund, 
maar de fietser aan de rechterzijde hoeft niet per se mee te trappen als dat 
bijvoorbeeld niet meer lukt. 
Ook inwoners die samen met een familielid, vriend of buur gebruik willen 
maken van de duofiets kunnen zich aanmelden bij de stichting. Daarvoor 
wordt 10 euro per dagdeel gevraagd als tegemoetkoming in de kosten voor 
onderhoud en stroom.
Voor reserveringen is Stichting Welzijn Drempt, Hummelo & Keppel op dinsdag- en 
donderdagochtend bereikbaar op telefoonnummer 0314 – 38 02 32 of  per e-mail 
via info@swdrempthummelokeppel.nl.

Hans Nieuwenhuisen, bestuurslid van Stichting Vrienden van Hyndendael, over-
handigt de sleutels van de duofiets aan Nel Visscher van Stichting Welzijn Drempt, 
Hummelo & Keppel.

In het maartnummer 2024 staat op bladzijde 56 (interview 
Krasse Knarren) dat delen van Hummelo en Keppel in 1945 
zouden zijn bevrijd door Engelse militairen. Het ging echter 
niet om Engelse maar om Canadese militairen. 
Om precies te zijn: The Queen’s Own Rifles of  Canada, 
ondersteund door het Canadese 27th Armoured Regiment. 
Vier Canadese en vijftien Duitse militairen sneuvelden bij de 
gevechten in dit gebied. 
De aanval werd op 2 april 1945 ingezet en de Duitse 
verdediging had zich verschanst langs de Keppelseweg en de 
Wehlse Beek. Het kruis bij het huis van de familie Rooijakker 
was het graf van één Duitse militair: soldaat Alfred Söhner. 
Hij werd na de oorlog niet in Duitsland herbegraven maar in 
december 1953 op de Duitse militaire begraafplaats in het 
Limburgse Ysselsteyn. De datum op het graf van Söhner in 
Ysselsteyn is afgeleid van gegevens die in de oorlogshectiek 
geïmproviseerd stonden vermeld op zijn veldgraf bij het 
Buske. Deze datum is echter niet correct: Söhner sneuvelde 
tijdens de gevechten op 2 of op 3 april 1945.

Sluit je dan aan bij de plaatselijke 
ondernemersvereniging  

Al bijna 20 jaar bestaat de Ondernemersvereniging Hummelo, Keppel, 
Drempt. De vereniging telt zo’n 70 leden die elke eerste donderdag van 
de maand bij elkaar komen op diverse locaties in de omgeving met een 
gevarieerd programma . De ene keer komt er een gastspreker of wordt er 
een bezoek gebracht aan het bedrijf van een van de leden, de andere keer 
geeft een lid een presentatie over zijn werk of zijn we in het kader van 
maatschappelijke betrokkenheid te gast bij het plaatselijke buitenbad en 
de sporthal. Elke bijeenkomst start om 18.00 uur voor wie dat wil met een 
maaltijd waarna om 19.30 uur het programma begint. En elke bijeenkomst 
staat in het teken van verbinden en inspireren. De vereniging zoekt 
verbinding met andere ondernemersverenigingen en de dialoog met de 
gemeente. 

Ben je ondernemer in Drempt, Hummelo of Keppel of onderneem je 
elders maar woon je hier? Sluit dan vrijblijvend een keer aan bij een 
van de bijeenkomsten en laat je verrassen door de verscheidenheid aan 
ondernemers in onze dorpen. Stuur een e-mail naar activiteiten@ov-hkd.nl 
voor meer informatie of kijk op www.ov-hkd.nl.     

Engelsen of Canadezen?

Keppelrun op 
zondag 9 juni a.s.

De Keppelrun is een professioneel hardloopevenement 
voor jong en oud dat in het teken staat van sportiviteit, 
gezondheid en gezelligheid. Als loper kun je deelnemen 
aan 1, 2½, 5 of 10 kilometer en rennen door een fraai 
gedeelte van onze voormalige gemeente, met start 
en finish in Hoog-Keppel. Het publiek staat altijd 
enthousiast op hotspots langs de route en bij de finish 
word je aangemoedigd en warm onthaald. Dus schrijf je 
in en doe mee!

Naast een unieke medaille zijn er ook een paar leuke 
extraatjes voor alle deelnemers. U kunt zich natuurlijk 
nog aanmelden of anders komende zondag live genieten 
van dit evenement!

Starttijden
10.00 uur: Paradoxx Womens Fashion 2½ km
10.30 uur: Bronckhorst Tandartsen 5 km
11.30 uur: Coffee Fresh Westhoff 10 km
13.00 uur: Achterhoek Nieuws Jeugdloop 500 m en 1 km
 
Deelnemers rennen door het fraaie decor van het 
typische Achterhoekse coulisselandschap en door twee 
dorpskernen. Het parcours van de 2½ en 5 kilometer 
vormt een echt pareltje, de lopers gaan gedeeltelijk over 
en langs de banen van de Keppelse Golfclub. Samen met 
betrokken sponsoren, meer dan honderd enthousiaste 
vrijwilligers en plaatselijke muzikanten belooft het ook 
dit jaar weer een perfect hardloopevenement te worden.

www.keppelrun.nl 
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Voor actuele informatie over een activiteit kunt u het beste contact opnemen met de desbetreffende organisator.

   t/m september   t/m september   t/m september

Activiteitenkalender
Drempt, Hummelo en Keppel

Samenstelling: Gerard Maalderink
Foto: Fred van Daalen

JUNI

wo 5 jun
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 6 jun
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 

1E, Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.
nl

 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 
van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur, info: Gerda Hakvoort 
(0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

do 6 t/m zo 9 jun
 •  Expositie Aad van den Bosch (fotografi e en schilderen), St. Joriskerk 

Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 7 jun
 •  Finale Avond4daagse Hummelo, start bij Dorpshuis De Ruimte 

Hummelo, info: www.dorpshuishummelo.nl
 •  Finale voorjaars-bowlingtoernooi, Dorpshuis Voor-Drempt, 

info: dorpshuisdrempt.nl
za 8 jun
 •  Pontifi caal Party 2.0, Torenallee 1, Hummelo, 20.30-01.00 uur, 

info: facebook.com/pontifi caal
zo 9 jun
 •  Keppelrun, hardloopevenement voor jong en oud, 0,5 + 1km 

(4-12 jaar) / 2,5 + 5 + 10 km, start en fi nish in Hoog-Keppel, 
10.00-14.00 uur, inschrijving en starttijden: www.keppelrun.nl

wo 12 jun
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, een gezellig dagje uit, 

verzamelen bij FF naar Steef Hummelo, info: Bouwien Oosting 
(06-1301 0405 of bouwienoosting@gmail.com)

do 13 t/m zo 16 jun
 •  Expositie Ineke Rethans en Rietje Heeling (schilderijen), St. 

Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-
17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 14 jun
 •  Dialectochtend, Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-11.00 uur, 

info: 0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 15 + zo 16 jun
 •  Jeugdkamp Voetbalvereniging HC’03 (JO08 t/m JO15) , sportpark ‘t 

Doornslag Achter-Drempt, za 13.00-zo 11.00 uur, info: www.hc-03.nl
wo 19 jun
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 20 jun
 •  Langste dag wandeling, Protestantse Gemeenten Hummelo en 

Drempt & Oldenkeppel, vertrek vanuit Dorpskerk Hummelo, 19.00 
uur, info: Ds. Karin Spelt (karin.spelt@gmail.com of 06-1355 4749) 
en Ds. Elise Wijnands (elisewijnands@kpnmail.nl of 06-2351 7979)

do 20 t/m zo 23 jun
 •  Expositie Marloes Durinck (stenen beelden), St. Joriskerk 

Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 22 jun
 •  Seizoensafsluiting en onderling toernooi HC’03, Sportpark 

’t Doornslag Achter-Drempt, vanaf 17.00 uur, info: www.hc-03.nl
za 22 + zo 23 jun
 •  Dressuurwedstrijden Rijvereniging Hummelo, Hippisch Centrum 

Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, 13.00-17.00 uur, 
info: facebook.com/Grootzande

do 27 t/m zo 30 jun
 •  Expositie Henk Stemerdink (schilderijen), St. Joriskerk Voor-Drempt, 

do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 29 jun
 •  Loonbedrijf Seegers Beachvolleybaltoernooi, C.V. de Blauwe Snep, 

Theo Hoppenreijs kermisplein Achter-Drempt, 
info: beachvolleybaldrempt@gmail.com

zo 30 jun
 •  Openluchtdienst Protestantse Gemeente Drempt & Oldenkeppel, 

Veldweg 31 Drempt, 10.00 uur, 
info: Ds. Karin Spelt (karin.spelt@gmail.com of 06-1355 4749)

JULI

do 4 jul
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E, 

Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl

 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 
van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

do 4 t/m zo 7 jul
 •  Expositie Liesbeth Pieterse en Simone Visser (schilderijen), 

St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en 
zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

ma 8 jul
 •  Musical en afscheid groep 8 BS de Klimtoren Voor-Drempt, 

info: www.deklimtorendrempt.nl
di 9 jul
 •  Afscheidsavond leerjaar 8 IKC de Woordhof Hummelo, 

info: www.woordhof.nl
do 11 jul
 •  Festival, IKC de Woordhof Hummelo, info: www.woordhof.nl
do 11 t/m zo 14 jul
 •  Expositie Riek Bruggink (weefwerk), St. Joriskerk Voor-Drempt, do 

+ vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 12 jul
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 13 + zo 14 jul
 •  Vive la France! in Hummelo, 10e editie brocante- en kunstfair, 

11.00-18.00 uur, info: www.vive-la-france.nl
do 18 t/m zo 21 jul
 •  Expositie Kunstkring Brummen/Ineke Rethans, St. Joriskerk Voor-

Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 20 jul
 •  Orgeltocht. Fietstocht (32 km) langs vijf kerken met in elke kerk 

een half uurtje orgelspel. Ontvangst om 09.30 uur in Dorpskerk 
Hoog-Keppel, vervolgens naar St. Joriskerk Voor-Drempt, 
Martinikerk Doesburg, Kapel Bronkhorst, Remigiuskerk Steenderen 
en rond 17.00 uur terug in Hoog-Keppel. 
Info: geldersekerken.nl/activiteiten-feed

 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Frank Wolters - 
fi guurzagen en om 10.45 uur orgelmuziek), St. Joriskerk 
Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 20 + zo 21 jul
 •  Dressuurwedstrijden Rijvereniging Hummelo, Hippisch Centrum 

Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, 13.00-17.00 uur, 
info: facebook.com/Grootzande

do 25 t/m zo 28 jul
 •  Expositie Dubbeldingen (kunst en gebruiksvoorwerpen van 

metaal), St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur 
en zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 27 jul
 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Truus Hiddink - 

sieraden en Karin Kleine-Schaars - breien), St. Joriskerk 
Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

AUGUSTUS

do 1 aug
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E, 

Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 

van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur,
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

do 1 t/m zo 4 aug
 •  Expositie Maurice Kummer (schilderijen) en Rob Chevalier 

(fotografi e), St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 
uur en zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 9 aug
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 10 aug
 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Wilma van Til - 

Doesburgse kwastjes), St. Joriskerk Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

do 15 t/m zo 18 aug
 •  Expositie Maryan Bömer (sieraden), Leonne van Lent (beelden), 

Herma Heezen (schilderijen) en Freddie Hooijmaaijer (sieraden), 
St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 
11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 17 aug
 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Garri Jansen - 

kaarten maken), St. Joriskerk Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

do 22 t/m zo 25 aug
 •  Expositie Ali Kleinhuis (schilderijen) en Trudy Dales (beelden), St. 

Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en 
zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 24 aug
 •  BBQ/Zomerfeest Stichting Welzijn, Burg. van Panhuysbrink 1E, 

Hoog-Keppel, info: swdrempthummelokeppel.nl
do 29 aug t/m zo 1 sep
 •  Expositie Ingrid Koens (glaswerk en aquarellen), St. Joriskerk Voor-

Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 31 aug
 •  Achterhoekse Torentochten. Fietstochten (25, 45 en 60 km) en 

wandeltochten (3 tot 15 km) langs Dorpskerk Hoog-Keppel, 
St. Joriskerk Voor-Drempt, Remigiuskerk Steenderen en Kapel 
Bronkhorst. Deelname is gratis. Info: geldersekerken.nl/
activiteiten-feed

SEPTEMBER

wo 4 sep
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 5 sep
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 

1E, Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.
nl

 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 
van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur, info: Gerda Hakvoort 
(0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

za 7 sep
 •  Volksfeest Keppel en Eldrik, 09.00-24.00 uur, info: www.inkeppel.nl
zo 8 t/m wo 11 sep
 •  Volksfeest Hummelo, info: www.volksfeesthummelo.nl
do 12 sep
 •  Tweewekelijkse bridge-ochtend (start nieuw seizoen op nieuwe 

locatie), bridgeclub Gezelligheid Troef, Dorpshuis De Ruimte 
Hummelo, 09.15-12.30 uur, info: mpasman57@gmail.com

vr 13 sep
 •  Dialectochtend, Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-11.00 uur, info: 

0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, info: Marian Lusink 
(0313-479 174)

za 14 sep
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, Pareltjesrit Open 

Monumentendag Bronckhorst, verzamelen bij FF naar Steef 
Hummelo, 14.00-16.30 uur, info: Bouwien Oosting (06-1301 0405 
of bouwienoosting@gmail.com)

za 14 + zo 15 sep
 •  Open Monumentendag 2024, organisatie Stichting 

Openmonumentendagen Bronckhorst, info: 
openmonumentendagbronckhorst.nl

 •  Openstelling kerk voor bezichtiging tijdens Open 
Monumentenweekend, St. Joriskerk Voor-Drempt, 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

 •  Openstelling kerk tijdens Open Monumentenweekend voor 
bezichtiging en jubileum expositie Marian Merk, Dorpskerk Hoog-
Keppel, 11.00-17.00 uur, info: geldersekerken.nl/activiteiten-feed
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Voor actuele informatie over een activiteit kunt u het beste contact opnemen met de desbetreffende organisator.

   t/m september   t/m september   t/m september

Activiteitenkalender
Drempt, Hummelo en Keppel

Samenstelling: Gerard Maalderink
Foto: Fred van Daalen

JUNI

wo 5 jun
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 6 jun
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 

1E, Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.
nl

 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 
van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur, info: Gerda Hakvoort 
(0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

do 6 t/m zo 9 jun
 •  Expositie Aad van den Bosch (fotografi e en schilderen), St. Joriskerk 

Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 7 jun
 •  Finale Avond4daagse Hummelo, start bij Dorpshuis De Ruimte 

Hummelo, info: www.dorpshuishummelo.nl
 •  Finale voorjaars-bowlingtoernooi, Dorpshuis Voor-Drempt, 

info: dorpshuisdrempt.nl
za 8 jun
 •  Pontifi caal Party 2.0, Torenallee 1, Hummelo, 20.30-01.00 uur, 

info: facebook.com/pontifi caal
zo 9 jun
 •  Keppelrun, hardloopevenement voor jong en oud, 0,5 + 1km 

(4-12 jaar) / 2,5 + 5 + 10 km, start en fi nish in Hoog-Keppel, 
10.00-14.00 uur, inschrijving en starttijden: www.keppelrun.nl

wo 12 jun
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, een gezellig dagje uit, 

verzamelen bij FF naar Steef Hummelo, info: Bouwien Oosting 
(06-1301 0405 of bouwienoosting@gmail.com)

do 13 t/m zo 16 jun
 •  Expositie Ineke Rethans en Rietje Heeling (schilderijen), St. 

Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-
17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 14 jun
 •  Dialectochtend, Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-11.00 uur, 

info: 0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 15 + zo 16 jun
 •  Jeugdkamp Voetbalvereniging HC’03 (JO08 t/m JO15) , sportpark ‘t 

Doornslag Achter-Drempt, za 13.00-zo 11.00 uur, info: www.hc-03.nl
wo 19 jun
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 20 jun
 •  Langste dag wandeling, Protestantse Gemeenten Hummelo en 

Drempt & Oldenkeppel, vertrek vanuit Dorpskerk Hummelo, 19.00 
uur, info: Ds. Karin Spelt (karin.spelt@gmail.com of 06-1355 4749) 
en Ds. Elise Wijnands (elisewijnands@kpnmail.nl of 06-2351 7979)

do 20 t/m zo 23 jun
 •  Expositie Marloes Durinck (stenen beelden), St. Joriskerk 

Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 22 jun
 •  Seizoensafsluiting en onderling toernooi HC’03, Sportpark 

’t Doornslag Achter-Drempt, vanaf 17.00 uur, info: www.hc-03.nl
za 22 + zo 23 jun
 •  Dressuurwedstrijden Rijvereniging Hummelo, Hippisch Centrum 

Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, 13.00-17.00 uur, 
info: facebook.com/Grootzande

do 27 t/m zo 30 jun
 •  Expositie Henk Stemerdink (schilderijen), St. Joriskerk Voor-Drempt, 

do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 29 jun
 •  Loonbedrijf Seegers Beachvolleybaltoernooi, C.V. de Blauwe Snep, 

Theo Hoppenreijs kermisplein Achter-Drempt, 
info: beachvolleybaldrempt@gmail.com

zo 30 jun
 •  Openluchtdienst Protestantse Gemeente Drempt & Oldenkeppel, 

Veldweg 31 Drempt, 10.00 uur, 
info: Ds. Karin Spelt (karin.spelt@gmail.com of 06-1355 4749)

JULI

do 4 jul
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E, 

Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl

 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 
van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

do 4 t/m zo 7 jul
 •  Expositie Liesbeth Pieterse en Simone Visser (schilderijen), 

St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en 
zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

ma 8 jul
 •  Musical en afscheid groep 8 BS de Klimtoren Voor-Drempt, 

info: www.deklimtorendrempt.nl
di 9 jul
 •  Afscheidsavond leerjaar 8 IKC de Woordhof Hummelo, 

info: www.woordhof.nl
do 11 jul
 •  Festival, IKC de Woordhof Hummelo, info: www.woordhof.nl
do 11 t/m zo 14 jul
 •  Expositie Riek Bruggink (weefwerk), St. Joriskerk Voor-Drempt, do 

+ vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 12 jul
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 13 + zo 14 jul
 •  Vive la France! in Hummelo, 10e editie brocante- en kunstfair, 

11.00-18.00 uur, info: www.vive-la-france.nl
do 18 t/m zo 21 jul
 •  Expositie Kunstkring Brummen/Ineke Rethans, St. Joriskerk Voor-

Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 20 jul
 •  Orgeltocht. Fietstocht (32 km) langs vijf kerken met in elke kerk 

een half uurtje orgelspel. Ontvangst om 09.30 uur in Dorpskerk 
Hoog-Keppel, vervolgens naar St. Joriskerk Voor-Drempt, 
Martinikerk Doesburg, Kapel Bronkhorst, Remigiuskerk Steenderen 
en rond 17.00 uur terug in Hoog-Keppel. 
Info: geldersekerken.nl/activiteiten-feed

 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Frank Wolters - 
fi guurzagen en om 10.45 uur orgelmuziek), St. Joriskerk 
Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 20 + zo 21 jul
 •  Dressuurwedstrijden Rijvereniging Hummelo, Hippisch Centrum 

Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, 13.00-17.00 uur, 
info: facebook.com/Grootzande

do 25 t/m zo 28 jul
 •  Expositie Dubbeldingen (kunst en gebruiksvoorwerpen van 

metaal), St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur 
en zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 27 jul
 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Truus Hiddink - 

sieraden en Karin Kleine-Schaars - breien), St. Joriskerk 
Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

AUGUSTUS

do 1 aug
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E, 

Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 

van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur,
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

do 1 t/m zo 4 aug
 •  Expositie Maurice Kummer (schilderijen) en Rob Chevalier 

(fotografi e), St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 
uur en zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 9 aug
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 10 aug
 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Wilma van Til - 

Doesburgse kwastjes), St. Joriskerk Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

do 15 t/m zo 18 aug
 •  Expositie Maryan Bömer (sieraden), Leonne van Lent (beelden), 

Herma Heezen (schilderijen) en Freddie Hooijmaaijer (sieraden), 
St. Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 
11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 17 aug
 •  Open Zaterdag: bezichtiging kerk en activiteiten (Garri Jansen - 

kaarten maken), St. Joriskerk Voor-Drempt, 10.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

do 22 t/m zo 25 aug
 •  Expositie Ali Kleinhuis (schilderijen) en Trudy Dales (beelden), St. 

Joriskerk Voor-Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en 
zo 11.00-17.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 24 aug
 •  BBQ/Zomerfeest Stichting Welzijn, Burg. van Panhuysbrink 1E, 

Hoog-Keppel, info: swdrempthummelokeppel.nl
do 29 aug t/m zo 1 sep
 •  Expositie Ingrid Koens (glaswerk en aquarellen), St. Joriskerk Voor-

Drempt, do + vr + za 10.00-17.00 uur en zo 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

za 31 aug
 •  Achterhoekse Torentochten. Fietstochten (25, 45 en 60 km) en 

wandeltochten (3 tot 15 km) langs Dorpskerk Hoog-Keppel, 
St. Joriskerk Voor-Drempt, Remigiuskerk Steenderen en Kapel 
Bronkhorst. Deelname is gratis. Info: geldersekerken.nl/
activiteiten-feed

SEPTEMBER

wo 4 sep
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 5 sep
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 

1E, Hoog-Keppel, 09.30-11.30 uur, info: swdrempthummelokeppel.
nl

 •  Fietsmiddag 60-plussers, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. 
van Panhuysbrink, Hoog-Keppel, 13.30 uur, info: Gerda Hakvoort 
(0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

za 7 sep
 •  Volksfeest Keppel en Eldrik, 09.00-24.00 uur, info: www.inkeppel.nl
zo 8 t/m wo 11 sep
 •  Volksfeest Hummelo, info: www.volksfeesthummelo.nl
do 12 sep
 •  Tweewekelijkse bridge-ochtend (start nieuw seizoen op nieuwe 

locatie), bridgeclub Gezelligheid Troef, Dorpshuis De Ruimte 
Hummelo, 09.15-12.30 uur, info: mpasman57@gmail.com

vr 13 sep
 •  Dialectochtend, Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-11.00 uur, info: 

0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, info: Marian Lusink 
(0313-479 174)

za 14 sep
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, Pareltjesrit Open 

Monumentendag Bronckhorst, verzamelen bij FF naar Steef 
Hummelo, 14.00-16.30 uur, info: Bouwien Oosting (06-1301 0405 
of bouwienoosting@gmail.com)

za 14 + zo 15 sep
 •  Open Monumentendag 2024, organisatie Stichting 

Openmonumentendagen Bronckhorst, info: 
openmonumentendagbronckhorst.nl

 •  Openstelling kerk voor bezichtiging tijdens Open 
Monumentenweekend, St. Joriskerk Voor-Drempt, 11.00-17.00 uur, 
info: www.stjoriskerkdrempt.nl

 •  Openstelling kerk tijdens Open Monumentenweekend voor 
bezichtiging en jubileum expositie Marian Merk, Dorpskerk Hoog-
Keppel, 11.00-17.00 uur, info: geldersekerken.nl/activiteiten-feed
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Aanvullingen en wijzigingen kunnen worden doorgegeven via het e-mailadres watisertedoenindhk@gmail.com.
Voor het september-nummer van De Hessencombinatie kan dit tot uiterlijk 4 augustus 2024.

TERUGKERENDE ACTIVITEITEN

elke dag
 •  Banenzwemmen, aquasport, zwemlessen en recreatief 

zwemmen bij buitenzwembad het Hessenbad Hoog-Keppel, 
openingstijden en info: www.hessenbad.nl,  
info@hessenbad.nl of 06-2228 6191

 •  Boekenuitleen Dorpsboekenkast Drempt, Dorpshuis Voor-
Drempt, tijdens openingsuren

elke maandag t/m vrijdag
 •  Boekenuitleen bij Stichting Welzijn, Gezondheidscentrum 

Hoog-Keppel, tijdens openingsuren
 •  Biljarten Stichting Welzijn, Hessencafé/sporthal Hoog-Keppel, 

info en aanmelden: Wim van Duijl (06-4374 7351)

elke maandag
 •  Damesgym 55+, Hessenhal Hoog-Keppel, 09.00-10.00 uur, 

info: Hannie Smeitink (06-2352 9282)

elke dinsdag
 •  Tai-Chi-Tao onder deskundige begeleiding, huiskamer 

Stichting Welzijn, Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 
10.00-11.00 uur

 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 
Burg. van Panhuysbrink1D, Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur

 •  Koffieochtend voor ouderen, Stichting Welzijn, huiskamer ’t 
Klup Zandewierde, J.D. Pennekampweg 17, Hummelo,  
10.00-12.00 uur

 •  Schildercursus, Stichting Welzijn, huiskamer  
Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 13.30 uur

elke woensdag
 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 

Burg. van Panhuysbrink1D, Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur
 •  Jeu de Boules Stichting Welzijn/Pétanqueclub Leuke Boule, 

Burg. van Panhuysbrink Hoog-Keppel,  
vanaf 14.00 uur, doorgang afhankelijk van weersgesteldheid, 
info + aanmelden: Gerrit Lobeek (06-4657 5929 of  
g.w.lobeek@hccnet.nl)

 •   Boekenuitleen, FF naar Steef Hummelo, 14.00-17.00 uur

elke laatste woensdag van de maand
 •  Open Tafel, Dorpshuis Voor-Drempt, 17.00-19.00 uur, info + 

aanmelden (uiterlijk de maandag ervoor): Frank Wolbrink 
(06-5193 5793)

elke woensdag en donderdag
 •  Eten wat de pot schaft, FF naar Steef Hummelo, 18.03 uur, 

aanmelden (uiterlijk dag van tevoren): info@ffnaarsteef.nl  
of 06-5756 0509

elke donderdag
 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 

Burg. van Panhuysbrink1D, Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur
 •  Koffieochtend voor ouderen, Stichting Welzijn, huiskamer 

Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 10.00-12.00 uur 
(m.u.v. de eerste donderdag van de maand wegens Repair 
Café)

 •  Bowls voor 55 jaar en ouder, Hessenhal Hoog-Keppel,  
13.30-15.30 uur, info + aanmelden: info@hessenhal.nl of  
06-2453 4067

 •  Koersbal, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van 
Panhuysbrink 1, Hoog-Keppel, 14.00-16.00 uur (sep t/m apr)

 •  Boekenuitleen, FF naar Steef Hummelo, 19.00-21.00 uur

elke vrijdag
 •  Meer bewegen voor ouderen, Stichting Welzijn, Hessenhal 

Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur

elke zaterdag
 •  Nordic Walking, Stichting Welzijn, samenkomst huiskamer 

Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 09.15-11.00 uur

elke zondag
 •  Samen koffiedrinken na de kerkdienst in Hummelo, 

Dorpshuis De Ruimte Hummelo, 11.00-12.00 uur, info: 
kerkhummelo.nl

elke donderdag, vrijdag en zaterdag in periode 13 jun t/m 6 jul
 •  Expositie schilderijen en tekeningen van Jasper van 

Deutekom, kunstkerkje Laag-Keppel, do + vr 13.00-17.00 uur 
en za 11.00-17.00 uur, info: www.kunstofart.nl

periode 7 sep tot 7 okt
 •  Marian Merk 50-jarig schilderjubileum met overzicht 

tentoonstelling, Dorpskerk Hoog-Keppel, openingstijden: 
www.dorpskerkhoogkeppel.nl

za 14 t/m ma 16 sep
 •  Kermis Drempt, info: www.dremptsekermis.nl
wo 18 sep
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 19 sep
 •  Eerste bijeenkomst nieuw seizoen Dameskrans Hummelo, 

Dorpshuis De Ruimte Hummelo, 14.00-16.00 uur
za 21 sep
 •  World Clean Up Day, wereldwijd ruimen mensen het zwerfafval in 

hun eigen wijk op, meer info: Henk ten Zijthoff (henk@tzff.nl)
di 24 sep
 •  Dagje uit Seniorenclub 60+ Hummelo en Keppel (met de bus naar 

Friesland, boottocht en bezoek museum Jopie Huisman), info: 
Henk Kuiper (0313-472 376)

za 28 sep
 •  Vriendendag St. Vrienden van de Dremptse Kerk (lunch en 

optreden Duo Nootmuskaat in St. Joriskerk en diner bij Den 
Bremer Toldijk), voor zowel leden als niet-leden, 12.30 uur, 
opgeven + info: Gerrie Uenk (gerrie.uenk@gmail.com of  
06-1889 4982)

 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, koersbalmiddag, Dorpshuis 
Voor-Drempt, 14.00-16.30 uur,  
info: Bouwien Oosting (06-130 104 05 of bouwienoosting@gmail.com)

 •  Filmvoorstellingen Jeugdvereniging Drempt, Dorpshuis Voor-
Drempt, 15.30 uur onderbouw (groep 1 t/m 4) en 18.30 uur 
bovenbouw (groep 5 t/m 8 en klas 1 Voortgezet Onderwijs),  
info: jeugdvereniging.drempt@gmail.com
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TERUGKERENDE ACTIVITEITEN

elke dag
 •  Banenzwemmen, aquasport, zwemlessen en recreatief 

zwemmen bij buitenzwembad het Hessenbad Hoog-Keppel, 
openingstijden en info: www.hessenbad.nl,  
info@hessenbad.nl of 06-2228 6191

 •  Boekenuitleen Dorpsboekenkast Drempt, Dorpshuis Voor-
Drempt, tijdens openingsuren

elke maandag t/m vrijdag
 •  Boekenuitleen bij Stichting Welzijn, Gezondheidscentrum 

Hoog-Keppel, tijdens openingsuren
 •  Biljarten Stichting Welzijn, Hessencafé/sporthal Hoog-Keppel, 

info en aanmelden: Wim van Duijl (06-4374 7351)

elke maandag
 •  Damesgym 55+, Hessenhal Hoog-Keppel, 09.00-10.00 uur, 

info: Hannie Smeitink (06-2352 9282)

elke dinsdag
 •  Tai-Chi-Tao onder deskundige begeleiding, huiskamer 

Stichting Welzijn, Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 
10.00-11.00 uur

 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 
Burg. van Panhuysbrink1D, Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur

 •  Koffieochtend voor ouderen, Stichting Welzijn, huiskamer ’t 
Klup Zandewierde, J.D. Pennekampweg 17, Hummelo,  
10.00-12.00 uur

 •  Schildercursus, Stichting Welzijn, huiskamer  
Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 13.30 uur

elke woensdag
 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 

Burg. van Panhuysbrink1D, Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur
 •  Jeu de Boules Stichting Welzijn/Pétanqueclub Leuke Boule, 

Burg. van Panhuysbrink Hoog-Keppel,  
vanaf 14.00 uur, doorgang afhankelijk van weersgesteldheid, 
info + aanmelden: Gerrit Lobeek (06-4657 5929 of  
g.w.lobeek@hccnet.nl)

 •   Boekenuitleen, FF naar Steef Hummelo, 14.00-17.00 uur

elke laatste woensdag van de maand
 •  Open Tafel, Dorpshuis Voor-Drempt, 17.00-19.00 uur, info + 

aanmelden (uiterlijk de maandag ervoor): Frank Wolbrink 
(06-5193 5793)

elke woensdag en donderdag
 •  Eten wat de pot schaft, FF naar Steef Hummelo, 18.03 uur, 

aanmelden (uiterlijk dag van tevoren): info@ffnaarsteef.nl  
of 06-5756 0509

elke donderdag
 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 

Burg. van Panhuysbrink1D, Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur
 •  Koffieochtend voor ouderen, Stichting Welzijn, huiskamer 

Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 10.00-12.00 uur 
(m.u.v. de eerste donderdag van de maand wegens Repair 
Café)

 •  Bowls voor 55 jaar en ouder, Hessenhal Hoog-Keppel,  
13.30-15.30 uur, info + aanmelden: info@hessenhal.nl of  
06-2453 4067

 •  Koersbal, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van 
Panhuysbrink 1, Hoog-Keppel, 14.00-16.00 uur (sep t/m apr)

 •  Boekenuitleen, FF naar Steef Hummelo, 19.00-21.00 uur

elke vrijdag
 •  Meer bewegen voor ouderen, Stichting Welzijn, Hessenhal 

Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur

elke zaterdag
 •  Nordic Walking, Stichting Welzijn, samenkomst huiskamer 

Burg. van Panhuysbrink 1E, Hoog-Keppel, 09.15-11.00 uur

elke zondag
 •  Samen koffiedrinken na de kerkdienst in Hummelo, 

Dorpshuis De Ruimte Hummelo, 11.00-12.00 uur, info: 
kerkhummelo.nl

elke donderdag, vrijdag en zaterdag in periode 13 jun t/m 6 jul
 •  Expositie schilderijen en tekeningen van Jasper van 

Deutekom, kunstkerkje Laag-Keppel, do + vr 13.00-17.00 uur 
en za 11.00-17.00 uur, info: www.kunstofart.nl

periode 7 sep tot 7 okt
 •  Marian Merk 50-jarig schilderjubileum met overzicht 

tentoonstelling, Dorpskerk Hoog-Keppel, openingstijden: 
www.dorpskerkhoogkeppel.nl

za 14 t/m ma 16 sep
 •  Kermis Drempt, info: www.dremptsekermis.nl
wo 18 sep
 •  Spelmiddag 60-plussers (rummikub en kaartspel), KBO-PCOB afd. 

DHK, Dorpshuis Voor-Drempt, 14.00-16.00 uur, info: Tonny Lobeek 
(06-4256 9578)

do 19 sep
 •  Eerste bijeenkomst nieuw seizoen Dameskrans Hummelo, 

Dorpshuis De Ruimte Hummelo, 14.00-16.00 uur
za 21 sep
 •  World Clean Up Day, wereldwijd ruimen mensen het zwerfafval in 

hun eigen wijk op, meer info: Henk ten Zijthoff (henk@tzff.nl)
di 24 sep
 •  Dagje uit Seniorenclub 60+ Hummelo en Keppel (met de bus naar 

Friesland, boottocht en bezoek museum Jopie Huisman), info: 
Henk Kuiper (0313-472 376)

za 28 sep
 •  Vriendendag St. Vrienden van de Dremptse Kerk (lunch en 

optreden Duo Nootmuskaat in St. Joriskerk en diner bij Den 
Bremer Toldijk), voor zowel leden als niet-leden, 12.30 uur, 
opgeven + info: Gerrie Uenk (gerrie.uenk@gmail.com of  
06-1889 4982)

 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, koersbalmiddag, Dorpshuis 
Voor-Drempt, 14.00-16.30 uur,  
info: Bouwien Oosting (06-130 104 05 of bouwienoosting@gmail.com)

 •  Filmvoorstellingen Jeugdvereniging Drempt, Dorpshuis Voor-
Drempt, 15.30 uur onderbouw (groep 1 t/m 4) en 18.30 uur 
bovenbouw (groep 5 t/m 8 en klas 1 Voortgezet Onderwijs),  
info: jeugdvereniging.drempt@gmail.com
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